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Α
υτό είναι το πρώτο βασικό συμπέρασμα από
το κατάπτυστο περιστατικό της επίθεσης του
Λευτέρη Αυγενάκη εναντίον εργαζόμενου. Ο

τύπος ανθρώπου «Λευτέρης Αυγενάκης» υπάρχει
σαν καρικατούρα και στην πολιτική ζωή του τόπου και
στην ελληνική κοινωνία. Κυκλοφορούν ανάμεσά μας.
Άνθρωποι που νομίζουν ότι είναι η προσωποποίηση
της εξουσίας και το επιδεικνύουν σε κάθε ευκαιρία
με δηλώσεις «ξέρεις ποιος είμαι εγώ;». Τύποι που
θεωρούν ότι ο κόσμος «τους χρωστάει». 

Η επίδειξη εξουσιαστικής βίας εμπεριέχει μέσα
της ό,τι πιο μίζερο, πιο ποταπό, πιο χυδαίο και πιο
καθυστερημένο μπορεί να κρύβει ο χειρότερος άν-
θρωπος.

Το ήθος του συγκεκριμένου ανδρός είναι γνωστό
εδώ και πολλά χρόνια στη δημοσιογραφική και στην
πολιτική ομήγυρη. Λειτουργούσε και λειτουργεί υπε-
ράνω του νόμου, της κοινωνίας, των ανθρώπων, της
ηθικής. Ανήθικος κατά συρροή και κατ’ εξακολούθη-
ση. Ο Αυγενάκης δεν έγινε τώρα έτσι. Ήταν πάντα.

Και το έδειχνε περίτρανα. Δεν το έκρυψε ποτέ. Υπε-
ρηφανευόταν για αυτό που είναι. Υπέρμαχος του
«αποφασίζω και διατάζω» και του «δεν δίνω σε κανέ-
ναν λογαριασμό». 

Ο Αυγενάκης αποκαλύφθηκε γιατί υπήρξε κατα-
γραφή του περιστατικού σε βίντεο. Αν δεν τον βλέπα-
με να χτυπάει τον εργαζόμενο, θα ήταν ακόμα ο «κο-
ρυφαίος» και «αξιότιμος» πρώην υπουργός, ο…
Κρητίκαρος βουλευτής που νομίζει ότι δεν είναι κοι-
νός θνητός όπως εμείς. Έχει την ψευδαίσθηση ότι εί-
ναι κάτι διαφορετικό, υπεράνω των υπόλοιπων πολι-
τών. Αυτός που μπορεί να απειλεί με δυσμενείς μετα-
θέσεις, να μοιράζει χαστούκια σε εργαζόμενους των
800 ευρώ επειδή τον αντιμετωπίζουν σαν απλό, κα-
νονικό άνθρωπο και όχι σαν «αυτοκράτορα».

Ο τύπος «Λευτέρης Αυγενάκης» τα κάνει αυτά, για-
τί περνούν στην Ελλάδα. Έτσι μας έμαθαν χρόνια τώ-
ρα. Να καταπίνουμε αμάσητες τέτοιες άθλιες συμπε-
ριφορές. Να τις θεωρούμε φυσιολογικές. Να πρέπει
να ξέρουμε ποιος είναι ο κάθε… Αυγενάκης και να

σκύβουμε το κεφάλι υποτακτικά. Και άμα λάχει, να
γυρίζουμε πίσω το αεροπλάνο για να ανεβεί ο… πο-
λυχρονεμένος μας πρώην ή νυν υπουργός. Και άμα
εκνευριστεί ο κύριος υπουργός, μπορεί να μας γυρί-
σει και καμιά ανάποδη «μπάτσα» για να μάθουμε να
σεβόμαστε. Φάε τις φάπες σου για να στρώσεις χαρα-
κτήρα. Αυτός είναι ο Αυγενάκης που πρέπει να ανε-
χτούμε.

Ο χαρακτήρας τού ανθρώπου αποκαλύπτεται κυ-
ρίως κατά τη διαχείριση αξιωμάτων. Η ποιότητα του
ανθρώπου φαίνεται μόνον όταν αναλάβει αξιώματα
και εξουσία. Δώσε εξουσία σε κάποιον για να δεις
ποιος είναι πραγματικά. «Οὐ μόνον ἀρχὴἄνδρα δεί-
κνυσιν ἀλλὰ καὶ ἀρχὴν ἀνήρ, εἰς μέγα καὶ σεμνὸν
ἀξίωμα προήγαγε τὴν τελεαρχίαν». Η φράση που
αποδίδεται στον Βίαντα τον Πριηνέα, έναν από τους
επτά σοφούς της αρχαιότητας, περιγράφει πλήρως
αυτό που ζούμε.

Κάτι τελευταίο: Αυγενάκης δεν γίνεσαι. Δυστυχώς,
γεννιέσαι… «P»

Αν δεν υπήρχε 
το βίντεο, θα ήταν

ακόμα ο «κορυφαίος»
και «αξιότιμος» 

πρώην υπουργός, 
ο… Κρητίκαρος

βουλευτής 
που νομίζει ότι 

δεν είναι θνητός 
όπως εμείς

Αυγενάκης δεν γίνεσαι, γεννιέσαι





Ε
κτός «γαλάζιας» Κοινοβουλευτικής Ομάδας
αλλά αντιμέτωπος πιθανότατα με ποινικά
αδικήματα και σίγουρα με άρση της ασυλίας

του είναι πλέον ο πρώην ΥΠΑΑΤ Λευτέρης Αυγενά-
κης μετά τις ασύλληπτες σκηνές βιαιοπραγίας που

εκτυλίχθηκαν προ ημερών στο
«Ελ. Βενιζέλος» εναντίον υπαλ-
λήλου αεροπορικής εταιρείας αλ-
λά και αστυνομικών. Πρόκειται
για ένα περιστατικό που στην
πραγματικότητα απλώς ξεχείλισε
το ποτήρι της οργής που μαζευό-
ταν μήνες πριν από την πρόσφατη
καρατόμησή του από την ηγεσία
του ΥΠΑΑΤ είτε για την αλαζονική

του συμπεριφορά έναντι των αγροτών είτε για τις συ-
νεχείς καταγγελίες περί προκλητικής διασπάθισης
του δημόσιου χρήματος επί των ημερών του.

Εισαγγελική έρευνα
Το βίντεο που βγήκε χθες στη δημοσιότητα με

πρωταγωνιστή τον «τσαμπουκά» Λευτ. Αυγενάκη
αλλά και οι καταγγελίες εκπροσώπων των εργαζο-
μένων στο αεροδρόμιο και η υποβολή αναφοράς
από βουλευτή του ΠΑΣΟΚ-ΚΙΝΑΛ προκάλεσαν την
παρέμβαση του προϊσταμένου της Εισαγγελίας
Πρωτοδικών Αθηνών Αντ. Ελευθεριάνου, ο οποίος
παρήγγειλε προκαταρκτική έρευνα για το επεισόδιο.
Σύμφωνα με την εισαγγελική παραγγελία, τα προς
διερεύνηση αδικήματα είναι βία κατά υπάλληλου,
διατάραξη λειτουργίας κοινωφελούς επιχείρησης,
παράνομη βία και φθορά πράγματος που χρησι-
μεύει για την εξυπηρέτηση κοινού οφέλους.

Για την περαιτέρω δικαστική διαδικασία θα απαι-
τηθεί άρση της βουλευτικής του ασυλίας, με κυβερ-
νητικές πηγές να τονίζουν ότι η ΝΔ θα ψηφίσει υπέρ
και τον ίδιον τον ανεξάρτητο πλέον βουλευτή να δη-
λώνει ότι θα διευκολύνει τις έρευνες.

Το ιστορικό της διαγραφής του
Το περιστατικό με πρωταγωνιστή τον κ. Αυγενάκη

βρέθηκε στο επίκεντρο του χθεσινού πρωινού καφέ
στο Μέγαρο Μαξίμου, με τον πρωθυπουργό να εκτι-
μά ότι, αν και έχει προσφέρει πολλά στο κόμμα, είναι
μονόδρομος να τεθεί εκτός Κοινοβουλευτικής Ομά-
δας άμεσα. Κατόπιν τούτου, ο κ. Μητσοτάκης παρέ-
πεμψε τον βουλευτή στην Επιτροπή Δεοντολογίας
της ΝΔ με αίτημα τη διαγραφή του.

Με σχετικές ανακοινώσεις του ο πρόεδρος της
Βουλής Κωνσταντίνος Τασούλας τόνισε πως πρό-
κειται για ανακοινώσεις που γίνονται για την προ-
στασία του ήθους του Κοινοβουλίου, διαβάζοντας
παράλληλα τον κώδικα δεοντολογίας της Βουλής.
«Η συμπεριφορά του Λευτέρη Αυγενάκη στον χώρο
του αεροδρομίου ήταν απαράδεκτη. Ζήτησα και τον
είδα, καταλαβαίνω πως ζήτησε συγγνώμη, αλλά δεν
μπορώ να δεχτώ τέτοια συμπεριφορά από άνθρωπο
που υπηρετεί το Κοινοβούλιο», είπε μεταξύ άλλων ο
κ. Τασούλας. «Εφαρμόζοντας τις αρχές της Βουλής
και το άρθρο 77 του κανονισμού της Βουλής περί κα-
ταφρόνησης πολιτειακού θεσμού για ένα περιστατι-
κό που είδε και αποδοκίμασε όλη η Ελλάδα, είμαι

αναγκασμένος να επιβάλω την ποινή της μομφής
στον κ. Αυγενάκη», είπε μεταξύ άλλων ο πρόεδρος
της Βουλής. Πρόκειται για ποινή μομφής και απο-
κλεισμό 15 ημερών από κάθε συνεδρίαση της Ολο-
μέλειας. Αργά χθες το απόγευμα σε συνεδρίασή της
η Επιτροπή Δεοντολογίας του κόμματος ανακοίνω-
σε την απόφαση για διαγραφή του Κρητικού βου-
λευτή από τη ΝΔ.

Δεν παραδίδει την έδρα
Σε μια προσπάθεια να προλάβει τις εξελίξεις, ο

κ. Αυγενάκης -με ανάρτησή του στα social me-

dia- ανακοίνωσε πως δεν προτίθεται να παραδώ-

σει την έδρα. «Η απόφαση του προέδρου και

πρωθυπουργού κ. Κυριάκου Μητσοτάκη για τη

διαγραφή μου από την ΚΟ του κόμματός μας είναι

απόλυτα σεβαστή.

Έδωσα εξηγήσεις

σχετικά με το συμ-

βάν και ζήτησα δη-

μοσίως συγγνώμη.

Ήμουν και παραμέ-

νω βουλευτής του

νομού Ηρακλείου

και θα συνεχίσω να

υπηρετώ τους πολί-

τες της Κρήτης με το

ίδιο πάθος. Ανήκω

στη Νέα Δημοκρατία

και θα συνεχίσω να

στηρίζω με όλες μου

τις δυνάμεις την πα-

ράταξη και την κυ-

βέρνησή μας».

Το χρονικό του διαπληκτισμού 
και της βιαιοπραγίας

Το βίντεο με τη χειροδικία του κ. Αυγενάκη προς
τον υπάλληλο του «Ελ. Βενιζέλος» ήρθε στο φως
έπειτα από καταγγελία της ΟΣΕΥΠΕ (Ομοσπονδία
Συλλόγων Εργαζομένων στις Υπηρεσίες των Αερο-
δρομίων). Κατά την καταγγελία της ΟΣΕΥΠΕ, «ο
πρώην υπουργός φαίνεται να μπέρδεψε την πύλη
με αποτέλεσμα να κλείσει η πτήση. Είχαν προηγη-
θεί τρεις αναγγελίες με το επώνυμο του τέως
υπουργού, όμως και πάλι δεν εμφανίστηκε στην
έξοδο. Ο εν λόγω, σύμφωνα με όσα μας μεταφέ-
ρουν, ταξίδευε από την Αθήνα με προορισμό έναν
από τους νομούς της Κρήτης. Με καθυστέρηση αρ-
κετής ώρας λοιπόν βρέθηκε μπροστά στους εργα-
ζόμενους του αεροδρομίου και άρχισε να φωνάζει,

σύμφωνα πάντα με το
περιεχόμενο της κα-
ταγγελίας. Κάποια
στιγμή, όπως μας με-
ταφέρουν, η κατάστα-
ση φαίνεται να ξέφυγε,
με τον πρώην υπουργό
να χτυπά με την άκρη
του κινητού του στο κε-
φάλι μέλος του προ-
σωπικού, το οποίο έπε-
σε λιπόθυμο στο γκισέ
ελέγχου των εισιτη-
ρίων, με τους υπόλοι-
πους υπαλλήλους να
προσφεύγουν στη συν-
δρομή της αστυνο-
μίας», τονίζεται μεταξύ
άλλων στην ανακοίνω-
ση της ομοσπονδίας.

Η... μισή συγγνώμη 
του πρώην υπουργού

Παρά τον ορυμαγδό των αντιδράσεων ωστόσο ο
Λευτέρης Αυγενάκης προέβη σε μια «περίπου»
απολογία, επαληθεύοντας το συμβάν, αλλά κάνο-
ντας και λόγο για παραπληροφόρηση. Με ανάρτησή
του στο Χ παραδέχθηκε πως «πράγματι υπήρξε ένα
περιστατικό λεκτικής έντασης με υπάλληλο της
εταιρείας». Ωστόσο, όπως στην παρέμβασή του στον
ΣΚΑΪ, έτσι και μέσω του προσωπικού του λογαρια-
σμού στα social media υποστήριξε ότι δεν χειροδί-
κησε εναντίον κανενός. Ο υπάλληλος του αεροδρο-
μίου όμως τον διαψεύδει, ενώ κατέθεσε μήνυση κα-
τά του κ. Αυγενάκη για εξύβριση και απειλή.

«Δεν είναι ανεκτές τέτοιου 
τύπου συμπεριφορές»

Ο κυβερνητικός εκπρόσωπος Παύλος Μαρινά-
κης, σε επικοινωνία που είχε με τον Λευτέρη Αυγε-
νάκη, ανέφερε ότι ζήτησε να δοθούν εξηγήσεις, κα-
θώς τέτοιες συμπεριφορές δεν είναι ανεκτές.

Καταδίκη από Σταϊκούρα
Ο υπουργός Υποδομών και Μεταφορών καταδί-

κασε με δηλώσεις του στη Βουλή το επεισόδιο με
τον Λευτέρη Αυγενάκη. «Με την αρμοδιότητά μου
καταδικάζω με απόλυτο τρόπο οποιαδήποτε εκδή-
λωση βίας σωματικής και λεκτικής. Ο κυβερνητικός
εκπρόσωπος έχει τοποθετηθεί για το θέμα», ανέφε-
ρε χαρακτηριστικά απαντώντας σε σχετικό ερώτημα
του βουλευτή του ΚΚΕ Μανώλη Συντυχάκη.

Πυρ ομαδόν από την αντιπολίτευση
Από νωρίς χθες το πρωί τα κόμματα της αντιπολίτευ-

σης καταδίκασαν τη συμπεριφορά Αυγενάκη, καλών-
τας τον πρωθυπουργό να τον αποπέμψει. Ειδικότερα, ο
πρόεδρος του ΣΥΡΙΖΑ Στέφανος Κασσελάκης, αφού
εξαπέλυσε επίθεση κατά της κυβέρνησης, τόνισε:
«Σταματήστε τις χειραγωγήσεις, τα ψέματα και τα “χα-
στούκια” στον ελληνικό λαό. Τώρα οφείλει ο Κ. Μητσο-
τάκης να διαγράψει τον τραμπούκο Αυγενάκη από την
Κοινοβουλευτική του Ομάδα».

Το ΠΑΣΟΚ χαρακτήρισε «απολύτως καταδικαστέα»
τη συμπεριφορά Αυγενάκη, λέγοντας ότι η «συγγνώμη
του δεν πείθει». Σφοδρά πυρά κατά του Λευτέρη Αυγε-
νάκη και από το ΚΚΕ, που έκανε λόγο για τραμπουκι-
σμούς του πρώην υπουργού. «Αφού ο κ. Αυγενάκης
δεν βρίσκει την πύλη εξόδου του αεροδρομίου, ας βρει
τουλάχιστον την “πύλη εξόδου” της Βουλής αν έχει
στοιχειώδη ευθιξία. Σε διαφορετική περίπτωση να τον
διαγράψει το κόμμα του. Αυτονόητα η βουλευτική ασυ-
λία δεν αφορά τις απαράδεκτες ενέργειες του κ. Αυγε-
νάκη και πρέπει αμέσως να αρθεί», ανέφερε ακόμη η
ανακοίνωση του Περισσού.

Την αποπομπή του Λευτέρη Αυγενάκη για το πε-
ριστατικό στο «Ελευθέριος Βενιζέλος» ζήτησε με
ανακοίνωσή της και η Ελληνική Λύση, κάνοντας λό-
γο για εικόνες που προκαλούν φρίκη και αποτρο-
πιασμό, ενώ εξέφρασε την άποψη ότι ο πρώην
υπουργός πρέπει να λογοδοτήσει στη δικαιοσύνη
για τις ενέργειές του. 
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Της 
Έλλης 

Τριανταφύλλου
ellitriant@yahoo.com

Mε εντολή Μητσοτάκη σπίτι του!

Εισαγγελική έρευνα και διαγραφή του νταή Αυγενάκη
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Η
πρώτη φορά μετά την ανάληψη
των υπουργικών του καθηκόντων
που έδειξε το… ποιόν του ο κ. Αυ-

γενάκης ήταν κατά τη διάρκεια των αγροτι-
κών κινητοποιήσεων, όταν ο πρωθυπουρ-
γός Κυριάκος Μητσοτάκης αναγκάστηκε
να θέσει εαυτόν επικεφαλής των διαπραγ-
ματεύσεων με τους εκπροσώπους των πα-
ραγωγών και κτηνοτρόφων. Και αυτό, διότι
είχαν διαμηνύσει στο Μέγαρο Μαξίμου ότι
ο ΥΠΑΑΤ είναι «κόκκινο πανί» για τους
αγρότες, μετά τον άκρως προσβλητικό τρό-
πο που φέρθηκε σε συνάδελφό τους στη
διάρκεια τηλεοπτικής εκπομπής. Σε εκείνη
την εκπομπή (Open), αφού παραδέχτηκε
εμμέσως πλην σαφώς ότι δεν υπάρχει κα-
μία προετοιμασία και καμία υποδομή, προ-
σπάθησε να υποβαθμίσει το αγροτικό κίνη-
μα. Ο συνδικαλιστής αγρότης από τη Λάρι-
σα Χρ. Σιδερόπουλος, ωστόσο, επέμεινε.
Και τότε, ο κ. Αυγενάκης τού απάντησε με
άκρως υπεροπτικό ύφος: «Ήρεμα τώρα.
Ήρεμα. Ξέρουμε πάρα πολύ καλά τη δου-
λειά μας. Μην κάνετε και υποδείξεις. Αρ-
κετά. Μέχρι εδώ. Πάμε». «Ήρεμα να πείτε
στον οδηγό σας, όχι σε μένα», ανταπάντησε
ο αγρότης. 

Απειλή σε αγρότες
Η στάση αυτή του κ. Αυγενάκη, όπως και

το γεγονός ότι σε προεκλογική συγκέντρω-
ση στον θεσσαλικό κάμπο, πριν από τις αυ-
τοδιοικητικές εκλογές, εμμέσως πλην σα-
φέστατα, απείλησε τους αγρότες ότι, αν δεν
ψηφίσουν ΝΔ, θα χάσουν τα ευρωπαϊκά
κονδύλια, εικάζεται βασίμως ότι έπαιξε κα-
θοριστικό ρόλο στο δυσμενές για την κυ-
βερνητική παράταξη αποτέλεσμα της κάλ-
πης στη Θεσσαλία, όπως και για την ήττα του
πρώην περιφερειάρχη Κώστα Αγοραστού.

Στο πολύ κακό κλίμα που καθ’ όλη τη θη-
τεία του στο ΥΠΑΑΤ υπήρξε μεταξύ της
ηγεσίας του υπουργείου και των αγροτών
συνέβαλε και η γενικότερη κακή συμπερι-
φορά του κ. Αυγενάκη στους εκπροσώ-
πους τους, τους οποίους λοιδορούσε στα
ΜΜΕ αλλά έστηνε και επί ώρες.

H περιβόητη ΙΚΕ και
οι δεκάδες απευθείας αναθέσεις 

Ο κ. Αυγενάκης «κρεμάστηκε πολλές
φορές στα μανταλάκια» του έντυπου Τύπου
για το όργιο απευθείας αναθέσεων επί των
ημερών του στο υπουργείο Αγροτικής Ανά-
πτυξης και Τροφίμων. Είναι γνωστές οι κα-
ταγγελίες του πρώην πλέον προέδρου του
Ελληνικού Γεωργικού Οργανισμού (ΕΛΓΟ)
«ΔΗΜΗΤΡΑ» Σέρκου Χαρουτουνιάν, ο
οποίος αναγκάστηκε να οδηγηθεί σε πα-
ραίτηση μη αντέχοντας άλλο τις πιέσεις του
τότε υπουργού για υπογραφή απευθείας
αναθέσεων, «οι οποίες δεν ήταν απόρροια
έκτακτων αναγκών αλλά προφάσεων».

Τον χορό των αποκαλύψεων άνοιξε η «Po-

litical» τον Μάρτιο του 2024, όταν έφερε στο
φως το σύστημα απευθείας αναθέσεων σε
ημετέρους, μέσω ιδιωτικής κεφαλαιουχικής
εταιρείας (ΙΚΕ), η οποία εμφάνιζε υπέρογκο
τζίρο, αναλαμβάνοντας δεκάδες έργα τόσο
από το υπουργείο Αθλητισμού όσο και από το
Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίμων. Η ΙΚΕ
ProExpo, «που ιδρύθηκε τον Μάρτιο του
2022 με κεφάλαιο μόλις 1.000 ευρώ, στις 3
Μαΐου του 2022 πήρε με απευθείας ανάθεση
την προμήθεια εκθεσιακού εξοπλισμού για
το ΟΑΚΑ Bike Festival, ύψους 6.820 ευρώ».
Στη συνέχεια, πήρε διάφορες «δουλειές»
από το ΥΠΑΑΤ, μόλις έγινε υπουργός ο Αυγε-
νάκης, στα τέλη Ιουνίου του 2023. Για παρά-
δειγμα:

25/7/2023: Ανάθεση για την ενοικίαση
του χώρου - κατασκευή περιπτέρου στην
Παγκρήτια Αγροκτηνοτροφική Έκθεση Αρ-
καλοχωρίου του Προγράμματος Αγροτικής
Ανάπτυξης της Ελλάδας 2014-2020: 31.000
ευρώ.

11/9/2023: Έγκριση απευθείας ανάθεσης
για τις προμήθειες που απαιτούνται στο
πλαίσιο της 87ης ΔΕΘ, σύμφωνα με τις
ανάγκες της Διεύθυνσης Προώθησης Γε-
ωργικών Προϊόντων: 34.800 ευρώ (με
ΦΠΑ).

29/9/2023: Απευθείας ανάθεση παροχής
υπηρεσιών που αφορά την ενοικίαση αί-
θουσας συνεδριακού χώρου μετά του απα-
ραίτητου εξοπλισμού, στο πλαίσιο της συμ-
μετοχής του ΥΠΑΑΤ στην ημερίδα «Παρά-
γω βιολογικά», στις 30 Σεπτεμβρίου στο
Ηράκλειο της Κρήτης: 17.000 ευρώ (χωρίς
ΦΠΑ).

16/11/2023: Ανάθεση για την έκδοση
ημερολογίου-ατζέντας έτους 2024 και ση-
μειωματάριου: 33.430 ευρώ (με ΦΠΑ) για
3.000 ημερολόγια και 800 σημειωματάρια
(8,64 ευρώ κάθε ημερολόγιο και 10,17 ευ-
ρώ κάθε σημειωματάριο).

29/1/2024: Απευθείας ανάθεση για την
κάλυψη δαπάνης προμήθειας οικολογικών
σημειωματάριων Α5 με στιλό, σετ γλαστρά-
κια με πέντε είδη σπόρων-φυτών και αγο-
ρά φυτών-λουλουδιών, για τη συμμετοχή
στην 30ή Agrotica του ΥΠΑΑΤ: 35.500 ευρώ
(με ΦΠΑ).

29/1/2024: Απευθείας ανάθεση για τις
υπηρεσίες ζωντανής μετάδοσης (live stre-
aming) στο πλαίσιο συμμετοχής του
υπουργείου σε εκθέσεις που λαμβάνουν
χώρα σε διεθνές ή εθνικό επίπεδο για τη
διάρκεια του τρέχοντος έτους: μέχρι
37.200 ευρώ (με ΦΠΑ).

23/2/2024: Απευθείας ανάθεση υπηρε-
σιών οργάνωσης, διαχείρισης, διαφήμισης
και προώθησης του Συνεδρίου Αλιείας και
Υδατοκαλλιέργειας 2024: Γαλάζιοι Ορίζον-
τες, στις 24 και 25 Φεβρουαρίου 2024, στις
αποθήκες του Παλαιού Ελαιουργείου
Ελευσίνας: 24.800 ευρώ (με ΦΠΑ).

9/4/2024: Απευθείας ανάθεση για το πο-
σό των 18.220,00, συμπεριλαμβανομένου
ΦΠΑ, για την ενοικίαση και την κατασκευή
με τον απαραίτητο εξοπλισμό του περιπτέ-
ρου του ΥΠΑΑΤ, εμβαδού 33 τμ, στην έκθε-
ση της Πελοποννήσου. 

Το πολυσέλιδο και «αμαρτωλό»
βιογραφικό Αυγενάκη

Το περιστατικό βιαιοπραγίας στο αεροδρόμιο και ο άγριος 
τσαμπουκάς, τύπου «ξέρεις ποιος είμαι εγώ, ρε μ….α», 

ήταν η σταγόνα που ξεχείλισε τον κουβά των αντιδράσεων
εναντίον του ανεξάρτητου πλέον βουλευτή Ηρακλείου

Συνέχεια στην επόμενη σελίδα
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Μ
πορεί οι αγρότες να περίμεναν
μήνες την πληρωμή τους από τον
ΟΠΕΚΕΠΕ, αλλά ο Κρητικός

βουλευτής ήταν large… Μετά τις 105.720
ευρώ σε διάστημα δύο μηνών (Νοέμβριος
2023 - Ιανουάριος 2024) για παρεμβάσεις
στο υπουργικό του γραφείο και «εθιμοτυ-
πικά δώρα» λόγω Χριστουγέννων, με 4.700
ευρώ εξ αυτών να δαπανώνται για μπεγλέ-
ρια, ο Λευτέρης Αυγενάκης επανήρθε δρι-
μύτερος με απευθείας ανάθεση ύψους
6.000 ευρώ για «προμήθεια συνθέσεων
λουλουδιών».

«Έστηνε» επιστολές
Την ώρα που είχαν πάρει φωτιά τα δημο-

σιογραφικά τόπια ότι επίκειται άμεσα ανα-
σχηματισμός της κυβέρνησης αλλά και κα-
ρατόμηση του κ. Αυγενάκη από τη θέση του
ΥΠΑΑΤ, ο πρώην υπουργός καλούσε στο
γραφείο του εκπροσώπους συνδέσμων και
φορέων και τους ζητούσε με τρόπο επιτα-
κτικό να υπογράψουν υπέρ της παραμονής
του στο πόστο του. 

Όταν ο «νταής» Κρητικός 
νόμιζε ότι… έβρεχε

Μετά τις απίστευτες σκηνές που ήρθαν
στο φως της δημοσιότητας για το περιστα-
τικό στο αεροδρόμιο, πολλοί θυμήθηκαν
ένα άλλο σκηνικό, που είχε εκτυλιχτεί το
2019, όταν ο κ. Αυγενάκης ήταν υπουργός
αναπληρωτής Αθλητισμού και πήγε σε
κεντρικό ξενοδοχείο της Θεσσαλονίκης για
να συναντηθεί με τον επιχειρηματία Ιβάν
Σαββίδη. Ο επιχειρηματίας, μπροστά στις
κάμερες, τον κατακεραύνωσε, μιλώντας
του με τρόπο άκρως εξευτελιστικό για μέ-
λος της κυβέρνησης. Ο κ. Αυγενάκης,
όμως, νόμιζε ότι… έβρεχε, οπότε σε ανάρ-
τηση που έκανε λίγο μετά την κακήν κακώς
αποχώρησή του από το ξενοδοχείο, διαπί-
στωνε ότι «η συνάντηση γνωριμίας έγινε σε
εξαιρετικό κλίμα»!

Οι συνομιλίες με ποινικούς 
Σύμφωνα με δημοσιεύματα -τα οποία

ουδέποτε διαψεύστηκαν- το 2017, ως
γραμματέας της Πολιτικής Επιτροπής της
ΝΔ, τότε, ο κ. Αυγενάκης εμφανίστηκε να
συνομιλεί με εκβιαστές και ποινικούς που
βρίσκονταν στο στόχαστρο της δικαιοσύ-
νης για μαύρο χρήμα, να τους κάνει ρου-
σφέτια και να λαμβάνει δώρα. Σύμφωνα με

τις καταγγελίες, ο κ. Αυγενάκης φερόταν
να έχει καταγραφεί από τον κοριό της ΕΥΠ
να συνομιλεί με άτομα που έχουν καταδι-
καστεί για εκβιασμό και που συνθέτουν
ένα δίκτυο με πλοκάμια στην πολιτική, την
αστυνομία και την Εκκλησία.

Άφησε τους τοίχους...
Η φράση «παραλάβαμε καμένη γη»

ωχριά μπροστά στο θέαμα που αντίκρισαν
όσοι βρέθηκαν προ καιρού στο υπουργείο
Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίμων για την
τελετή παράδοσης-παραλαβής από τον
απερχόμενο Λευτέρη Αυγενάκη στον ερ-
χόμενο Κώστα Τσιάρα. Και αυτό, διότι στην
πραγματικότητα ούτε παράδοση υπήρξε
ούτε φυσικά και παραλαβή!

Οι δύο συνάδελφοι κάθισαν στο σαλονά-
κι, μπροστά από το υπουργικό γραφείο, για
την καθιερωμένη αναμνηστική φωτογρα-
φία, στην οποία, όμως, δέσποζε το απόλυτο
κενό, αφού από τον τοίχο απουσίαζε ο πί-
νακας ζωγραφικής που κοσμούσε τον χώ-
ρο από την εποχή του Κώστα Καραμανλή
ακόμα! 

H ανταλλαγή των τυπικών φιλοφρονήσε-
ων επίσης πραγματοποιήθηκε μπροστά
στο απολύτως άδειο γραφείο, στο οποίο το
μόνο που καθρεφτιζόταν ήταν το προστα-
τευτικό τζάμι. Ούτε καν μία μολυβοθήκη
για τα μάτια του κόσμου. Ούτε καν το
υπουργικό καλάθι για τα χαρτιά, το οποίο
είχε αντικατασταθεί με ένα από τα δεκάδες
που υπάρχουν στα γραφεία των υπαλλή-
λων. Ούτε καν ένα… ξεσκονόπανο στην
άδεια βιβλιοθήκη απέναντι!

Μόλις έμαθε την καρατόμησή του από το
ΥΠΑΑΤ, ο κ. Αυγενάκης ζήτησε από μετα-
φορική εταιρεία να έρθει στο υπουργείο
και μετέφερε κυριολεκτικά ένα «φορτη-
γό», αναχωρώντας προς άγνωστη κατεύ-
θυνση. 

Μετά τον σάλο, οι πίνακες επέστρεψαν
στη θέση τους, όχι όμως και όλα τα υπόλοι-
πα αντικείμενα (άγνωστος ο αριθμός τους)
που… φυγαδεύτηκαν από το υπουργείο. 

Τα περιστατικά με πρωταγωνιστή τον
Λευτέρη Αυγενάκη είναι αμέτρητα και κά-
θε ώρα που περνά, έρχονται και νέα στην
επιφάνεια. Το Μέγαρο Μαξίμου έδωσε
στον Κρητικό βουλευτή πολλές ευκαιρίες
για να κάνει διόρθωση πορείας. Το περι-
στατικό βιαιοπραγίας στο αεροδρόμιο και ο
άγριος τσαμπουκάς, τύπου «ξέρεις ποιος
είμαι εγώ, ρε μ…α», ήταν η σταγόνα που
ξεχείλισε τον κουβά των αντιδράσεων
εναντίον του ανεξάρτητου πλέον βουλευτή
Ηρακλείου.

Τα… σήκωσε όλα κι έφυγε 

Τα περιστατικά με πρωταγωνιστή τον Λ. Αυγενάκη
είναι  αμέτρητα. Το Μέγαρο Μαξίμου έδωσε 

στον Κρητικό βουλευτή πολλές 
ευκαιρίες για να διορθώσει την πορεία του



Χωρίς αντίκρισμα 
τα περί νέου 
κόμματος Σαμαρά 

Όλα αυτά που ακούγονται για νέο κόμμα Σαμαρά
δεν παίζουν και τα διέψευσε με κατηγορηματικό τρό-
πο και ο στενός συνεργάτης του Νίκος Τσούτσιας. Αυ-
τό δεν σημαίνει ότι ο Αντώνης Σαμαράς δεν πρόκειται
να ορθώσει αντιστάσεις για συγκεκριμένα νομοσχέ-
δια που θα φέρει η κυβέρνηση. Μάλιστα, κάποιοι θε-
ωρούν ότι μπορεί να δούμε αντιδράσεις και από βου-
λευτές που ελέγχει για συγκεκριμένα νομοσχέδια.
Ένα από αυτά μπορεί να είναι ένα νομοσχέδιο που θα
φέρει το υπουργείο Μετανάστευσης και Ασύλου που
θα περιέχει μέσα διατάξεις για βίζα… Πάντως, το επό-
μενο μεγάλο γήπεδο στο οποίο θέλει να παίξει μπάλα
ο πρώην πρωθυπουργός είναι η προεδρική εκλογή.
Για την οποία να πούμε -όπως έδειξε και από την πρό-
σφατη ομιλία του- ότι δεν ενδιαφέρεται… Εκεί, αν το
Μαξίμου επιμείνει στην περίπτωση της Σακελλαρο-
πούλου, θα δούμε οργανωμένη αντίδραση… 

Τι έκανε η Μάγια Μασκ 
στην Ελλάδα; 

Στην Ελλάδα και συγκεκριμένα στην Αθήνα βρέθη-
κε χθες η μητέρα του μεγιστάνα της τεχνολογίας
Έλον Μασκ, Μάγια. Το 76χρονο πρώην μοντέλο, διαι-
τολόγος και συγγραφέας, ταξίδεψε στη χώρα μας για
την παρουσίαση του νέου της βιβλίου «Μαθήματα
ζωής», που κυκλοφόρησε στα ελληνικά. Η παρου-
σίαση έγινε στο γνωστό εστιατόριο της Αθηναϊκής Ρι-
βιέρας «Moorings», παρουσία πλήθους κόσμου, με-
ταξύ των οποίων και γυναικών πολιτικών και όχι μόνο
όπως η σύζυγος του πρωθυπουργού Μαρέβα Γκραμ-
πόφσκι, η πρόεδρος του ΕΟΤ Άντζελα Γκερέκου, η
υπουργός Οικογένειας Σοφία Ζαχαράκη, η υφυ-
πουργός Μετανάστευσης Σοφία Βούλτεψη, η Αθηνά
Λινού, η Νόνη Δούνια, η Χριστίνα Κοντοβά και η Μα-
ριάννα Λάτση. Την ίδια ημέρα, η Μάγια Μασκ ξεναγή-
θηκε στο Μουσείο Ακρόπολης από την πρόεδρο του
ΕΟΤ Άντζελα Γκερέκου αλλά και τον διευθυντή του
Μουσείου Ακρόπολης Νίκο Σταμπολίδη.
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Το δείπνο
κορυφαίου
υπουργού 
με βουλευτή
Καλές πηγές μου μού ανέφε-
ραν ένα δείπνο που έγινε αυτές
τις μέρες ανάμεσα σε κορυ-
φαίο υπουργό και βουλευτή, ο
οποίος ήταν από τους φωνα-
κλάδες στην πρόσφατη συνε-
δρίαση της Κοινοβουλευτικής
Ομάδας της ΝΔ. Μου λένε ότι το
δείπνο έγινε με πρωτοβουλία
του υπουργού για να ηρεμή-
σουν τα πνεύματα και να δια-
βλέψει τις από εδώ και πέρα
προθέσεις του βουλευτή. Οι
δύο άνδρες γνωρίζονται από
παλιά και συνδέθηκαν πολύ
την περίοδο της κυβέρνησης
Σαμαρά-Βενιζέλου. Οπότε
ήταν πιο εύκολο να μιλήσουν
ανοιχτά. Τώρα, για το αποτέλε-
σμα του δείπνου, θα το δούμε
τις επόμενες μέρες… 

Το πλούσιο παρελθόν του Λευτέρη
Αυτή η χαρακτηριστική αλαζονεία που επεδεί-

κνυε ο Λευτέρης Αυγενάκης καθ’ όλη τη διάρκεια
της θητείας του στο υπουργείο Αθλητισμού αλλά
και στο υπουργείο Αγροτικής Ανάπτυξης είχε
ενοχλήσει τον ίδιο τον πρωθυπουργό. Όλοι γνώ-
ριζαν ότι στο μεν πρώτο λειτουργούσε περισσό-
τερο ως εντολοδόχος συγκεκριμένων συμφερόν-
των, στο δε Αγροτικής Ανάπτυξης ήταν κόκκινο
πανί για τους αγρότες λόγω συμπεριφοράς, ενώ
σε αυτόν χρεώνεται και η ήττα στην περιφέρεια

της Θεσσαλίας όταν προειδοποίησε για κόψιμο
των αποζημιώσεων σε περίπτωση που δεν έβγαι-
νε ο Αγοραστός… Όλα αυτά τα πλήρωσε η Νέα
Δημοκρατία… Και όμως, ο Λευτέρης διατεινόταν
αυτάρεσκα ότι «δεν με κουνάει κανείς» και ότι
«έτσι έλεγαν και για το υπουργείο Αθλητισμού»
και εντέλει δεν έφυγε. Όλα αυτά, όμως, ήταν
πταίσματα μπροστά σε όσα έγιναν στο αεροδρό-
μιο «Ελ. Βενιζέλος» που δεν μπορούσαν να μεί-
νουν χωρίς απάντηση από πλευράς Μαξίμου.

Τι είπε ο πρωθυπουργός στον Άδωνι
Μου μετέφεραν ότι ο πρωθυπουργός Κυριάκος

Μητσοτάκης είδε προσωπικά τον Άδωνι Γεωργιάδη
μετά την αιφνιδιαστική του επίσκεψη στο Λαϊκό
Νοσοκομείο, αλλά και όταν πήγε χθες στο υπουρ-
γείο Υγείας στην οδό Αριστοτέλους. Όπως έμαθα,
ήταν ευχαριστημένος από την πορεία ανάκαμψης
που έχει πάρει το υπουργείο και από τους ρυθμούς
υλοποίησης μεταρρυθμίσεων. Μάλιστα, εκμυστη-
ρεύτηκε στον υπουργό Υγείας ότι εάν συνεχιστεί
αυτή η καλή εικόνα, η σημερινή ηγεσία του υπουρ-
γείου Υγείας (Γεωργιάδης, Αγαπηδάκη, Θεμιστο-
κλέους, Βαρτζόπουλος) θα παραμείνει μέχρι το τέ-
λος της θητείας, δηλαδή το 2027. 

Τα γρήγορα 
ανακλαστικά 
Μητσοτάκη

O
λοι το έλεγαν στα πολιτικοδη-
μοσιογραφικά πηγαδάκια ότι τα
ανακλαστικά του πρωθυπουρ-

γού απέναντι σε συμπεριφορές που δεν
κοσμούν τη Νέα Δημοκρατία είναι
πραγματικά πολύ άμεσα και καθοριστι-
κά. Μου έλεγαν, λοιπόν, πόσο ακαριαία
έδρασε στην περίπτωση του Γιώργου
Πατούλη, καθαιρώντας τον ουσιαστικά
από το αξίωμα του περιφερειάρχη Αττι-
κής και φέρνοντας στο προσκήνιο τον
Νίκο Χαρδαλιά. Μου ανέφεραν και την
περίπτωση του Νότη Μηταράκη, όταν
μαθεύτηκε ότι την ώρα που είχαμε πυρ-
καγιές εκείνος ως υπουργός Προστα-
σίας του Πολίτη βρισκόταν σε διακοπές.
Γρήγορα ανακλαστικά έδειξε και στην
περίπτωση των Μπρατάκου, Παπασταύ-
ρου όταν συναντήθηκαν με τον επιχει-
ρηματία Μαρινάκη. Τα δείχνει και τώρα,
με την περίπτωση του Αυγενάκη, με τον
οποίο είχαν στενές σχέσεις πριν η ΝΔ
ανέβει στην εξουσία, όμως αυτό δεν
πτόησε τον πρωθυπουργό να του δείξει
την έξοδο από τη ΝΔ. 
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Ποιοι Συριζαίοι
θέλουν Δούκα;

Φ
ήμες θέλουν τους αντικασσελίστας του
ΣΥΡΙΖΑ να ζητούν διαρκές και όχι κατα-
στατικό συνέδριο. Ποια είναι η διαφορά

καταστατικού και διαρκούς συνεδρίου; 

Το πρώτο θέλει εκλογή νέων συνέδρων, το δεύ-
τερο γίνεται με τους εκλεγμένους -ο Θεός να τους
κάνει, οι περισσότεροι άλλωστε διορίστηκαν- του
συνεδρίου του Φεβρουαρίου. Και γιατί οι διαφω-
νούντες με τον Στέφανο να θέλουν κάτι τέτοιο; Μα
γιατί γνωρίζουν ότι η πρόταση του Στέφανου Κασ-
σελάκη για προσφυγή στις κάλπες στο συνέδριο
του Φεβρουαρίου τελικώς δεν πέρασε. 

Έχουν λοιπόν την ψευδαίσθηση ότι θα μπορού-
σαν να τον κερδίσουν μπροστά σε ένα τέτοιο σώ-
μα. Όχι βέβαια ότι θα «σκιστούν» για να το πετύ-
χουν. Περισσότερο, μαθαίνω, νοιάζονται να κερδί-
σει ο Χάρης Δούκας την προεδρία του ΠΑΣΟΚ,
διότι με Ανδρουλάκη δεν υπάρχει ουδεμία περί-
πτωση ανασύνταξης της Κεντροαριστεράς. 

Θα μας τρελάνει 
η Λιακούλη
Έχω χάσει το μέτρημα με τους υποψηφίους του

ΠΑΣΟΚ. Στο μεταξύ, το έργο στο Κοινοβούλιο

συνεχίζεται με πυρετώδεις ρυθμούς όχι μόνο

με πολλά και πυκνά νομοσχέδια αλλά και με άλ-

λες ιδιαίτερα απαιτητικές κοινοβουλευτικές

διαδικασίες. Κι ενώ η Βουλή ερήμωσε, με τους

βουλευτές να εντάσσονται στα επιτελεία των

υποψηφίων, η γραμματέας της ΚΟ Ευαγγελία

Λιακούλη συνεχίζει από το πρωί μέχρι το βρά-

δυ να υπηρετεί το κοινοβουλευτικό έργο της

παράταξης, σηκώνοντας το βάρος στα νομο-

σχέδια, συντάσσοντας ερωτήσεις για όλη την

Κοινοβουλευτική Ομάδα, συμμετέχοντας στις

διασκέψεις των προέδρων κ.λπ. Εργατική στα

όρια του εργασιομανούς και αφοσιωμένη στην

παράταξη. «Πάνω απ’ όλα και πέρα απ’ όλους, η

παράταξη...», έχει δηλώσει η ίδια πολλές φο-

ρές. Ακόμη πιο εντυπωσιακό όμως είναι το γε-

γονός ότι δουλεύει έτσι, ενώ, σύμφωνα με πλη-

ροφορίες, έχει θέσει στη διάθεση του προ-

έδρου την αντικατάστασή της για να τον διευκο-

λύνει. Σπάνιο…

Μέχρι και ο Κανελλάκης
κατεβαίνει
Βλέπω να γίνεται πα-
ρωδία η εκλογή προ-
έδρου στη Χαριλάου
Τρικούπη. Υποψήφιος,
λέει, θα είναι και ο πα-
λαίμαχος δημοσιογρά-
φος Γιάννης Κανελλά-
κης, ο οποίος βγαίνει
με το σύνθημα «Αν-
δρέα, δεν θα σε προ-
δώσουμε ποτέ… Το
ΠΑΣΟΚ είναι εδώ,
ενωμένο δυνατό». Ο Γιάννης ήταν κολλητός πα-
λιά με τον Γιώργο Παπανδρέου, θυμίζω. Με Κα-
νελλάκη το ΠΑΣΟΚ πάει φουλ για πρώτο κόμμα,
πάντως… Βουρ για την εξουσία!

Τασούλας: «Δεν δέχομαι
καμία συγγνώμη»
Εκτός από τον Κυριάκο Μητσοτάκη, αυτός
που βγήκε εκτός εαυτού με την πρωτοφανή
συμπεριφορά του Αυγενάκη ήταν ο πρό-
εδρος της Βουλής. Ποιος είδε τον Τασούλα
και δεν τον φοβήθηκε... Ο πρόεδρος της
Βουλής τού τα έψαλε από πρώτο χέρι και
του επέβαλε την ποινή της μομφής και του
αποκλεισμού από τις επόμενες συνεδριά-
σεις του Κοινοβουλίου. Μάλιστα, του είπε
σε πολύ αυστηρό ύφος ότι δεν δέχεται κα-
μία συγγνώμη. 

Χάθηκε το φιλότιμο…
Ο άνθρωπος είναι
αμετανόητος. Πί-
στεψε ότι με μια
συγγνώμη το θέ-
μα θα λυθεί και
θα παραμείνει
στη θέση του.
Ακόμη και τώρα
που ο Κυριάκος
Μητσοτάκης τον
έστειλε… σπίτι
του, δεν παραδί-
δει την έδρα.
Οποιοσδήποτε
σοβαρός άνθρω-
πος θα είχε παραιτηθεί από μόνος του και
από βουλευτής και από μέλος του κόμματος
και από όλα τα όργανα. Ο Λευτέρης Αυγενά-
κης δεν έχει ούτε το θάρρος ούτε βέβαια την
πολιτική βαρύτητα να πράξει κάτι τέτοιο.
Εμετρήθη, εζυγίσθη και ευρέθη ελλιπής.
Ακόμη και τώρα που έγινε ρεζίλι και εξέθε-
σε ανεπανόρθωτα την κυβέρνηση, επιμένει
να κρατάει την έδρα διότι ευελπιστεί ότι το
θέμα θα ξεχαστεί και θα τον ξαναφωνάξουν
στη ΝΔ. Από τότε που βγήκε η συγγνώμη χά-
θηκε το φιλότιμο, λέει ο σοφός λαός. 

Χ
ρο

νι
κό

 το
υ

Χ
ρό

νο
υ

Έσβηναν σχόλια
Για ώρες μετά τη

διαγραφή του από
την Κοινοβουλευτι-
κή Ομάδα της ΝΔ οι
συνεργάτες του
Λευτέρη Αυγενάκη
έσβηναν τα σχόλια
στη σελίδα του στο Facebook, τα οποία, στο σύνολό τους,
ήταν χλευαστικά για τον πρώην υπουργό και τις ημέρες και
τα έργα του στο υπουργείο Αγροτικής Ανάπτυξης. Όσοι
γνωρίζουν πρόσωπα και πράγματα επιμένουν ότι ανάμεσα
σε αυτούς που έσπευσαν να σχολιάσουν ήταν και πρώην
στελέχη του υπουργείου που με τον έναν ή τον άλλον τρό-
πο ο κ. Αυγενάκης εξανάγκασε σε παραίτηση. Ανάλογη
ήταν η εικόνα και στο Instagram.
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Όλοι αυτοί που θέλουν να γί-
νουν αρχηγοί του ΠΑΣΟΚ τις

υπογραφές που απαιτούνται από
την ΚΕ τις έχουν μαζέψει; Μια ερώτηση
κάνω… 

Έξαλλος μπήκε στο πρωινό καφέ ο πρωθυπουργός χθες το
πρωί και πριν πει «καλημέρα» ανακοίνωσε την απόφασή του
για τον νταή Αυγενάκη στους στενούς του συνεργάτες. Όπως
έμαθα, ο κυβερνητικός εκπρόσωπος είχε μιλήσει με τον Λευ-
τέρη μεταμεσονύχτια, όταν και κυκλοφόρησε το επίμαχο βίν-
τεο με τη βιαιοπραγία. Μίλησε όμως και πολύ νωρίς το πρωί
της Τετάρτης. Έμαθα επίσης ότι ο Μητσοτάκης πήγε θυμωμέ-
νος στην προγραμματισμένη επίσκεψη στο υπουργείο Υγείας.
Μετά τα καθιερωμένα είχε τετ α τετ με τον Άδωνι με θέμα -τι
άλλο;- τον Αυγενάκη και τα κατορθώματά του. Τo

..
. 

Π
ρό

σ
ω

πo

Πικρός πρωινός καφές

Με πανό 
και συνθήματα 
η Πολιτική Γραμματεία

Με περισσότερους από έναν τρόπους αναμέ-
νεται συγκρουσιακή η συνεδρίαση της Πολι-
τικής Γραμματείας του ΣΥΡΙΖΑ, που πραγμα-
τοποιείται σήμερα Πέμπτη στις 10 το πρωί.
Πληροφορίες ανέφεραν πως εργαζόμενοι
της «Αυγής» έχουν προγραμματίσει παρά-
σταση διαμαρτυρίας έξω από την Κουμουν-
δούρου την ώρα της συνεδρίασης του οργά-
νου. Οι εργαζόμενοι θα διαμαρτυρηθούν για
τον «ξαφνικό θάνατο» του καθημερινού φύλ-
λου που ανακοινώθηκε όσο ο πρόεδρος του
κόμματος βρισκόταν στις ΗΠΑ, ενώ δεν
έχουν καταφέρει να τον συναντήσουν για να
πληροφορηθούν τι πρόκειται να συμβεί από
εδώ και πέρα.

Π
ρόσφατα απεβίωσε ο
φίλος του βουλευτή
Χαλκιδικής Γιάννη

Γιώργου, ο πρώην δήμαρχος
Πολυγύρου Αστέριος Ζωγρά-
φος. Είδαμε λοιπόν στην εξό-
διο ακολουθία τον Γιάννη Γιώρ-
γο να κλαίει με μαύρο δάκρυ…
Έχασε, βλέπετε, τον δάσκαλο
που μαζί πορεύτηκαν περίπου
30 χρόνια. Ήταν μεγάλη η απώ-
λεια για τον Γιάννη Γιώργο. Άλ-
λωστε, ο μακαρίτης ο Ζωγρά-
φος ήταν ο άνθρωπος που του
έμαθε να περπατάει πολιτικά
και τον μύησε στα κατατόπια…
και ως καλός μαθητής ο Γιάν-
νης Γιώργος τα ακολούθησε
με… θρησκευτική ευλάβεια.
Ευαγγέλιο έχει αυτά που του
έδειξε ο μέντοράς του. Πληρο-
φορηθήκαμε όμως ότι εκεί στο
προαύλιο της εκκλησίας, στον
Ιερό Ναό του Αγίου Στεφάνου
στην Αρναία, ο πρώην αντιπε-
ριφερειάρχης απευθύνθηκε σε
έναν κοινό γνωστό και του είπε:
«Μάζεψε τον εκδότη, τον Νίκο
τον Καραμανλή». 

Αν είναι αλήθεια αυτό που
μάθαμε, προφανώς κάπου έχει
μπερδευτεί ο βουλευτής Χαλ-
κιδικής και έχει την ψευδαί-
σθηση ότι μπορεί να κάνει τέτοιες εκφοβιστικές υποδείξεις.
Πρώτον, είναι πολύ λίγος για να πιάνει στο στόμα του τον εκ-
δότη Νίκο Καραμανλή και, δεύτερον, τέτοιες απειλές καλό θα
ήταν να τις απευθύνει στους όμοιούς του και σε αυτούς με
τους οποίους συναγελάζεται. Αν αποφασίσουμε να ασχολη-
θούμε μαζί του δημοσιογραφικά, θα χάσει τον ύπνο του και
αυτό το γνωρίζει πολύ καλά, διότι, απ’ όπου κι αν τον πιάσει

κάποιος, όλο και κάτι θα βρει... και αυτό το ξέρει και το οικο-
σύστημα της Νέας Δημοκρατίας, το οποίο επιλέγει τέτοιους
τύπους να εκπροσωπούν τον λαό της Χαλκιδικής. Τους ψευ-
τοπαλικαρισμούς λοιπόν ας τους πουλήσει αλλού ο κύριος
βουλευτής.

ΥΓ.: Κύριε πρωθυπουργέ και κύριοι της ΝΔ, να τον χαίρεστε
και να θαυμάζετε το «ποιόν» του. Είναι ο άνθρωπος-κόσμημα
για τη «γαλάζια» παράταξη και τη Χαλκιδική…

Και οι γκάφες στο
πρόγραμμα είναι
Στις πλατφόρμες των κοινωνικών δικτύων τα στρατη-
γεία των διεκδικητών για την αρχηγία του ΠΑΣΟΚ φτιά-
χνουν, όπως είναι αναμενόμενο, ομάδες ενημέρωσης
δημοσιογράφων κ.λπ., αλλά οι γκάφες πάνε σύννεφο.
Στην ομάδα ενημέρωσης της Μιλένας Αποστολάκη εκ
παραδρομής έβαλαν και ανθρώπους από το γραφείο Τύ-
που του Ανδρουλάκη! Έπεσε τρελό γέλιο, όπως αντι-
λαμβάνεστε… 

Οι ψευτομαγκιές του βουλευτή
της Νέας Δημοκρατίας
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Βάρα παλαμάκια τώρα… 
Μ

η σας προκαλεί εντύπωση που έγινε talk of the town o Λευτεράκης ο «κουτσαβάκης». 

Οι κουτσαβάκηδες έτσι ήταν πάντα, όπως ο Αυγενάκης, τύποι του «ξέρεις ποιος είμαι

εγώ;». Ψευτόμαγκες, θρασύδειλοι οι περισσότεροι, έκαναν κάθε είδους κακουργίες, 

που τις περισσότερες φορές έμειναν ατιμώρητες… Και το έγκλημά τους, μικρό ή μεγάλο, φανερό 

ή κρυφό, παρέμεινε κι αυτό ατιμώρητο… 

ΔΕΚΑ ΣΤΑΔΕΚΑ
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«Η ταν μια κακή στιγμή που θα μπορούσε να συμβεί στον κα-

θέναν», είπε σε τηλεοπτική εκπομπή ο Λευτέρης Αυγενά-

κης για το περιστατικό στο αεροδρόμιο, στο οποίο ο ίδιος

φαίνεται ξεκάθαρα να τραμπουκίζει υπάλληλο αεροπορικής εταιρείας,

επειδή δεν του επέτρεψε να μπει εκπρόθεσμα στο αεροπλάνο, λες και

είναι το λεωφορείο της γραμμής.

Αρχικά, όχι, δεν θα μπορούσε

να συμβεί στον καθέναν, το

έχουμε κάνει καραμέλα αυτό

για όλες τις κακές μας συμπερι-

φορές. Ο «καθένας» -ευτυχώς-

δεν μπαίνει πίσω από τα γκισέ

να αρπάζει τα τηλέφωνα από τα

χέρια του κάθε υπαλλήλου και

να τον σπρώχνει. Ούτε του φω-

νάζει. Ούτε απαιτεί οτιδήποτε.

Παρότι θα είχαμε άπειρους

λόγους, στη χώρα που ζούμε, να

το κάνουμε, σε γενικές γραμ-

μές το αποφεύγουμε. Λέγεται,

πρώτα από όλα, πολιτισμός. 

Ο κύριος Αυγενάκης υπήρξε

υφυπουργός Αθλητισμού και

Πολιτισμού, να θυμίσω. Ήταν,

ανάμεσα σε άλλα, και εκείνος

που είχε ως αποστολή να τελει-

ώσει τη βία στα γήπεδα. Άλλο τα

γήπεδα, άλλο τα αεροδρόμια,

βέβαια. 

Η ευθύνη 
της εξουσίας και 
η κατάχρησή της

Ο Κυριάκος Μητσοτάκης ορθώς τον «παραίτησε» άμεσα από την

ΚΟ της ΝΔ, και αυτό δεν έχει να κάνει καθόλου με το κόμμα ή την

κυβέρνηση στην οποία ανήκει. Το ίδιο ακριβώς θα έπρεπε να

ισχύει σε κάθε κόμμα και κάθε κυβέρνηση. Το ίδιο θα έπρεπε να

ισχύει παντού. 

Ο τραμπουκισμός από τον «καθέναν», όπως το έθεσε ο ίδιος, εί-

ναι εντελώς διαφορετικό level από τον τραμπουκισμό που δια-

πράττει ένα πρόσωπο με εξουσία.

Ο τραμπουκισμός από πρόσωπο με εξουσία συνιστά αυτομάτως

και κατάχρηση της εξουσίας αυτής. 

Πράγμα που αποδεικνύεται από το γεγονός ότι ο ίδιος δεν δείχνει να

καταλαβαίνει πόσο σοβαρό είναι αυτό που έκανε. «Θα παραιτηθείτε;»

τον ρώτησε ο δημοσιογράφος. «Δεν υπάρχει τέτοια σκέψη», απάντησε

εκείνος. 

Δεν υπάρχει τέτοια σκέψη… 

Ήταν η ένταση της στιγμής… 

Βιαζόμουν, είχα υποχρεώσεις… 
Θα μπορούσε να συμβεί στον καθέναν…
Πριν από κάμποσα χρόνια, ο Πολωνός πρώην σύζυγός μου είχε έρθει

να δουλέψει σε μεγάλη πολυεθνική στην Ελλάδα και από τη δεύτερη

ημέρα μου είπε σοκαρισμένος: «Πώς είναι δυνατόν ο προϊστάμενος να
φωνάζει και να μιλάει άσχημα στους υφισταμένους του; Τι είναι, ο
μπαμπάς μου και με μαλώνει; Αυτά δεν γίνονται πουθενά στον κόσμο».
Είχε εργαστεί, πράγματι, πριν την Ελλάδα, σε αρκετές χώρες. 

Του φαινόταν διαστημικό ότι η όποια «εξουσία» δίνει τέτοιας μορφής
προνόμια σε κάποιους ανθρώπους εδώ. Ή εκείνοι νομίζουν ότι τους τα

δίνει και οι υπόλοιποι το ανέ-
χονται. 

Ο τραμπουκισμός ως
γενικευμένη άποψη

Είναι μια τρομακτική νοοτρο-
πία, η οποία θα συνεχίσει να δι-
αιωνίζεται αν δεν την κόψεις
μαχαίρι και είναι διάχυτη σε
όλα τα επίπεδα της κοινωνίας:
από την οικογένεια και τα σχο-
λεία, έως τα εργασιακά περι-
βάλλοντα και τελικά τη νομοθε-
τική και εκτελεστική εξουσία. 

Ο νόμος του ισχυρότερου. Την
εξουσία στην Ελλάδα -πι-
στεύουν μερικοί- οφείλουμε να
τη φοβόμαστε, όχι να τη σεβό-
μαστε και να συνεργαζόμαστε
μαζί της. 

Η σχολή του τραμπουκισμού
χωρίς συνέπειες είναι η σχολή
Τραμπ. Κι αυτόν αν τον ρωτή-
σεις -που τον ρωτάνε ακόμη και
στα δικαστήρια- δεν βλέπει πο-
τέ κάτι κακό σε ό,τι κάνει. Και
δεν το βλέπει, ακριβώς επειδή
έχει τη δύναμη που έχει· αν τα
ίδια που κάνει αυτός, τα έκανε

ένας φτωχός ή ένας μετανάστης, ή ακόμη κι ένας απλός πολί-
της, θα τον έστελνε στο απόσπασμα. Είναι η αλαζονεία του «ξέ-
ρεις ποιος είμαι εγώ;» Ξέρω. Κι αυτό είναι εις βάρος σου, όχι
υπέρ σου. 

Εμένα αυτό μου θύμισε ο κύριος Αυγενάκης βλέποντάς τον
στο βίντεο, αλλά κυρίως ακούγοντάς τον να «ημιαπολογείται»
μετά. 

Ναι, το έκανα, είπε στην ουσία, αλλά δεν τρέχει και τίποτε
σπουδαίο, πώς κάνετε έτσι; «Βιαζόμουν, είχα υποχρεώσεις, η
ένταση της στιγμής», ελάτε τώρα, σιγά το πράγμα… 

Θα είχε πολύ ενδιαφέρον εάν κάποιος πολίτης πήγαινε στο υπουρ-
γείο του, όταν ήταν υφυπουργός, και του έκανε ακριβώς το ίδιο, επειδή,
ας πούμε, θα είχε καθυστερήσει κάποια υπόθεσή του. Ή πάνω στην
«ένταση της στιγμής», επειδή δεν τον εξυπηρετούσαν όπως εκείνος
θέλει. Θα είχε ενδιαφέρον να δούμε πώς θα αντιδρούσε τότε. 

«Από τον υπάλληλο ζητήσατε προσωπικά συγγνώμη;», ρωτάει ο δη-
μοσιογράφος. Ο κύριος Αυγενάκης κοντοστέκεται, σαν να ακούει κάτι
που δεν είχε σκεφτεί ποτέ. 

«Το κάνω τώρα δημόσια», απαντάει κάπως διστακτικά. Επειδή κάποι-
ος τον στρίμωξε, όχι επειδή αισθάνθηκε ότι όφειλε να το κάνει. 

Σιγά, άλλωστε, δεν έγινε και τίποτε…

Σχόλιο
Μαρία
Δεδούση

dedoussimaria@hotmail.com

«Ξέρεις ποιος είμαι
εγώ;» - Η σχολή

Τραμπ αλά ελληνικά



ΠΕΜΠΤΗ 4 ΙΟΥΛΙΟΥ 2024

ΡOLITICAL ΠΟΛΙΤΙΚΗ12

Μ
ε γνώμονα τη βελτίωση της
καθημερινότητας των πολι-
τών και την άμεση αντιμετώ-

πιση των προβλημάτων, ο πρωθυπουρ-
γός Κυριάκος Μητσοτάκης, προτάσσον-
τας τη βελτίωση των Μέσων Μαζικής
Μεταφοράς, επισκέφθηκε χθες το αμα-
ξοστάσιο της ΟΣΥ (Οδικές Συγκοινω-
νίες) στην περιοχή του Αγίου Ιωάννη
Ρέντη, όπου ξεναγήθηκε στα νέα ηλε-
κτρικά λεωφορεία τα οποία κυκλοφο-
ρούν στους δρόμους της Αττικής, ανα-
βαθμίζοντας την ποιότητα των οδικών
συγκοινωνιών.

Ο κ. Μητσοτάκης, αφού ενημερώθηκε
αναλυτικά από τον υπουργό
υποδομών και Μεταφορών Χρή-
στο Σταϊκούρα, τον υφυπουργό
αρμόδιο για θέματα Μεταφορών
Βασίλη Οικονόμου και τον διευ-
θύνοντα σύμβουλο της ΟΣΥ Στέ-
φανο Αγιάσογλου, συνομίλησε
με οδηγούς των νέων ηλεκτρι-
κών λεωφορείων και στη συνέ-

χεια επεσήμανε: «Σήμερα κάνουμε ένα
πρώτο, πολύ σημαντικό βήμα για να
υλοποιήσουμε τη δέσμευσή μας για πε-
ρισσότερα και καλύτερα καινούργια λε-
ωφορεία στους δρόμους της Αθήνας και
της Θεσσαλονίκης. Ήδη, όπως είπε ο κ.
υπουργός, κυκλοφορούν τα πρώτα 250
ηλεκτρικά λεωφορεία στην Αθήνα και
στη Θεσσαλονίκη -140, για την ακρίβεια,
στην Αθήνα και 110 στη Θεσσαλονίκη-
και έπονται ακόμα πολύ περισσότερα». 

«Ποιότητα στις μετακινήσεις»
Στη συνέχεια ο πρωθυπουργός προ-

ανήγγειλε: «Με βάση τον προγραμματι-
σμό του υπουργείου, στην Αθήνα μέχρι
το τέλος του 2025 θα κυκλοφορούν συ-
νολικά 900 καινούργια λεωφορεία. Ο
στόχος μας λοιπόν είναι διπλός: αφενός
να προχωρήσουμε στην πλήρη αντικα-
τάσταση του στόλου των παλιών λεωφο-
ρείων με σύγχρονα λεωφορεία, τα
οποία έχουν πολύ συγκεκριμένα χαρα-
κτηριστικά. Είναι όλα φιλικά προς το πε-
ριβάλλον, διαθέτουν επαρκή κλιματι-
σμό, διαθέτουν πλήρη προσβασιμότητα
για τους συμπολίτες μας με αναπηρία.
Και νομίζω ότι οι πολίτες οι οποίοι ήδη
έχουν μπει σε αυτά τα λεωφορεία διαπι-
στώνουν την πολύ μεγάλη αλλαγή στην
ποιότητα της μετακίνησής τους».

Επιπλέον, ο Κυριάκος Μητσοτάκης
υπογράμμισε πως «τα λεωφορεία τα
οποία βλέπετε σήμερα να κυκλοφορούν
ήδη στους δρόμους της Αθήνας χρημα-
τοδοτούνται από το Ταμείο Ανάκαμψης.

Είναι και αυτή μια ακόμα απάντηση των
προτεραιοτήτων που δίνει η κυβέρνηση
στον τρόπο διαχείρισης πολύ σημαντι-
κών ευρωπαϊκών πόρων. Ο σκοπός μας,
όμως, δεν είναι μόνο να αντικαταστή-
σουμε τον στόλο των λεωφορείων, είναι
να αυξήσουμε και τη συχνότητα των
δρομολογίων. Για αυτό μίλησα για πε-

ρισσότερα και καλύτερα λεωφορεία,
διότι κάνουμε πράξη τη δέσμευσή μας
να δώσουμε έμφαση στα Μέσα Μαζι-
κής Μεταφοράς, ξεκινώντας με τα λεω-
φορεία, και να βελτιώσουμε συνολικά
την ποιότητα της βιώσιμης αστικής κι-
νητικότητας στην Αθήνα και τη Θεσσα-
λονίκη».

«Θα τηρήσουν απόλυτα 
το χρονοδιάγραμμα»

Ο κ. Μητσοτάκης στη συνέχεια της
ομιλίας του τόνισε ότι η μεγάλη μεταρ-
ρύθμιση στις συγκοινωνίες είναι μια
ακόμα απόδειξη της έμφασης που δίνει
η κυβέρνηση στην καθημερινότητα των
πολιτών. «Και είμαι σίγουρος ότι το
υπουργείο αλλά και ο ΟΑΣΑ και ο ΟΑΣΘ
θα τηρήσουν απόλυτα το χρονοδιά-
γραμμα το οποίο έχουμε θέσει, έτσι
ώστε οι πολίτες πολύ σύντομα να δουν
μια σημαντική αλλαγή, μια σημαντική
αναβάθμιση στην ποιότητα των Μέσων
Μαζικής Μεταφοράς στην Αθήνα και
στη Θεσσαλονίκη», συμπλήρωσε ο
πρωθυπουργός.

Μάλιστα, αναφερόμενος στις ριζικές με-
ταρρυθμίσεις που γίνονται στις δημόσιες
συγκοινωνίες, δήλωσε στον ΣΚΑΪ: «Πολλές
φορές είχα πει ότι η εικόνα των λεωφορεί-
ων δεν άρμοζε σε αυτή μιας σύγχρονης ευ-
ρωπαϊκής χώρας. Αυτό που βλέπετε είναι
υλοποίηση των δεσμεύσεων της κυβέρνη-
σης. Είναι πρώτη υποχρέωση της κυβέρνη-
σης η στροφή στα μικρά και μεγάλα προ-
βλήματα της καθημερινότητας». 

Συνέχεια στην επόμενη σελίδα

Τι είπε ο Κυριάκος Μητσοτάκης κατά την επίσκεψή του 
στο αμαξοστάσιο του Ρέντη σχετικά με τον 

διπλό στόχο της κυβέρνησης 
για τη μεταρρύθμιση στα Μέσα Μαζικής Μεταφοράς

Ο ΠΡΩΘΥΠΟΥΡΓΟΣ ΣΤΗΝ ΟΣΥ

«900 νέα λεωφορεία
θα κυκλοφορούν 

μέχρι το τέλος του 2025» 

του Μίλτου 
Σακελλάρη

sakellarismiltos@yahoo.com
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Στην επίσκεψη του πρωθυπουργού και
στην επιθεώρηση των νέων ηλεκτρικών λεω-
φορείων αναφέρθηκε με ανάρτηση στο Face-
book ο πρώην υπουργός Υποδομών και Μετα-
φορών Κώστας Αχ. Καραμανλής. Σύμφωνα
με όσα έγραψε ο πρώην υπουργός, «δεν πρό-
κειται μόνο για υλοποίηση και δέσμευση της
Νέας Δημοκρατίας, αλλά και για την ολοκλή-
ρωση ενός κύκλου που ανοίξαμε ως κυβέρ-
νηση το 2020 βάζοντας μπροστά το πρόγραμ-
μα ανανέωσης του στόλου των αστικών λεω-
φορείων».

Συγκεκριμένα ο Κώστας Αχ. Καραμανλής
ανέφερε στην ανάρτησή του: «Ένα πολύ ση-
μαντικό βήμα, όπως είπε και ο πρωθυπουργός
Κυριάκος Μητσοτάκης, έγινε σήμερα στην πο-
ρεία υλοποίησης της κυβερνητικής δέσμευ-
σης της Νέας Δημοκρατίας για καλύτερη κα-
θημερινότητα των πολιτών. Τα πρώτα 250 ηλε-
κτρικά λεωφορεία σε Αθήνα και Θεσσαλονίκη

ήδη κυκλοφορούν. Και με βάση τον προγραμ-
ματισμό του υπουργείου Υποδομών και Μετα-
φορών, μέχρι το τέλος του 2025 θα κυκλοφο-
ρούν συνολικά 900 καινούργια λεωφορεία.
Δεν πρόκειται μόνο για υλοποίηση και δέ-
σμευση της Νέας Δημοκρατίας αλλά και για
την ολοκλήρωση ενός κύκλου που ανοίξαμε
ως κυβέρνηση το 2020 βάζοντας μπροστά το
πρόγραμμα ανανέωσης του στόλου των αστι-
κών λεωφορείων. Όταν αναλάβαμε το 2019,
διαπιστώσαμε ότι είχαν περάσει πάνω από 15
χρόνια από την τελευταία αγορά λεωφορείου.
Έτσι, με βάση τα δεδομένα και τους διαθέσι-
μους πόρους εκείνης της περιόδου, ολοκλη-
ρώσαμε τον σχεδιασμό και τη διαδικασία έτσι
ώστε να έχουμε σήμερα τα πρώτα σύγχρονα,
ηλεκτρικά λεωφορεία στους δρόμους.

Βέβαια, κανείς δεν λέει πως πλέον είναι όλα
τέλεια. Οι ανάγκες της καθημερινότητας είναι
όλο και μεγαλύτερες, ενώ οι τεχνολογίες εξε-

λίσσονται και αυτές. Για αυτό και η ανανέωση
του στόλου θα πρέπει να γίνεται σε τακτά χρο-
νικά διαστήματα. Επειδή λοιπόν οι απαιτούμε-
νοι ρυθμοί αντικατάστασης των οχημάτων σε
Αθήνα και Θεσσαλονίκη είναι απαιτητικοί, όταν
μόνο για την Αθήνα χρειάζονται πλέον πάνω
από 1.500 λεωφορεία για να εξυπηρετηθεί το
επιβατικό κοινό, ο νέος σχεδιασμός είναι κρί-
σιμο να γίνει και να προχωρήσει το νωρίτερο
δυνατό.

Με όπλα την επιθυμία της κυβέρνησης για
συνεχή βελτίωση της καθημερινότητας των
πολιτών αλλά και τις οικονομικές δυνατότητες
του Ταμείου Ανάκαμψης, είναι εφικτό να κά-
νουμε και το επόμενο βήμα για τη συνεχή ανα-
νέωση και τον εκσυγχρονισμό του στόλου των
αστικών λεωφορείων. Όπως ανατρέψαμε τη
15ετή εγκατάλειψη των αστικών συγκοινω-
νιών, έτσι μπορούμε να προχωρήσουμε, στα-
θερά, τολμηρά, μπροστά».

Ο
υπουργός Υποδομών και Μεταφορών Χρήστος
Σταϊκούρας ανέφερε, στο πλαίσιο της επίσκε-
ψης του Κυριάκου Μητσοτάκη στο αμαξοστάσιο,

ότι «όταν πριν από περίπου έναν χρόνο αναλάβαμε την
πολιτική ηγεσία του υπουργείου Υποδομών και Μεταφο-
ρών, μία από τις πρώτες εντολές που λάβαμε από τον
πρωθυπουργό, τον κ. Κυριάκο Μητσοτάκη, ήταν να βελ-
τιώσουμε την καθημερινότητα του πολίτη αλλά και να πε-
τύχουμε καλύτερους όρους βιώσιμης αστικής κινητικό-
τητας. Σήμερα, έναν χρόνο μετά, για πρώτη φορά στην
ιστορία των αστικών συγκοινωνιών και για πρώτη φορά
μετά από 15 χρόνια έχουμε καινούργια λεωφορεία, 250
νέα ηλεκτρικά λεωφορεία στους δρόμους της Αθήνας
και της Θεσσαλονίκης. Λεωφορεία που εξυπηρετούν με
καλύτερους όρους τους πολίτες, ουσιαστικά δεν έχουν
καθόλου θόρυβο, βελτιώνουν τη βιώσιμη αστική κινητι-
κότητα και είναι απολύτως προσβάσιμα από το σύνολο
της κοινωνίας».

«Έπονται 300 λεωφορεία  φυσικού αερίου»
Στη συνέχεια ο υπουργός Υποδομών και Μεταφορών

ανέφερε πως «αυτό όμως είναι ένα πρώτο βήμα, οφείλου-
με να κάνουμε πολύ περισσότερα. Και μέχρι το τέλος του
2025 θα έχουμε ολοκληρώσει το σύνολο της ανανέωσης
του στόλου των λεωφορείων στους δρόμους της Αθήνας».

Ο κ. Σταϊκούρας τόνισε ακόμη πως «έπονται τα 300 λε-
ωφορεία φυσικού αερίου, 18 μέτρων και 12 μέτρων, 100
και 200 αντίστοιχα, το επόμενο χρονικό διάστημα. Επί-
σης, 211 λεωφορεία στους δρόμους της Δυτικής και Ανα-
τολικής Αττικής τους επόμενους μήνες και ταυτόχρονα
το νέο leasing το οποίο κάνει ο ΟΑΣΑ στην Αθήνα, εκτός
του νέου διαγωνισμού των 700 λεωφορείων. Άρα, μέχρι
το τέλος του 2025 θα έχει ανανεωθεί πλήρως ο στόλος

των λεωφορείων στην Αθήνα και θα έχουμε βελτιώσει
σημαντικά την καθημερινότητα του πολίτη».

Η επίσκεψη του πρωθυπουργού στην ΟΣΥ ήταν στο
ίδιο πνεύμα με αυτή που πραγματοποίησε στο νοσοκο-
μείο «Λαϊκό» το βράδυ της Δευτέρας, με στόχο να τονίσει
την επιμονή της κυβέρνησης στα θέματα της καθημερι-
νότητας που αναβαθμίζουν τη ζωή των πολιτών.

Κώστας Αχ. Καραμανλής: «Ολοκληρώνεται 
ένας κύκλος που ανοίξαμε ως κυβέρνηση το 2020»

ΧΡΗΣΤΟΣ ΣΤΑΪΚΟΥΡΑΣ

«Είναι ήδη στους δρόμους
250 ηλεκτρικά λεωφορεία»

«Αυτό όμως είναι ένα πρώτο
βήμα, οφείλουμε να κάνουμε 
πολύ περισσότερα», ανέφερε 
ο υπουργός Υποδομών και Μεταφορών



Τ
ην αποφασιστικότητα της πολιτικής ηγεσίας για
την ενίσχυση των Ενόπλων Δυνάμεων τονίζει ο
υφυπουργός Εθνικής Άμυνας Γιάννης Κεφαλο-

γιάννης σε συνέντευξή του στην «Political». «Έχουμε
δεσμευτεί ότι οι Ένοπλες Δυνάμεις μας θα διαθέτουν

τους υλικούς πόρους που απαιτούν-
ται για να φέρουν σε πέρας την απο-
στολή τους», τονίζει ο υφυπουργός,
κάνοντας ειδική αναφορά στο πρό-
γραμμα των φρεγατών Belh@rra
που ναυπηγούνται στη Γαλλία για το
Πολεμικό μας Ναυτικό, αλλά και σε
αυτό των Constellation, όπου ενδια-
φέρεται να ενταχθεί η χώρα μας.

Αναφερόμενος στα Ελληνοτουρ-
κικά, ο υφυπουργός Εθνικής Άμυνας ξεκαθαρίζει
πως «δεν έχουμε αυταπάτες για το τι μπορούμε και τι
δεν μπορούμε να πετύχουμε» και διαμηνύει πως «δια-
πραγματευόμαστε όχι με φόβο ή αδυναμία αλλά με
αυτοπεποίθηση».

Για την εξαιρετικά σημαντική και αποτελεσματική
συμβολή των Ενόπλων Δυνάμεων στην αντιμετώπιση
των πυρκαγιών, ο κ. Κεφαλογιάννης επισημαίνει τις
αλλαγές στην οργανωτική δομή μέσα από την οποία
συνδράμουν την Πολιτική Προστασία με την πρόσφα-
τη σύσταση της Διοίκησης Κατασκευών και Αντιμετώ-
πισης Φυσικών Καταστροφών (ΔΙΚΑΦΚΑ).

Ο υφυπουργός Άμυνας στάθηκε ιδιαίτερα στις με-
ταρρυθμίσεις που γίνονται στις Στρατιωτικές Σχολές
με έμφαση στην οργάνωση, τη λειτουργία και τον επα-
νασχεδιασμό των επαγγελματικών προδιαγραφών
που υπαγορεύονται από τις νέες απειλές ασφαλείας.

Κύριε υπουργέ, ο πρωθυπουργός είπε από το
βράδυ των ευρωεκλογών πως έλαβε το μήνυμα
και προχώρησε σε αλλαγές στο κυβερνητικό
σχήμα. Ποιο είναι το δικό σας συμπέρασμα από
την ευρωκάλπη;

Η 9η Ιουνίου ήταν ένας σταθμός στην έως τώρα δια-
δρομή της κυβέρνησης, κυρίως όμως είναι μια αφετη-
ρία προς την τριετία που ακολουθεί. Αυτό που ζήτησαν
οι πολίτες είναι περισσότερη δουλειά και λιγότερα λά-
θη, μεγαλύτερα αποτελέσματα και μικρότερες καθυ-
στερήσεις. Ένα εκατομμύριο πολίτες που μας εμπι-
στεύθηκαν το 2023 επέλεξαν να εκφράσουν τη δυσα-
ρέσκειά τους για μια σειρά από ζητήματα μέσω της
αποχής. Ταυτόχρονα όμως αποδοκίμασαν τις ανεπε-
ξέργαστες, ανέξοδες και συχνά μαγικές λύσεις σύσ-
σωμης της αντιπολίτευσης. Αυτό καθιστά την κυβερ-
νητική ευθύνη που απορρέει από την εμπιστοσύνη των
πολιτών προς τη Νέα Δημοκρατία ακόμη μεγαλύτερη.

Τα «ήρεμα νερά» στο Αιγαίο υποτίθεται πως δια-
τηρούνται και το φετινό καλοκαίρι. Η Τουρκία
ωστόσο συνεχίζει να προβάλλει τις αναθεωρη-
τικές της απόψεις μέσω παράνομων Navtex και
εμπρηστικών δηλώσεων, ενώ επιμένει στο Ca-
sus Belli και το τουρκολιβυκό μνημόνιο. Έχει
τελικά αξία ο διάλογος ή μάλλον δεν οδηγεί
πουθενά; Θεωρείτε ότι ενδεχομένως η Τουρκία
θα επιστρέψει στις προκλήσεις;

Το ζητούμενο σε αυτήν τη χρονική συγκυρία είναι να

ΓΙΑΝΝΗΣ ΚΕΦΑΛΟΓΙΑΝΝΗΣ
Υφυπουργός Εθνικής Άμυνας

«
Στόχευσή μας είναι 
να αναπτύξουμε 
τις θεσμικές διαδικασίες
που θα επιτρέψουν 
την ενσωμάτωση 
της τεχνολογίας 
και της καινοτομίας 
που παράγει η χώρα μας 
στη λειτουργία 
των Ενόπλων Δυνάμεων
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«Στο τέλος της δεκαετίας
το Πολεμικό Ναυτικό 

θα είναι πιο ισχυρό από ποτέ»

στον
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skoularb@gmail.com



υιοθετήσουμε έναν κοινό κώδικα επικοινωνίας και
συμπεριφοράς μέσα από έναν οδικό χάρτη που θα
βελτιώσει τις διμερείς μας σχέσεις σε πιο στέρεη
βάση. Δεν συζητάμε απλώς για να συζητάμε αλλά
για να μπορέσουμε προφανώς κάποια στιγμή να
επιλύσουμε τη μία και μοναδική διαφορά που ανα-
γνωρίζουμε, δηλαδή την οριοθέτηση της ΑΟΖ και
της υφαλοκρηπίδας.

Δεν έχουμε αυταπάτες για το τι μπορούμε και τι

δεν μπορούμε να πετύχουμε. Υπάρχουν θεμελια-

κές διαφορές στην αντίληψή μας με την Τουρκία.

Σε περίπτωση που αυτό δεν συμβεί, η δεύτερη κα-

λύτερη επιλογή είναι να παραμείνουμε καλοί και

χρήσιμοι γείτονες ο ένας προς τον άλλον, συμφω-

νώντας και οι δύο ότι διαφωνούμε. Διαπραγμα-

τευόμαστε όχι με φόβο ή αδυναμία αλλά με αυτο-

πεποίθηση, την οποία αντλούμε από το διεθνές δί-

καιο, από την ορθότητα των επιλογών στην εξωτε-

ρική μας πολιτική χωρίς να διακοπούν ούτε στιγμή

η συνεχής ενίσχυση και ο εκσυγχρονισμός των

Ενόπλων Δυνάμεων και άλλων συντελεστών

ισχύος και αποτροπής.

Βλέπουμε φέτος τις Ένοπλες Δυνάμεις να

έχουν πιο ενεργό ρόλο τόσο στην πρόληψη

των πυρκαγιών όσο και στην αντιμετώπισή

τους, με δράση στο μέτωπο από την πρώτη

στιγμή. Τι ακριβώς έχει αλλάξει;

Οι Ένοπλες Δυνάμεις της πατρίδας μας συνεισφέ-

ρουν καίρια και διαχρονικά στην αντιμετώπιση φυ-

σικών καταστροφών με προσωπικό, μέσα και υλι-

κά. Αυτή η πρακτική της συνεργασίας μεταξύ στρα-

τιωτικών και πολιτικών αρχών δεν αφορά μόνο τη

χώρα μας αλλά έχει παγιωθεί διεθνώς. Το ίδιο το

NATO εξάλλου επισημαίνει ότι οι φυσικές κατα-

στροφές μπορούν να αποτελέσουν αιτίες αποστα-

θεροποίησης.

Αυτό που έχει αλλάξει καταρχάς είναι η οργα-

νωτική δομή μέσα από την οποία συνδράμουμε την

Πολιτική Προστασία με την πρόσφατη σύσταση της

Διοίκησης Κατασκευών και Αντιμετώπισης Φυσι-

κών Καταστροφών (ΔΙΚΑΦΚΑ). Τη στελεχώνουμε

με μια κρίσιμη μάζα προσωπικού με εξειδικευμέ-

νες γνώσεις και εμπειρία, το οποίο, στο πλαίσιο Ει-

δικών Τμημάτων Αντιμετώπισης Καταστροφών, θα

συμβάλει καίρια στην αντιμετώπιση αντίστοιχων

φαινομένων.

Τα τμήματα αυτά διαθέτουν ήδη τον αναγκαίο εξο-

πλισμό, ο οποίος μάλιστα θα ενισχυθεί περαιτέρω από

την πλήρη εκμετάλλευση των ευρωπαϊκών χρηματο-

δοτικών εργαλείων, όπως το Πρόγραμμα «Αιγίς». Επι-

πλέον διαθέτουμε διαρκώς εκατοντάδες μηχανήματα

έργου από τις Μονάδες του Μηχανικού, κρίσιμες για

την καταστολή φυσικών καταστροφών.

Στις αρμοδιότητές σας είναι και οι παραγω-
γικές Σχολές των Ενόπλων Δυνάμεων. Το
ερώτημα είναι αν οι απειλές ασφαλείας που
αναδύονται από τα σύγχρονα θέατρα επιχει-
ρήσεων καθιστούν αναγκαίες τις τροποποι-
ήσεις στα προγράμματα σπουδών και στους
τρεις Κλάδους;

Oι μεταρρυθμίσεις στην οργάνωση και λειτουργία
των Στρατιωτικών Σχολών υπαγορεύονται πρωτί-

στως από την ανάγκη κατανόησης των νέων απει-
λών ασφαλείας και την ενσωμάτωση του τρόπου
αντιμετώπισής τους στην αμυντική στρατηγική. Για
αυτό και οι επαγγελματικές προδιαγραφές των
στελεχών των Ενόπλων Δυνάμεων πρέπει να επα-
νασχεδιάζονται διαρκώς και με τέτοιον τρόπο ώστε
να μπορούν να ανταποκριθούν στις σύγχρονες
προκλήσεις ασφαλείας.

Νομοθετήσαμε πρόσφατα αλλαγές στη στρατιω-
τική και ακαδημαϊκή εκπαίδευση σε τέσσερις κα-
τευθύνσεις: την εισαγωγή νέων αντικειμένων που
σχετίζονται με τις σύγχρονες απειλές, την ενσωμά-
τωση σε επίπεδο εκπαίδευσης των συμπερασμά-
των από τη μελέτη των πρόσφατων πολέμων, την
επανεξέταση και προσαρμογή της χρονικής διάρ-
κειας των σπουδών στις νέες εκπαιδευτικές ανάγ-
κες, καθώς και την ενθάρρυνση και διευκόλυνση
της ακαδημαϊκής εξέλιξης των αξιωματικών. Είμαι
ιδιαίτερα ευτυχής που οι αλλαγές αυτές έτυχαν της
αποδοχής από το σύνολο σχεδόν των κοινοβου-
λευτικών κομμάτων. 

Πάγιο αίτημα των αποφοίτων των Ανωτέρων
Στρατιωτικών Σχολών Υπαξιωματικών (ΑΣ-
ΣΥ) είναι η αναβάθμιση των πτυχίων τους.
Υπάρχει κάποια πρόοδος σε αυτό το θέμα;

Εργαζόμαστε ήδη προς αυτή την κατεύθυνση. Εδώ
υπάρχει μια ηθική και μια ουσιαστική διάσταση.
Δεν είναι δυνατόν το πτυχίο των ΑΣΣΥ να ισοδυνα-
μεί σήμερα ακαδημαϊκά με εκείνο ενός ΙΕΚ. Πρό-
κειται για χιλιάδες νέους και νέες που εισήλθαν
στις Σχολές Υπαξιωματικών μέσα από Πανελλαδι-
κές Εξετάσεις και μάλιστα με υψηλή βαθμολογία.

Παρ’ όλα αυτά, οι απόφοιτοι αυτών των Σχολών
δεν μπορούν σήμερα να συμμετέχουν σε μεταπτυ-
χιακά προγράμματα σπουδών. Δεν μπορούν να
εξελιχθούν δηλαδή ακαδημαϊκά και επιστημονικά.
Αυτό έχει άμεσες συνέπειες ως προς τις επαγγελ-
ματικές προδιαγραφές του υπαξιωματικού του

21ου αιώνα που έχουν ανάγκη οι ελληνικές Ένο-
πλες Δυνάμεις. 

Το υπουργείο Εθνικής Άμυνας θέτει πλέον
στην κορυφή των προτεραιοτήτων την καινο-
τομία, με επίκεντρο την ίδρυση του Ελληνι-
κού Κέντρου Αμυντικής Καινοτομίας (ΕΛ-
ΚΑΚ). Ποια είναι η στόχευση;

Να αναπτύξουμε τις θεσμικές διαδικασίες που θα
επιτρέψουν την ενσωμάτωση της τεχνολογίας και
της καινοτομίας που παράγει η χώρα μας στη λει-
τουργία των Ενόπλων Δυνάμεων. Είμαστε μια χώρα
που δεν στερείται ιδεών και διάθεσης συμμετοχής
των νέων ανθρώπων στο επιχειρείν. Το ζητούμενο
είναι πως θα τις προσανατολίσουμε στις ανάγκες
των Γενικών Επιτελείων.

Είναι κρίσιμο επομένως να βρεθεί ένας θε-
σμικός τρόπος διά του οποίου οι Ένοπλες Δυνά-
μεις θα επικοινωνούν τον μακροχρόνιο εξοπλι-
στικό τους προγραμματισμό και τις ανάγκες τους
για νέα συστήματα. Με αυτό τον τρόπο τόσο οι
νεοφυείς όσο και οι ανεπτυγμένες επιχειρήσεις
της εγχώριας αμυντικής βιομηχανίας θα μπο-
ρούν να προσανατολίσουν τα επιχειρηματικά
τους σχέδια, κατευθύνοντας τις επενδύσεις και
τις υποδομές τους στις ανάγκες των ελληνικών
Ενόπλων Δυνάμεων.

Βλέπουμε λοιπόν τις Ένοπλες Δυνάμεις να
κάνουν προσπάθειες για να περάσουν στη
νέα εποχή, από την εκπαίδευση μέχρι τους
εξοπλισμούς. Η Πολεμική Αεροπορία, για
παράδειγμα, παίρνει πλέον τα καλύτερα μα-
χητικά της Δύσης. Το Πολεμικό Ναυτικό
όμως έχει σοβαρές ελλείψεις. Αρκούν οι
τρεις φρεγάτες Belh@rra που ναυπηγούνται
να καλύψουν τις αυξημένες ανάγκες του
Στόλου;

Έχουμε δεσμευτεί ότι οι Ένοπλες Δυνάμεις μας θα

διαθέτουν τους υλικούς πόρους που απαιτούνται για
να φέρουν σε πέρας την αποστολή τους. Για αυτό και
την περασμένη μόλις εβδομάδα ο υπουργός κ. Δέν-
διας εισηγήθηκε στην Επιτροπή Εξοπλισμών της
Βουλής την έναρξη διερεύνησης συμμετοχής στο
πρόγραμμα ναυπήγησης στην Ελλάδα, με ειδικές
προδιαγραφές, της Constellation, της νέας γενιάς
φρεγάτας του αμερικανικού Πολεμικού Ναυτικού.
Εφόσον αποφασίσουμε τη ναυπήγησή της, ύστερα
από αυτό το αρχικό στάδιο, θα αποτελέσει ένα πολύ
σημαντικό όπλο που μαζί με τις φρεγάτες Belh@rra
και τα λοιπά εξοπλιστικά προγράμματα θα στηρίξουν
το ελληνικό Πολεμικό Ναυτικό στον 21ο αιώνα.

Οι φρεγάτες «Ύδρα» και «Ψαρά» ανταποκρί-
νονται επιτυχώς στην εμπόλεμη ζώνη της
Ερυθράς. Όμως, οι συμμαχικές επιχειρη-
σιακές απαιτήσεις ξεφεύγουν από τα όρια
όχι μόνο του Αιγαίου αλλά και της Μεσογεί-
ου. Μπορεί το Πολεμικό μας Ναυτικό να αν-
ταποκριθεί με τα πλοία που διαθέτει;

Πράγματι, το Πολεμικό Ναυτικό της πατρίδας μας
προασπίζει σήμερα τα εθνικά συμφέροντα συμμε-
τέχοντας σε μια σειρά αποστολών μεγάλης εθνικής
και ευρωπαϊκής σημασίας, όπως οι επιχειρήσεις
«IRINI» και πιο πρόσφατα οι «Aspides», η μεγαλύ-
τερη επιχείρηση που έχει κάνει ποτέ η Ευρωπαϊκή
Ένωση.

Προφανώς η συμμετοχή της χώρας μας σε αυ-
τές γίνεται χωρίς την παραμικρή έκπτωση ως προς
την υπεράσπιση του εθνικού θαλάσσιου χώρου. Θα
συνεχίσουμε την ενίσχυσή του έτσι ώστε να μπορεί
να ανταποκριθεί στα αυξημένα επιχειρησιακά του
καθήκοντα που επιτάσσει το εθνικό συμφέρον. Νέ-
ες μονάδες βρίσκονται υπό κατασκευή, ενώ και οι
φρεγάτες FDI θα πλέουν σύντομα στα ελληνικά
ύδατα. Έχω τη βεβαιότητα ότι στο τέλος αυτής της
δεκαετίας το Πολεμικό Ναυτικό θα είναι πιο ισχυρό
από ποτέ στην ιστορία της πατρίδας μας.

Διαπραγματευόμαστε με την Τουρκία όχι με φόβο ή αδυναμία αλλά με αυτοπεποίθηση, 
την οποία αντλούμε από το διεθνές δίκαιο και την ορθότητα των επιλογών 
στην εξωτερική μας πολιτική χωρίς να διακοπούν ούτε στιγμή 
η συνεχής ενίσχυση και ο εκσυγχρονισμός των Ενόπλων Δυνάμεων
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Τ
α εννέα κλειδιά που θα ξεκλειδώσουν τη δραστική με-
ταρρύθμιση και την ανάταξη του Εθνικού Συστήματος
Υγείας, που αποτελεί και κεντρική πολιτική προτεραι-

ότητα της κυβέρνησης, μπήκαν πάνω στο τραπέζι της σύσκε-
ψης του πρωθυπουργού με την ηγεσία του υπουργείου Υγεί-
ας. Στη συνάντηση της Τετάρτης στο στρατηγείο της οδού

Αριστοτέλους συζητήθηκαν οι μεταρρυθμί-
σεις στον χώρο της Υγείας, η αναδιοργάνωση
των εφημεριών, η ανακαίνιση των κέντρων
υγείας, οι λίστες αναμονής για τα χειρουρ-
γεία, η ενίσχυση του ανθρώπινου δυναμικού
και οι προσλήψεις, ο έλεγχος της φαρμακευ-
τικής δαπάνης, η στήριξη των δομών Υγείας
σε απομακρυσμένες, ορεινές και νησιωτικές
περιοχές, το σκέλος της πρόληψης μέσω των

προγραμμάτων παροχής διαγνωστικών εξετάσεων και η
βελτίωση του ΕΚΑΒ.

Προσωπική δέσμευση
«Ξέρουμε ότι είναι μια δύσκολη άσκηση. Ένα Εθνικό Σύ-

στημα Υγείας που στάθηκε όρθιο την εποχή της πανδημίας,
το οποίο όμως μας κληροδότησε και πολλά διαχρονικά προ-
βλήματα, τα οποία έχει έρθει πια η ώρα με θάρρος να αντιμε-
τωπίσουμε. Αυτό ακριβώς κάνουμε, υλοποιώντας ένα πλαί-
σιο πολύ τολμηρών μεταρρυθμίσεων σε όλες τις πτυχές της
Υγείας», σημείωσε ο Κυριάκος Μητσοτάκης, ο οποίος δίνον-
τας το στίγμα της προσωπικής του δέσμευσης υπενθύμισε
ότι «το χαρτοφυλάκιο αυτό το παρακολουθώ προσωπικά -θα
έλεγα με ακόμη μεγαλύτερη ένταση απ’ ό,τι το κάνω σε άλλα
υπουργεία- γιατί αναγνωρίζω απόλυτα τη μεγάλη σημασία
και τη μεγάλη προτεραιότητα που έχει η υγεία για όλους τους
πολίτες» και εν είδει προειδοποίησης ανέφερε: «Οπότε, αν
με ξαναδείτε αιφνιδιαστικά να επισκέπτομαι δομές υγείας,
μην αιφνιδιαστείτε, για καλό είναι. Για να μπορούμε και εμείς
να διαπιστώνουμε αν όλα αυτά τα οποία λέμε τα υλοποιούμε
με την απαραίτητη συνέπεια».

Αναδιάταξη διαδικασιών
Ο κ. Μητσοτάκης, στρέφοντας τους προβολείς στις με-

ταρρυθμίσεις, εξέφρασε την πίστη του πως «σύντομα οι
πολίτες θα αρχίσουν να βλέπουν και να τις διαπιστώνουν οι
ίδιοι ως χρήστες του Εθνικού Συστήματος Υγείας. Μεταρ-
ρυθμίσεις οι οποίες προφανώς δεν έχουν να κάνουν μόνο
με τις υποδομές, πολλές εκ των οποίων χρηματοδοτούνται
από ευρωπαϊκούς πόρους και ειδικά από το Ταμείο Ανά-
καμψης, έχουν να κάνουν με την προσθήκη του απαραίτη-
του προσωπικού, με την αναδιάταξη διαδικασιών, με τη
χρήση της τεχνολογίας, με την αντιμετώπιση διαχρονικών
προβλημάτων και ελλείψεων που έχουμε στις άγονες πε-
ριοχές, στα νησιά μας, στις ορεινές περιοχές». Στέλνοντας
ένα μήνυμα προς την κοινωνία υπογράμμισε δε: «Έχουμε
όμως το σχέδιο, έχουμε τη βούληση να μπορέσουμε να
υλοποιήσουμε αυτές τις τολμηρές μεταρρυθμίσεις και αυ-
τό ακριβώς θα κάνουμε. Έχουμε μια πολύ καλή ομάδα στο
υπουργείο Υγείας και τώρα η ευθύνη περνάει σε εσάς για
να υλοποιήσουμε πια αυτά τα οποία έχουμε συμφωνήσει».

Ο πρωθυπουργός έκανε ειδική μνεία στα ζητήματα που
αφορούν τη δημόσια υγεία και τις προληπτικές εξετάσεις,
υπογραμμίζοντας ότι η Υγεία δεν αρχίζει και τελειώνει
στην πόρτα του νοσοκομείου: «Για αυτό και αποδίδουμε
πολύ μεγάλη σημασία στην πρωτοβάθμια υγεία, στις προ-
ληπτικές εξετάσεις αλλά και στη δημόσια υγεία, με προ-
γράμματα τα οποία θα μας επιτρέψουν να έχουμε συνολι-

κά έναν πιο υγιή πληθυσμό, έτσι ώστε να μπορούμε να
προλαμβάνουμε και όχι κατ’ ανάγκη πάντα να παρεμβαί-
νουμε εκ των υστέρων».

«Να ακούμε τους ασθενείς»
Απευθυνόμενος προς τον υπουργό Υγείας Άδωνι Γεωρ-

γιάδη, ο πρωθυπουργός εξέπεμψε το σήμα συνέχισης της
δουλειάς και υπενθύμισε την κατεύθυνση που έχει δώσει:
«Να ακούμε τους ασθενείς. Είναι οι ίδιοι αυτοί οι οποίοι τελι-
κά θα μας βοηθήσουν στην αξιολόγηση του Εθνικού Συστή-
ματος Υγείας. Να μας λένε τι δεν κάνουμε καλά, να μας λένε

και τι κάνουμε καλά, διότι το Εθνικό Σύστημα Υγείας, παρά
τις μεγάλες δυσκολίες, στέκεται όρθιο σήμερα». Ο Κυριάκος
Μητσοτάκης σε προσωπικό τόνο ευχαρίστησε «από καρδιάς
όσες και όσους το υπηρετούν με αυταπάρνηση και αυτοθυ-
σία. Να θυμίσω επίσης ότι η δική μας κυβέρνηση ήταν αυτή
που μετά από πολύ καιρό έκανε τις πρώτες σημαντικές μι-
σθολογικές αναπροσαρμογές όσον αφορά τις απολαβές των
εργαζόμενων στο Εθνικό Σύστημα Υγείας».

Γεωργιάδης: «Προχωρούμε τις μεγαλύτερες 
μεταρρυθμίσεις στο ΕΣΥ»

Ο υπουργός Υγείας Άδωνις Γεωργιάδης σημείωσε: «Εί-
χαμε την ευκαιρία να έχουμε μια πολύ εποικοδομητική
συζήτηση για να διαπιστώσουμε την πρόοδο των μεταρ-
ρυθμίσεων που υλοποιεί η κυβέρνησή μας και είμαστε
υπερήφανοι γιατί προχωρούμε τις μεγαλύτερες μεταρ-
ρυθμίσεις στο Εθνικό Σύστημα Υγείας εδώ και πάρα πολλά
χρόνια» και συμπλήρωσε: «Αυτό αρχίζει να φαίνεται,
όπως δείξαμε στον κ. πρωθυπουργό, από την απόδοση των
νοσοκομείων το α’ εξάμηνο του 2024, όπου πετύχαμε το
μεγαλύτερο ρεκόρ διενεργηθέντων χειρουργείων εδώ και
πάρα πολλά χρόνια. Συζητήσαμε διεξοδικά και τα ζητήμα-
τα του προσωπικού, των εφημεριών, των άγονων περιοχών
και νομίζω ότι βρήκαμε αρκετές λύσεις που δεν τις είχαμε
σκεφτεί για να τις προχωρήσουμε ακόμα γρηγορότερα».

Στη σύσκεψη έλαβαν μέρος ο υπουργός Υγείας Άδωνις
Γεωργιάδης, ο υπουργός Επικρατείας Άκης Σκέρτσος, η
υπουργός αναπληρώτρια Υγείας Ειρήνη Αγαπηδάκη, οι
υφυπουργοί Υγείας Δημήτρης Βαρτζόπουλος και Μάριος
Θεμιστοκλέους και ο υφυπουργός παρά τω πρωθυπουργώ
Θανάσης Κοντογεώργης.
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του Γιώργου 
Παπακωνσταντίνου

georgepapakonstantinou79@gmail.com

Τα 9 κλειδιά για 
την ανάταξη του ΕΣΥ

Στη συνάντηση μεταξύ 
του Κυριάκου Μητσοτάκη και 

του υπουργού Άδωνι Γεωργιάδη 
συζητήθηκαν όλες οι μεταρρυθμίσεις

στον χώρο της Υγείας



ΠΕΜΠΤΗ 4 ΙΟΥΛΙΟΥ 2024

ΡOLITICAL ΠΟΛΙΤΙΚΗ17

Σ
ε μια πρώτη αναμέτρηση, τουλάχιστον
στη μάχη των εντυπώσεων με τον Νί-
κο Ανδρουλάκη, επιχειρεί να «πάρει

κεφάλι» ο Χάρης Δούκας, ανοίγοντας τον
κύκλο περιοδειών του ανά την Ελλάδα. Πρώ-
τος σταθμός και όχι τυχαίος επιλέχθηκε να
είναι η Θεσσαλονίκη. Εκεί το ΠΑΣΟΚ με τον
Νίκο Ανδρουλάκη μετά τις εθνικές εκλογές,

αφού διαπιστώθηκε το πο-
λιτικό πρόβλημα στην ευ-
ρύτερη περιοχή, δεν κατά-
φερει να το αντιμετωπίσει
αποτελεσματικά. Στο πεδίο
αυτό ο κ. Δούκας θα επι-
διώξει να στείλει το δικό
του μήνυμα πραγματοποι-
ώντας απόψε μια ανοιχτή

συγκέντρωση σε κεντρικό στέκι της πόλης. 
Από την περασμένη Δευτέρα έχει αρχίσει

μια καλά οργανωμένη προσπάθεια, προκει-
μένου να υπάρξει όσο το δυνατόν καλύτερη
ανταπόκριση στο κάλεσμα του κ. Δούκα με
SMS και προσωπικά τηλεφωνήματα σε μέλη
και φίλους του κόμματος. Ταυτόχρονα όμως
αποτελεί και το βάπτισμα του πυρός για την
ομάδα κρούσης του δημάρχου Αθηναίων.

Τον πρώτο λόγο σε αυτή φαίνεται να έχει ο
Μανώλης Χριστοδουλάκης, ο οποίος αυτές
τις μέρες πρέπει να έχει κάνει την ατζέντα
του «φύλλο και φτερό».

Με επιρροή 
στο «παπανδρεϊκό μπλοκ»

Το παζλ αυτής της ομάδας συμπληρώνεται
με στελέχη όπως η Τόνια Αντωνίου με μεγά-
λη επιρροή στο «παπανδρεϊκό μπλοκ», ο
Οδυσσέας Κωνσταντινόπουλος με μεγάλο
δίκτυο στελεχών σε όλη τη χώρα, ενώ ειδικά
για την αποψινή εκδήλωση καθοριστικός εί-
ναι ο ρόλος του Θεσσαλονικιού Αντώνη Σα-
ουλίδη, που διατηρεί ισχυρά ερείσματα στον
κόσμο του ΠΑΣΟΚ στην περιοχή. Μαζί του
φέρονται να είναι και άλλα στελέχη όπως οι
Κώστας Πετρίδης και Μιχάλης Πάππου από
τη Β’ Θεσσαλονίκης. 

Πάντως στο επιτελείο του Χάρη Δούκα, την

«μπαγκέτα του μαέστρου» φαίνεται ότι την
κρατά ο έμπειρος Χρήστος Πρωτόπαπας,
που σχεδιάζει και δίνει τις βασικές κατευ-
θύνσεις.

Κατά τα άλλα, ο κ. Δούκας θα κινηθεί με

την ομάδα που είχε στις δημοτικές εκλογές
ακολουθώντας τη λογική «ομάδα που κερδί-
ζει, δεν αλλάζει». 

Ο Κώστας Πανδής, με πολιτική προέλευση
από την Ανανεωτική Αριστερά, είναι αυτός

που έχει κερδίσει την απόλυτη εμπιστοσύνη
του δημάρχου και είναι ο άνθρωπος που είναι
συνεχώς δίπλα του. Ο δικηγόρος Λάζαρος
Καραούλης είναι ο διευθυντής του γραφείου
του Χάρη Δούκα, αλλά με λόγο και άποψη σε
πολλά θέματα ειδικά στα social media και
στα πολιτικά μηνύματα. Η δημοσιογράφος
Ανδριάνα Μαγγάνια έχει αναλάβει το γρα-
φείο Τύπου. Στα επικοινωνιακά, δοκιμασμέ-
νο ρόλο έχουν οι Νίκος Κοψιδάς, Γιώργος
Στάμτσης και Κωνσταντίνος Ταχτσίδης.

Σημαντικό ρόλο στα πολιτικά βήματα του
κ. Δούκα έχει και το έμπειρο στέλεχος της
δημόσιας διοίκησης, Έφη Στεφοπούλου.
Δεν αποκλείεται όταν θα φουντώσει η προ-
εκλογική εκστρατεία να ενεργοποιηθεί και
πάλι η ομάδα νέων εθελοντών που είχαν
αναλάβει να τρέχουν την καμπάνια στα so-
cial media.

«Δεν σας φοβόμαστε!»
Στο μεταξύ, ο κ. Δούκας μπορεί να έχει

υιοθετήσει ένα πιο ήπιο προφίλ σε ό,τι αφο-
ρά την εσωκομματική αντιπαράθεση, αυτό
δεν σημαίνει όμως ότι δεν θα απαντά στα
χτυπήματα που θα δέχεται. Ήδη θεωρούν ότι
είναι σε εξέλιξη ένα σχέδιο «ροκανίσματος»
της πολιτικής του αξιοπιστίας με διάφορες
σπέκουλες όπως «πληροφορία» που είδε το
φως της δημοσιότητας και ήθελε τον κ. Δού-
κα να συντρώγει στο εστιατόριο «Κουκουβά-
για» πίσω από το Χίλτον με τον Γιάννη Ραγ-
κούση και στελέχη του ΣΥΡΙΖΑ. Άμεση ήταν
η διάψευση του κ. Δούκα με ανάρτηση που
ανέφερε: «Ό,τι τρελό και αν εφεύρετε, όσα
ψέματα και αν σκαρφιστείτε, όποια προβο-
κάτσια και αν στήσετε, η απάντηση είναι μία.
Δεν σας φοβόμαστε! Πάμε τώρα! ΥΓ.: Οι κου-
κουβάγιες είναι σοφές. Δυστυχώς εσείς
ανόητοι».

Όλοι οι άνθρωποι 
του Χάρη Δούκα

Ποια είναι η ομάδα κρούσης 
που θα τρέξει τον προεκλογικό
αγώνα του υποψήφιου 
προέδρου του ΠΑΣΟΚ

Στο ΠΑΣΟΚ πάντως συνεχίζεται η καταιγίδα υποψη-
φιοτήτων. Χθες η Νάντια Γιαννακοπούλου ανακοίνωσε
όπως αναμενόταν την υποψηφιότητά της. «Από τις γει-
τονιές της Δυτικής Αθήνας. Από τις γειτονιές των λαϊ-
κών στρωμάτων και των μη προνομιούχων ξεκίνησε το
ταξίδι του το ΠΑΣΟΚ φέρνοντας την Αλλαγή στις ζωές
όλων. Και από εδώ θα ξεκινήσουμε την πορεία επανεκ-
κίνησης και δυναμικής επιστροφής του. Μπορούμε να
τα καταφέρουμε. Μπορούμε να νικήσουμε τη ΝΔ του κ.
Μητσοτάκη. Να φέρουμε τη Νέα Αλλαγή. Με ένα άλλο
μοντέλο διακυβέρνησης. Δεν υπάρχουν μονόδρομοι.

Αλλάζοντας το κόμμα μας ριζικά, για να αλ-
λάξουμε και τη χώρα. Προβάλλοντας σα-
φείς και καθαρές προτάσεις για τη βελ-
τίωση της ζωής των ανθρώπων. Για την
αντιμετώπιση της ακρίβειας, της ανα-
σφάλειας, της υποβάθμισης του ΕΣΥ και
της δημόσιας παιδείας, της καθημερινό-
τητας. Με θετικό, δημιουργικό λόγο και όχι
απλή διαμαρτυρία. Να απευθυνθούμε στους νέ-
ους που αναζητούν ευκαιρίες και προοπτική, τους μη
προνομιούχους της εποχής μας, σε όσους θέλουν να

δημιουργήσουν και δεν μπορούν σε μια Ελλάδα
χωρίς κίνητρα και ανοιχτούς ορίζοντες. Θα το
ανεβάσουμε το ΠΑΣΟΚ! Όλοι μαζί! Σε αυτή
την προσπάθεια θα είμαι μπροστά, θα είμαι
υποψήφια πρόεδρος του ΠΑΣΟΚ και ζητώ τη
στήριξή σας! Για να δημιουργήσουμε όλοι

μαζί μια μεγάλη σύγχρονη, προοδευτική πα-
ράταξη που θα αλλάξει τη χώρα!», υποστήριξε η

κ. Γιαννακοπούλου στη δήλωσή της.
Στην κούρσα των υποψηφίων για την ηγεσία του ΠΑ-

ΣΟΚ μπήκε και ο δημοσιογράφος Γιάννης Κανελλάκης. 

Στη μάχη για την αρχηγία και η Νάντια Γιαννακοπούλου

Μ. Χριστοδουλάκης Τ.  ΑντωνίουΟδ. ΚωνσταντινόπουλοςΧρ. Πρωτόπαπας

του Αντώνη 
Ι. Αντωνόπουλου
aantonopoulos10@gmail.com 
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Ο
Στέφανος Κασσελάκης έχει ήδη
αποκαλύψει ότι έχει σχέδιο για
τον... δικό του ΣΥΡΙΖΑ, τον οποίο,

όπως προανήγγειλε, θα ξεκινήσει να χτίζει
από το συνέδριο του φθινοπώρου, όταν θα
προχωρήσει σε αλλαγές στα όργανα του
κόμματος. Όλοι καταλαβαίνουν βεβαίως
ότι τους πρώτους που θα πάρει η... μπάλα
θα είναι εκείνα τα στελέχη που τον αμφι-
σβητούν διαρκώς.

Ενδεικτικά των προθέσεών του ήταν όσα
δήλωσε στην τελευταία συνέντευξή του,
όπου, αφού ξεκαθάρισε ότι τα όργανα θα
αλλάξουν, αναγνώρισε πως αυτή «η αλλαγή
φέρνει τριβές». Μάλιστα, αναφερόμενος
στους «αντάρτες», εμμέσως πλην σαφώς
τους είπε ότι καλό είναι να αποχωρήσουν
αν δεν μπορούν να αποδεχτούν το σχέδιό
του για την κομματική ανανέωση, καθώς
υπάρχει… νέο αίμα έτοιμο να προσφέρει
στην παράταξη: «Αν διαφωνούν με την ιδέα
ότι το κόμμα πρέπει να εκσυγχρονιστεί και
να εξυγιανθεί, τότε πολύ απλά δεν πρόκει-
ται να συμφωνήσουμε ποτέ, διότι αυτά
πρέπει να γίνουν. Θα πρέπει σε εκείνη την
περίπτωση να βρουν μια εναλλακτική λύση
για τους εαυτούς τους. Εμείς θα προχωρή-
σουμε στον εκσυγχρονισμό του κόμματός
μας. Έχουμε πάρα πολύ νέο κόσμο που θέ-
λει να προσφέρει χωρίς κομματική επετη-
ρίδα, θέλει να προσφέρει ιδέες όπως στο
ευρωψηφοδέλτιο».

Το μεγάλο ξεκαθάρισμα
Και ενώ ο Κασσελάκης ετοιμάζεται για

το μεγάλο ξεκαθάρισμα, οι «αντάρτες»
ακονίζουν τα όπλα τους ενόψει της Κεντρι-
κής Επιτροπής το Σαββατοκύριακο, καθώς
το ανώτατο πολιτικό όργανο του ΣΥΡΙΖΑ εί-
ναι πολυπληθές και μη ελεγχόμενο, τουλά-
χιστον απόλυτα, από τον Κασσελάκη. Στό-
χος των διαφωνούντων είναι να έχουν, όσο
γίνεται, πιο ηχηρή η παρουσία και να φανεί
πως υπάρχει μεγάλο «ρεύμα» δυσαρέ-
σκειας κατά του «απόλυτου άρχοντα» Κασ-
σελάκη, το οποίο αντιδρά στο «one man
show» του προέδρου που γράφει στα πα-
λαιότερα των υποδημάτων του όργανα και
διαδικασίες.

Έτσι, στο παρασκήνιο υπάρχουν απανω-
τές διαβουλεύσεις ανάμεσα στους «87 αν-
τάρτες» και σε μέλη της Κεντρικής Επιτρο-
πής που δεν έχουν αποφασίσει ακόμη τη
στάση θα κρατήσουν, αν και είναι σφόδρα
ενοχλημένα από την εικόνα διάλυσης που
παρουσιάζει το κόμμα. 

Η Όλγα Γεροβασίλη σε συνέντευξή της
έδωσε ουσιαστικά το στίγμα για το τι ανα-
μένεται, κυρίως στη συνεδρίαση του Σαβ-
βατοκύριακου. Σε ερώτηση κατά πόσον
υπάρχει σύγκρουση κορυφής Κασσελάκη
- Τσίπρα, η βουλευτής Άρτας είπε: «Εγώ

αυτό που καταλαβαίνω είναι ότι ο πρό-
εδρος, ο Στέφανος Κασσελάκης, άνοιξε
ένα ζήτημα μόνος του με ένα τεχνητό δί-
λημμα. Δεν έβαλε κανείς θέμα ηγεσίας. Ο
ίδιος όμως μιλώντας στην Κοινοβουλευτι-
κή Ομάδα είπε ότι αν ανοίξουν κάλπες στην
Κεντροαριστερά θα είναι υποψήφιος. Την
επόμενη μέρα είπε ότι αν είναι αντίπαλός
μας ο κ. Τσίπρας, πάλι θα είμαι υποψήφιος
και στη συνέχεια είπε και ένα “Αλέξη, πά-
με;”. Πού ακριβώς να πάμε; Επισημάναμε
στο κείμενό μας ότι θα πρέπει να συζητή-
σουμε όλα αυτά τα θέματα και αυτά που

άνοιξε ο ίδιος ο πρόεδρος. Πού; Στα συντε-
ταγμένα όργανα του κόμματος, τα οποία
πρέπει να συνεδριάζουν. Τόσο απλό» και ο
νοών νοείτω.

Σφυροκόπημα
Πάντως, βασικός στόχος είναι να υπάρ-

ξουν συγκλίσεις που θα οδηγήσουν στο
στρίμωγμα του Κασσελάκη και -αν είναι
δυνατόν- ακόμη και στην αμφισβήτησή
του, κάτι που αυτήν τη στιγμή φαντάζει ιδι-
αίτερα δύσκολο. Τα στελέχη που είναι κον-
τά στον Αλέξη Τσίπρα αναμένεται στη συ-

νεδρίαση της Κεντρικής Επιτροπής να
σφυροκοπήσουν τον πρόεδρο έχοντας στη
φαρέτρα τους πέντε «όπλα»: 

1. Θα τον καταγγείλουν ως υπεύθυνο για
τη μη συνεδρίαση των κομματικών οργά-
νων επί εξαμήνου, γεγονός το οποίο έρχε-
ται ως αποτέλεσμα της στάσης απαξίωσης
που έχει προς τις συλλογικές διαδικασίες.

2. Θα του ρίξουν ευθύνες για την οικονο-
μική κατάσταση που υπάρχει στον ΣΥΡΙΖΑ,
ιδίως από τότε που ανέλαβε αυτό πρό-
εδρος, θέτοντας ζητήματα για τις προσλή-
ψεις και τα έξοδα που έχει κάνει. Άλλωστε,
προκαλεί μεγάλη εντύπωση το γεγονός
πως στο email που έλαβαν οι βουλευτές
του κόμματος που κλήθηκαν από την ηγε-
σία για να συνδράμουν οικονομικά, το συ-
νολικό μηνιαίο κόστος για τα κομματικά
ΜΜΕ φτάνει τις 375.146. Αν τα ποσά που
αναφέρονται στα emails είναι ακριβή, τότε
τα ΜΜΕ κοστίζουν κατ’ έτος 5.252.044. Την
ώρα που το 2020, ήταν κοντά στα 3.800.000
ευρώ, αφού τα διαφημιστικά έσοδα τότε
ήταν σχεδόν μηδενικά. Μετά το 2020 η δια-
φήμιση αυξήθηκε κατακόρυφα, φτάνοντας
το 2023 σχεδόν στο 1 εκατ. ευρώ, ενώ μει-
ώθηκε και κατά 800.000 ευρώ το λειτουρ-
γικό κόστος. Από πού λοιπόν προκύπτει
αυτή η αύξηση του κόστους σήμερα;

3. Θα τον καταγγείλουν για τις φήμες,
χωρίς στοιχεία, που ο ίδιος διέδωσε για
«μαύρο χρήμα» στα ταμεία του κόμματος.
Fake news, όπως λένε, που έδωσαν πάτη-
μα στη ΝΔ για να χτυπήσει για μία ακόμη
φορά το κόμμα τους και προκάλεσαν νέους
σοβαρούς τριγμούς στον ΣΥΡΙΖΑ με τα
υπονοούμενα για την προηγούμενη… διοί-
κηση, που έβαζαν στο κάδρο και τον Αλέξη
Τσίπρα.

4. Θα του ρίξουν ευθύνες για το κλείσιμο
της καθημερινής «Αυγής» και γιατί η από-
φαση δεν πάρθηκε συλλογικά αλλά κυρίως
γιατί της έβαλε «λουκέτο» και δεν συνέχισε
το business plan που ήδη είχε στα χέρια
του και έδειχνε μείωση των ζημιών, καθώς
το 2020 η πραγματική ζημία του ομίλου
ήταν της τάξης των 3,8 εκατ. ευρώ, κατ’
έτος, ενώ το 2023 είχε περιοριστεί στα 2,3
εκατ. ευρώ και είχε αποπληρωθεί πλήρως
και το δάνειό της. 

5. Θα τον κατηγορήσουν ότι οι θέσεις του
ΣΥΡΙΖΑ και η προώθηση της πολιτικής
γραμμής του κόμματος γίνεται ερήμην
τους και συνήθως μέσω διαρροών.

Με ποια επιχειρήματα 
θα προσπαθήσουν οι «87» 
να στριμώξουν τον πρόεδρο του ΣΥΡΙΖΑ
στην επικείμενη συνεδρίαση 
της Κεντρικής Επιτροπής

Τα 5 «όπλα» 
των... ανταρτών

κατά του Κασσελάκη
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Ρ
αντεβού στα όργανα δίνουν πλέον
«κασσελίστας» και «αντικασσελί-
στας» για να λύσουν τις διαφορές

τους μετά και τη συνέντευξη του προέδρου
του κόμματος, από την οποία όλοι περίμε-
ναν να μάθουν τα σχέδιά του. Ο Στέφανος
Κασσελάκης εμφανίστηκε σε αυτή με ηπιό-
τερους τόνους απ’ ό,τι έδειχναν οι αναρτή-
σεις του, χωρίς όμως να παίρνει οτιδήποτε

πίσω. Αντίθετα, επανέλαβε
όλες τις αιχμές, μια προς
μια, προς τους αντιπάλους
του, δείχνοντάς τους μάλι-
στα σε πολλές περιπτώσεις
την πόρτα της εξόδου από
το κόμμα.

Οι υπαινιγμοί για «μαύρο
χρήμα» δεν έφυγαν από τη
μέση, απλώς ο Κασσελάκης

αναγκάστηκε να αναδιπλωθεί ελαφρώς
φέρνοντας ως παράδειγμα «περίεργης συ-
ναλλαγής» τη χορηγία του Ινστιτούτου
Eteron στην «Αυγή», που, όπως ανέφερε ο
πρόεδρος του ΣΥΡΙΖΑ, δεν αντικατοπτρίζει
την «πραγματική της εμπορική δραστηριό-
τητα». Η συγκεκριμένη περίπτωση βέβαια
δεν μπορεί να λογιστεί ως «μαύρο χρήμα».

Άλλωστε, υπήρξε σύμβαση και τα λεφτά,
ακόμη και αν θεωρήσει κανείς πως πράγματι
δεν αντικατοπτρίζουν την εμπορική δραστη-
ριότητα της εφημερίδας, δόθηκαν για πέντε
χρόνια. Αυτό που στην πραγματικότητα ενο-
χλεί τον πρόεδρο του ΣΥΡΙΖΑ είναι πως τα
συγκεκριμένα χρήματα αποσύρθηκαν όταν
διαφάνηκε η εκλογή του. Παράλληλα, κάλε-
σε τον δημοσιογράφο να ρωτήσει τον πρώην
οικονομικό διευθυντή του κόμματος -ο ίδιος
τον απέλυσε- για «μαύρα χρήματα», λέγον-
τας πως ο ίδιος δεν γνωρίζει κάτι. 

Το πρόβλημα με τον Τσίπρα
Ο Στέφανος Κασσελάκης δεν μάσησε τα

λόγια του ούτε για τον Αλέξη Τσίπρα, αν και
εξελέγη δήθεν υπερασπιζόμενος το όνομά
του. Πρακτικά τον κάλεσε να αποχωρήσει
από το κόμμα, αφού δεν αναγνωρίζει το δι-
καίωμα του προέδρου του ΣΥΡΙΖΑ να έχει
τον πρώτο λόγο σε οποιαδήποτε συζήτηση
για την Κεντροαριστερά. Ακόμη, ο πρό-
εδρος του ΣΥΡΙΖΑ θέλησε να καλύψει όλα
τα πιθανά σενάρια πέφτοντας συχνά πυκνά
σε αντιφάσεις.

Για του λόγου του αληθές, δήλωσε ότι
πρέπει να σταματήσει κάθε κουβέντα για
ενοποίηση, συναίρεση ή συγκόλληση των
κομμάτων, ενώ παράλληλα διεκδίκησε για
τον εαυτό του την ηγεσία οποιουδήποτε τέ-
τοιου εγχειρήματος, αυτοδικαίως -ως αρ-
χηγός του μεγαλύτερου κόμματος της συ-
νεργασίας- και όχι έπειτα από κάποια εκλο-
γική διαδικασία, την οποία γνωρίζει ότι δεν
θα κερδίσει. 

Είπε «όχι» σε νέες κάλπες
Ο πρόεδρος του ΣΥΡΙΖΑ διέψευσε και τα

σενάρια που τον ήθελαν να ετοιμάζεται να
ξαναπάει στη βάση του κόμματος για να...

επικαιροποιήσει την εντολή που έχει στα
χέρια του. Άφησε ανοιχτό όμως το ενδεχό-
μενο να θέλουν οι «αντάρτες» να τολμήσουν
κάτι τέτοιο. Στους τελευταίους έδειξε και
την πόρτα της εξόδου από το κόμμα λέγον-
τας χαρακτηριστικά πως «αν διαφωνούν με
πολιτικές θέσεις, έχουν απολύτως θέση στο
κόμμα, αλλά αν διαφωνούν με το καταστατι-
κό συνέδριο και τον εκσυγχρονισμό του
κόμματος, δεν ταιριάζουν με τη φιλοσοφία
μου» και «θα πρέπει σε εκείνη την περίπτω-
ση να βρουν μια εναλλακτική λύση για τους
εαυτούς τους».

Για να αρνηθεί τις νέες κάλπες πάντως
επικαλέστηκε τόσο τον Αλέξη Τσίπρα, λέ-

γοντας πως δεν θέλει να επιστρέψει, όπως
άλλωστε έκανε σαφές ο πρώην πρωθυ-
πουργός στην ομιλία του από την Τουρκία,
λέγοντας πως δεν έχει μετανιώσει για την
απόφασή του να αποχωρήσει, αλλά και την
Όλγα Γεροβασίλη που σε συνέντευξή της εί-
πε πως δεν τίθεται ζήτημα αμφισβήτησης
του Κασσελάκη. 

Τι θα πει σε ΠΓ και ΚΕ
Ακόμη όμως και αν δεν τίθεται ζήτημα

αμφισβήτησης, κυρίως γιατί η πλευρά των
διαφωνούντων δεν είναι ενοποιημένη και
δεν έχει ένα ισχυρό πρόσωπο να βάλει απέ-
ναντι από τον πρόεδρο του ΣΥΡΙΖΑ, φαίνεται
πως ο Στέφανος Κασσελάκης μπορεί εύκο-
λα να βάλει «μπουρλότο» στο κόμμα για μια
ακόμη φορά. Όταν άλλωστε ρωτήθηκε για
το τι πρόκειται να πει στα όργανα, ο πρό-
εδρος του ΣΥΡΙΖΑ παρέπεμψε στις αναρτή-
σεις του. Αναρτήσεις οι οποίες προανήγγει-
λαν την «αποστράτευση» κοινοβουλευτικών
στελεχών με την ενεργοποίηση της πρόβλε-
ψης του καταστατικού για τρεις κοινοβου-
λευτικές θητείες, που πετά εκτός ψηφοδελ-
τίων τα πιο «μπαρουτοκαπνισμένα» στελέχη
του κόμματος. 

Ταυτόχρονα προανήγγειλε και την «αδια-
μεσολάβητη» λογική που θα φέρει το κατα-
στατικό συνέδριο στα οργανωτικά του κόμ-
ματος, κάτι που σημαίνει πως ο Στέφανος
Κασσελάκης προτίθεται να αφαιρέσει κάθε
αποφασιστικό ρόλο από τα όργανα του κόμ-
ματος, την Κεντρική Επιτροπή και την Πολι-
τική Γραμματεία, καθιστώντας τα διακοσμη-
τικά... κουφάρια χωρίς τον παραμικρό λόγο
ύπαρξης. Και τόσα στελέχη που βρίσκονται
σε αυτά; Θα κάτσουν να τον κοιτούν να τους
«αποκεφαλίζει»; Δύσκολο.

«Κασσελίστας» 
και «αντικασσελίστας» 
ετοιμάζονται να λύσουν τις
διαφορές τους στη σημερινή
Πολιτική Γραμματεία αλλά 
κυρίως στη συνεδρίαση 
της ΚΕ το Σαββατοκύριακο 

ΣΥΡΙΖΑ

Αντίστροφη μέτρηση για
τη σύγκρουση στα όργανα 

του Αντώνη 

Αναστασόπουλου
antonis.anastasopoulos@gmail.com
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Η
ταν Ιούνιος του 2020 όταν οι Ένο-
πλες Δυνάμεις μας είχαν πραγμα-
τοποιήσει επίδειξη ισχύος στην πε-

ριοχή του Νοτίου Αιγαίου και της Ανατολι-
κής Μεσογείου. Φρεγάτες,
υποβρύχια, μαχητικά αερο-
σκάφη και ελικόπτερα εί-
χαν ανοίξει πυρ βυθίζοντας
το παροπλισμένο πλοίο
« Έβρος», το οποίο αποτέ-
λεσε τον στόχο για τα πλη-
ρώματα.

Ακολούθησε η πολύμηνη
κρίση με το «Oruc Reis» και το «κυνηγητό»
στην Ανατολική Μεσόγειο, με τους Τούρκους
να επιδίδονται σε... νταηλίκια και την Ελλάδα
να δίνει δυναμικές απαντήσεις έχοντας συνε-
χώς στο στόχαστρο τα τουρκικά πλοία. Κορω-
νίδα της κρίσης, η περίφημη «επακούμβηση»
της φρεγάτας «Λήμνος» στην τουρκική
ναυαρχίδα «Kemal Reis», με την πλώρη του
ελληνικού πλοίου να φτάνει μέχρι το... σαλόνι
του τουρκικού.

Τέσσερα χρόνια μετά η Τουρκία επιμένει να
επαναφέρει συνεχώς τους αναθεωρητισμούς
της «Γαλάζιας Πατρίδας» και του παράνομου
τουρκολιβυκού μνημονίου, με τη χώρα μας
από την πλευρά της να επιμένει στη διπλωματία
για εξεύρεση λύσεων, έχοντας παράλληλα τις
Ένοπλες Δυνάμεις σε συνεχή επαγρύπνηση.

Μέγιστη ετοιμότητα
Με τα «ήρεμα νερά» να διατηρούνται στις ελ-

ληνοτουρκικές σχέσεις έστω και με το ζόρι, το
Πολεμικό μας Ναυτικό επέλεξε να στείλει μή-
νυμα ισχύος και αποτροπής από το Ιόνιο. Ήταν
τόσο... ηχηρό ωστόσο που είναι βέβαιο πως
ακούστηκε μέχρι το παλάτι του Ερντογάν.

Εδώ και 48 ώρες η Δυτική Ελλάδα μυρίζει...
μπαρούτι, με τις μονάδες επιφανείας του Στό-
λου μας να ξεσκεπάζουν τα κανόνια και να
ανοίγουν πυρ με κάθε όπλο που διαθέτουν και
προς κάθε στόχο: θαλάσσιο, εναέριο και υπο-
βρύχιο.

Πρόκειται για άσκηση σπουδαίας επιχειρη-
σιακής αξίας. Με δεδομένο ότι οι απαιτήσεις
έχουν αυξηθεί για το Πολεμικό μας Ναυτικό
και είναι πλέον αναγκαία η μέγιστη ετοιμότητα
κάθε οπλικού συστήματος, το Ναυτικό Επιτε-
λείο διέταξε τον έλεγχο όλων των συστημάτων
ώστε να διαπιστωθούν τυχόν προβλήματα και
αρρυθμίες.

Σαφώς και τα σκαριά ορισμένων μονάδων
είναι «γερασμένα» ή κάποια άλλα να μην έχουν
δεχτεί τις απαραίτητες παρεμβάσεις εκσυγ-
χρονισμού, ωστόσο ο οπλισμός τους είναι ικα-
νός να φέρει ισχυρά πλήγματα και για αυτό θα
πρέπει να είναι αξιόπιστος. Για τον λόγο αυτό τα

πληρώματα καταβάλλουν καθημερινά προ-
σπάθειες για τη συντήρησή τους. 

Μύρισε... μπαρούτι
Στις δύο μέρες που διαρκεί η άσκηση το Πο-

λεμικό Ναυτικό δοκιμάζει όλα τα πυραυλικά
του όπλα. Την Τρίτη εκτελέστηκαν βολές αντι-
αεροπορικής άμυνας, με την ηγεσία να δίνει
ιδιαίτερη βαρύτητα στους χρόνους αντίδρασης
και την αποτελεσματικότητα, με το βλέμμα
προφανώς στα σύγχρονα θέατρα επιχειρήσε-
ων, όπως στην Ερυθρά Θάλασσα, όπου οι Χούθι
βάζουν στο στόχαστρο εμπορικά και πολεμικά

πλοία χρησιμοποιώντας drones και βαλλιστι-
κούς πυραύλους. Σύμφωνα με πληροφορίες,
δοκιμάστηκαν ακόμη και οι πύραυλοι ESSM
από τη φρεγάτα «Σπέτσαι», με τα αποτελέσμα-
τα να προκαλούν ικανοποίηση στο ΓΕΝ. 

Επίσης, δύο μπαρουτοκαπνισμένες φρεγά-
τες S εκτόξευσαν βλήματα Sea Sparrow, ενώ
δύο Vosper-Ταχέα Περιπολικά Κατευθυνόμε-
νων Βλημάτων Super Vita εξαπέλυσαν βλήμα-
τα RAM. Στόχοι αποτέλεσαν μικρού μεγέθους
μη επανδρωμένα αεροχήματα.

Την Τετάρτη ήχησαν για πρώτη φορά έπειτα
από 25 χρόνια οι πανίσχυροι πύραυλοι Har-

poon. Τελευταία φορά που είχαν χρησιμοποι-
ηθεί ήταν το 1999, όταν η φρεγάτα «Ύδρα» του
Πολεμικού Ναυτικού συμμετείχε στη μεγάλη
αεροναυτική άσκηση του ΝΑΤΟ «Βright Star».
Τότε είχε αναλάβει να εκτελέσει βολή πυραύ-
λου επιφανείας Harpoon ανοιχτά της Αλεξάν-
δρειας με στόχο παροπλισμένο πλοίο. Αποτέ-
λεσμα, 100% επιτυχία και απόλυτη καταστροφή
του εχθρικού στόχου. 

Στόχος παροπλισμένο πλοίο
Ύστερα λοιπόν από 25 χρόνια δύο άλλες

φρεγάτες του Στόλου, η « Έλλη» και η «Λή-
μνος», εκτόξευσαν και πάλι πυραύλους Har-
poon με στόχο παροπλισμένο πλοίο στα δυτικά
της Πελοποννήσου. Σύμφωνα με το σενάριο, ο
στόχος βρισκόταν σε απόσταση περίπου 40 χι-
λιομέτρων. Όχι σε ευθεία τροχιά. Απαιτούνταν
η συνεχής αλλαγή πορείας, ελάχιστα μέτρα πά-
νω από την επιφάνεια της θάλασσας, ώστε να
μη γίνεται αντιληπτός ο πύραυλος από τα ραν-
τάρ και ενεργοποιηθούν αντίμετρα. Οι Har-
poon εκρήγνυνται μετά τη διάτρηση του κύτους
που αποτελεί στόχο. Αυτό προφανώς δημιουρ-
γεί μεγαλύτερες καταστροφές και θύματα στο
πλοίο που θα δεχτεί ένα τέτοιο πλήγμα.

Ακολούθως οι πυραυλάκατοι εκτόξευσαν
τους κορυφαίους και τρομακτικής ισχύος αντι-
πλοϊκούς πυραύλους Exocet block II, με τα
αποτελέσματα να επιβεβαιώνουν τον λόγο που
οι Τούρκοι θεωρούν τις πυραυλακάτους τερά-
στιο κίνδυνο στο Αιγαίο. 

Βολές επιχείρησαν όλες οι μονάδες επιφα-
νείας του ελληνικού Στόλου, με τον αρχηγό
ΓΕΝ, αντιναύαρχο Δημήτριο-Ελευθέριο Κατά-
ρα, να εξάγει σημαντικά συμπεράσματα για την
ετοιμότητα και την αποτελεσματικότητα των
οπλικών συστημάτων των πλοίων. 

Άνοιξε πυρ το Πολεμικό Ναυτικό

Γράφει 
o Bασίλης 

Σκουλαράκος
skoularb@gmail.com

Ηχηρό μήνυμα ισχύος και αποτροπής από άσκηση 
των μονάδων επιφανείας του Στόλου μας - Ήχησαν 

στο Ιόνιο, ύστερα από 25 χρόνια, οι πανίσχυροι πύραυλοι Harpoon 

Πύραυλος Exocet
που εκτοξεύεται 
από πυραυλάκατο
του Πολεμικού μας
Ναυτικού

Η φρεγάτα «Έλλη» 
που εκτόξευσε 

πύραυλο Harpoon



Μ
ε τον «αγαπημένο του φίλο»,
όπως τον αποκάλεσε, τον Ρώ-
σο ομόλογό του Βλαντίμιρ

Πούτιν, συναντήθηκε στην Αστάνα του
Καζακστάν ο πρόεδρος της Τουρκίας Τα-
γίπ Ερντογάν στο περιθώριο της Συνόδου
Κορυφής του Οργανισμού Συνεργασίας
της Σαγκάης. Σύμφωνα με τα τουρ-
κικά μέσα ενημέρωσης, ο Ερντο-
γάν ανέφερε ότι «δεν έχουμε συ-
ναντηθεί με τον αγαπημένο μου
φίλο για πολύ καιρό», αλλά τόνισε
πως «οι συνεργάτες μας είναι συ-
νεχώς σε επαφή μεταξύ τους».

Για αυτό άλλωστε δεν υπήρχε
αμφιβολία στη διεθνή κοινότητα,
αφού ακόμη και με τον πόλεμο στην Ου-
κρανία οι δίαυλοι των δύο ηγετών παρέ-
μεναν ανοικτοί. Στο επίκεντρο των συ-
ζητήσεων βρέθηκαν οι διμερείς σχέ-
σεις, η συνεργασία στην πυρηνική ενέρ-
γεια, η Συρία αλλά και η κατάσταση στην
ευρύτερη Μέση Ανατολή. 

«Πρώτος στόχος μας να
λειτουργήσει το Ακούγιου»

Σχετικά με τη συνεργασία στον τομέα
της πυρηνικής ενέργειας, ο Τούρκος
πρόεδρος είπε πως «θα κάνουμε σοβαρά
βήματα για τους πυρηνικούς σταθμούς.
Κάνουμε συζητήσεις για τον πυρηνικό
σταθμό της Σινώπης. Πιστεύουμε ότι
μπορούμε να κάνουμε σοβαρά βήματα
σε αυτό το θέμα, για το οποίο ο υπουργός
μας Ενέργειας και Φυσικών Πόρων συ-
νεχίζει τις συζητήσεις του με τον ομόλο-
γό του. Ο πρώτος στόχος είναι να λει-
τουργήσει το Ακούγιου». Αφού σημεί-
ωσε ότι οι σχέσεις μεταξύ της BOTAS και
της GAZPROM συνεχίζονται σε «εγκάρ-
διο κλίμα», ο Ερντογάν ανέφερε: «Αυτός
ο όγκος των 55 δισεκατομμυρίων δολα-
ρίων δεν είναι πολύ σημαντικός για εμάς.

Στόχος μας ήταν να φτάσουμε τα 100 δι-
σεκατομμύρια δολάρια. Έχουμε αυτήν
τη δυνατότητα». Αναφερόμενος στον
τουρισμό, ο Ερντογάν είπε ότι «ήταν πολύ
σημαντικό για εμάς που ήρθαν στη χώρα
μας περίπου επτά εκατομμύρια τουρί-
στες. Είναι σημαντικό να φιλοξενούμε

Ρώσους τουρίστες στην Τουρκία. Η
ειλικρίνειά μας σε αυτό το θέμα
συνεχίζεται με την ίδια αποφασι-
στικότητα. Θα συνεχίσουμε με τον
ίδιο τρόπο. Αρκεί οι Ρώσοι τουρί-
στες να είναι ικανοποιημένοι με

την Τουρκία».
«Πέρα από αυτή τη θερμή σχέση

μεταξύ Ρωσίας και Τουρκίας, θα
ήθελα να σας φιλοξενήσω στη χώρα μου
το συντομότερο δυνατό», είπε ο Ερντο-
γάν απευθυνόμενος στον Ρώσο πρό-
εδρο. Θερμά λόγια όμως επεφύλαξε ο
πρόεδρος της Ρωσίας. 

«Στρατηγικά έργα»
«Χαίρομαι που σας συναντώ από κον-

τά. Θα ήθελα να πω ότι παρά τις δυσκο-
λίες στον κόσμο, οι σχέσεις μεταξύ Ρω-
σίας και Τουρκίας αναπτύσσονται και
προχωρούν βήμα προς βήμα», είπε ο
Ρώσος πρόεδρος και πρόσθεσε: «Ο ετή-
σιος όγκος του εμπορίου μας είναι 55
δισ. δολάρια, που δεν είναι μικρός αριθ-
μός. Τα διάφορα στρατηγικά μας έργα
υλοποιούνται με προγραμματισμένο
τρόπο. Σπάσαμε ρεκόρ και στον τουρι-
σμό. Πέρυσι 6,7 εκατομμύρια Ρώσοι του-
ρίστες επισκέφτηκαν την Τουρκία. Θα
ήθελα να σας ευχαριστήσω για τις ευνοϊ-
κές συνθήκες που παρέχετε στους του-
ρίστες μας».

Ο Ερντογάν και ο Πούτιν συναντήθη-
καν για τελευταία φορά τον Σεπτέμβριο
του 2023 στο Σότσι της Ρωσίας, ενώ ο
Φιντάν επισκέφθηκε τη Ρωσία στις αρ-

χές Ιουνίου, όταν συμμετείχε στη συνάν-
τηση των BRICS και έγινε δεκτός από τον
Πούτιν και τον Ρώσο υπουργό Εξωτερι-
κών Σεργκέι Λαβρόφ.

Ο Ερντογάν ετοιμαζόταν να φιλοξενή-
σει τον Πούτιν στην Τουρκία τον Φε-
βρουάριο, αλλά η επίσκεψη του Ρώσου
ηγέτη αναβλήθηκε.
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Συρία, Μέση Ανατολή, πόλεμος στην Ουκρανία και συνεργασία
στην πυρηνική ενέργεια έπεσαν στο τραπέζι των συζητήσεων

Ερντογάν - Πούτιν κατά τη συνάντησή τους στο Καζακστάν 

Γράφει 
η Αλεξία 
Τασούλη

Το κρίσιμο τετ α τετ
του «σουλτάνου»
με τον «τσάρο»
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Η νίκη της Λεπέν: Μια σκοτεινή
στροφή για την Ευρώπη

Η
πρόσφατη νίκη της Μαρίν Λεπέν στις γαλλικές εκλογές σηματοδο-
τεί μια σημαντική αλλαγή στο πολιτικό τοπίο της Γαλλίας, αλλά και
της Ευρώπης συνολικά. Η άνοδος της Λεπέν και της ακροδεξιάς

Εθνικής Συσπείρωσης στην εξουσία προκαλεί σοβαρές ανησυχίες για την
κατεύθυνση της Ευρώπης, καθώς οι πολιτικές της έχουν τη δυνατότητα να
επηρεάσουν αρνητικά τόσο την εσωτερική συνοχή της Ευρωπαϊκής Ένω-

σης όσο και τη διεθνή εικόνα της.

Εσωτερική πολιτική αποσταθεροποίηση
Η Λεπέν έχει δηλώσει επανειλημμένα την πρόθεσή της

να περιορίσει τη μετανάστευση και να προωθήσει πολιτι-
κές προστατευτισμού. Αυτές οι πολιτικές είναι πιθανό να
προκαλέσουν κοινωνική αποσταθεροποίηση στη Γαλλία,
καθώς θα εντείνουν τις διαιρέσεις και την ξενοφοβία.
Επιπλέον, η αυστηρή στάση της Λεπέν απέναντι στους με-
τανάστες και τις μειονότητες μπορεί να οδηγήσει σε αύ-
ξηση των φαινομένων ρατσισμού και διακρίσεων.

Αποδυνάμωση της ευρωπαϊκής ενότητας
Η νίκη της Λεπέν αντιπροσωπεύει μια σημαντική απει-

λή για την ευρωπαϊκή ενότητα. Η Γαλλία, ως μία από τις
μεγαλύτερες και ισχυρότερες χώρες της ΕΕ, έχει κρίσιμο

ρόλο στη διαμόρφωση της ευρωπαϊκής πολιτικής. Η Λεπέν, με τις εθνικιστι-
κές και ευρωσκεπτικιστικές της απόψεις, είναι πιθανό να προσπαθήσει να
αποδυναμώσει την ΕΕ, εμποδίζοντας τις προσπάθειες για μεγαλύτερη ολο-
κλήρωση και συνεργασία μεταξύ των κρατών-μελών.

Η πιθανότητα ενός Frexit -η αποχώρηση της Γαλλίας από την ΕΕ- είναι
πλέον περισσότερο πραγματική από ποτέ. Αν και η Λεπέν έχει μετριάσει τη
ρητορική της σε αυτό το θέμα, οι πολιτικές της θα μπορούσαν να οδηγήσουν
σε εντάσεις που θα διακινδυνεύσουν τη συνοχή της Ένωσης.

Ενίσχυση της ακροδεξιάς
Η νίκη της Λεπέν θα μπορούσε επίσης να ενισχύσει την ακροδεξιά σε άλ-

λες ευρωπαϊκές χώρες. Τα κόμματα αυτά, εμπνεόμενα από την επιτυχία της
Λεπέν, μπορεί να ενισχύσουν την πολιτική τους επιρροή και να υιοθετήσουν
ακόμα πιο ακραίες θέσεις. Αυτό θα μπορούσε να οδηγήσει σε μια γενικότε-
ρη μετατόπιση της ευρωπαϊκής πολιτικής σκηνής προς τα δεξιά, θέτοντας
σε κίνδυνο τις δημοκρατικές αξίες και τα ανθρώπινα δικαιώματα.

Διεθνής απομόνωση
Η εκλογή της Λεπέν ενδέχεται να απομονώσει τη Γαλλία διεθνώς. Οι συν-

τηρητικές και εθνικιστικές της πολιτικές είναι πιθανό να συγκρουστούν με
τις αξίες και τις πολιτικές των άλλων δημοκρατικών χωρών, όπως των Ηνω-
μένων Πολιτειών και του Καναδά. Η Γαλλία, από σημαντικός παίκτης στην
παγκόσμια σκηνή, μπορεί να βρεθεί απομονωμένη, γεγονός που θα μειώσει
την επιρροή της και θα περιορίσει τη δυνατότητά της να διαμορφώνει διε-
θνείς πολιτικές.

Η νίκη της Μαρίν Λεπέν αποτελεί μια ανησυχητική εξέλιξη για την Ευρώ-
πη. Οι πολιτικές της έχουν τη δυνατότητα να προκαλέσουν εσωτερικές ανα-
ταραχές, να αποδυναμώσουν την ευρωπαϊκή ενότητα, να ενισχύσουν την
ακροδεξιά και να απομονώσουν τη Γαλλία διεθνώς. Είναι ζωτικής σημασίας
για τις δημοκρατικές δυνάμεις στην Ευρώπη να αντισταθούν σε αυτή τη
σκοτεινή στροφή και να προστατεύσουν τις αξίες της δημοκρατίας, της
ελευθερίας και της συνεργασίας που έχουν χαρακτηρίσει την Ευρωπαϊκή
Ένωση από την ίδρυσή της.

T
ο να έχει διατελέσει κανείς υπ. βου-
λευτής έξι φορές, σε τρεις διαφορετι-
κές εκλογικές περιφέρειες, εκτός του

ότι δίνει τεράστια προσωπική ικανοποίηση
πλήρους αυταπάρνησης και προσφοράς
προς το κόμμα, που μπορεί να παλέψει για
τον καθένα από εμάς με σοβαρότητα, αφήνει
και μια πολύ μεγάλη προίκα: την
επαφή με τον κόσμο όλων αυτών
των περιφερειών: Εν προκειμένω,
της Α’ Αθήνας, του Ρέθυμνου και
του Νοτίου Τομέα Αθηνών (η ανα-
φορά έγινε με χρονική σειρά καθό-
δου μου σε αυτές, όλα τα «δύσκολα
χρόνια» του ΠΑΣΟΚ, από το 2004
έως το 2023).

Τον κόσμο αυτόν τον κινητοποί-
ησα και στις πρόσφατες ευρωε-
κλογές.

Η επαφή μαζί του μου έδειξε ότι:
• Τελικά επανήλθαν στο ΠΑΣΟΚ,

πολύ πρόθυμα, ψηφοφόροι παλιοί,
που ενδιάμεσα είχαν «αλλαξοπι-
στήσει», αλλά και ότι προσήλθαν
και καινούργιοι!

• Ήταν πολύ ευκολότερο αυτή τη
φορά να πειστεί κάποιος να ψηφίσει ΠΑΣΟΚ!
Ήταν τόσα τα λάθη της κυβέρνησης και τόσο
«διφορούμενος» ο ρόλος του ΣΥΡΙΖΑ, που οι
ψηφοφόροι τους έψαχναν μια άλλη λύση!
Αξιόπιστη, βέβαια…

Και, παρότι το ΠΑΣΟΚ κέρδισε πάνω από
4,5% σε σχέση με τις ευρωεκλογές του 2019
και 1,5% σε σχέση με τις πρόσφατες βουλευτι-
κές εκλογές, δεν καρπώθηκε περισσότερο τη
μεγάλη πτώση της ΝΔ και αυτήν του ΣΥΡΙΖΑ.

Το ότι είδαν τα ποσοστά τους, δε, να ανε-
βαίνουν ακροδεξιά κόμματα, εντός και πε-
ρισσότερο εκτός Ελλάδας, και το ΚΚΕ κράτη-
σε τα δικά του, δείχνει ότι ο κόσμος θέλει ξε-
κάθαρο και σταθερό λόγο, όπως παραδέχεται
συχνά, ακόμη και αν αυτός είναι ακραίος!

Τόσο ακραίος, όμως, που αμφισβητεί το
πολίτευμά μας, καθώς και βασικά ανθρώπινα
δικαιώματα!

Και αυτό συνέβη γιατί, ταυτόχρονα, κάποια
«αριστερά» κόμματα δεν σεβάστηκαν τη φύ-
ση τους ως αριστερά, δεν τήρησαν τις δε-
σμεύσεις τους και απογοήτευσαν τους πολί-
τες για την Αριστερά γενικότερα.

Ενώ η Δεξιά προσπάθησε να βάλει μανδύα
«κεντρώο», κάτι που έγινε εν μέρει πιστευτό

και εξηγεί τα ποσοστά της.
Το ΠΑΣΟΚ, που έχει τις σοβαρότε-

ρες θέσεις και κινείται στο Κέντρο,
θέλοντας να συνδυάσει τα θετικά
στοιχεία ελεύθερης οικονομίας, αλλά
με κρατικές παρεμβάσεις, που εξα-
σφαλίζουν ολοκληρωμένη κοινωνική
πολιτική, αλλά και σεβασμό στο κρά-
τος δικαίου, στους θεσμούς, στα αν-
θρώπινα δικαιώματα, πρέπει να βρει
τα επιχειρήματα να πείσει πως μόνο
αυτό μπορεί να προσφέρει ξανά, ως
κυβέρνηση, σε όλους ποιότητα ζωής
και πως όλοι οι άλλοι απλώς λαϊκί-
ζουν, τάζοντας «εύηχους» στόχους,
που δεν μπορούν να πραγματοποι-
ήσουν! Το, μεγαλύτερο δε στην ιστο-
ρία μας, πρόσφατο ποσοστό αποχής
δείχνει πως η προσφυγή στις κάλπες

μοιάζει να στερείται σκοπιμότητας και χρησι-
μότητας στη συνείδηση των πολιτών!

Αυτό είναι πολιτική κρίση!
Και είναι ιστορική η ευθύνη μας να «ανα-

σκουμπωθούμε», να πλησιάσουμε τους πολί-
τες, όπως έκανε πάντα το ΠΑΣΟΚ, να βρούμε
τρόπους να απαντήσουμε πολύ καθαρά και
συγκεκριμένα στα ερωτήματα, αλλά και στα
προβλήματά τους, αλλά και να τους ρωτή-
σουμε πώς θέλουν να γίνει σήμερα το ΠΑΣΟΚ
που πάντα αγαπούσαν!

Αν δεν γίνει αυτό, ούτε η αλλαγή προέδρου
ούτε η συνεργασία κεντροαριστερών δυνά-
μεων μπορεί να είναι η λύση!

Είναι ιστορική ανάγκη να θεραπεύσει ξανά
το ΠΑΣΟΚ και την τωρινή πολιτική κρίση. 

Να σηκώσει ξανά το γάντι της Ιστορίας.
Είναι το μόνο κόμμα που είναι ικανό να το

πράξει.

του
Βασίλη

Γκουτμάχερ

Αναπληρωτής
γραμματέας 
Ανθρωπίνων 

Δικαιωμάτων ΝΔ

της
Θεοδώρας 

(Δώρα) 
Παπαδάκη

Δικηγόρος 
ΑΠ, DEA, 

DEE Ευρωπαϊκού
Δικαίου, 

πρ. υπ. βουλευτής
ΠΑΣΟΚ

Το ΠΑΣΟΚ πρέπει να σηκώσει
ξανά το γάντι της Ιστορίας
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Όταν μιλούν οι πολίτες,
εμείς ακούμε

O
λοκληρώθηκε ο εκλογικός κύκλος του 2024. Οι ευρωεκλογές κατέ-
γραψαν όχι μόνο τη βούληση των πολιτών αλλά και σημαντικό ποσο-
στό αποχής. Μια τόσο μεγάλη αποχή αποτελεί σημαντικό καμπανάκι

ανησυχίας και μεγάλη ευθύνη για τα αστικά κόμματα να αναρωτηθούν τι
έφταιξε και τι πρέπει να κάνουν. Άλλωστε, τα κόμματα και εμείς οι πολιτικοί
οφείλουμε να δείξουμε τη σπουδαιότητα του διακυβεύματος κάθε εκλογής

και να πείσουμε τους πολίτες να εξασκήσουν το δημο-
κρατικό του δικαίωμα και τις συνέπειες που έχει η απου-
σία τους από την κάλπη.

Η Νέα Δημοκρατία, αν και για μία ακόμα φορά απέδει-
ξε ότι είναι η πιο αξιόπιστη δύναμη για να υποστηρίξει τα
ελληνικά συμφέροντα στην ΕΕ, δεν κατάφερε να φτάσει
στον στόχο που είχε θέσει πριν από τις εκλογές. Οι λόγοι
πολλοί, με σημαντικότερους την αποχή αλλά και τη μυθο-
πλαστική ρητορική άλλων πολιτικών σχηματισμών που
με λαϊκιστικές υπερβολές αποπροσανατόλισαν τους πο-
λίτες από το βασικό διακύβευμα των ευρωεκλογών: τις
μεγάλες προτεραιότητες για την Ελλάδα στην Ενωμένη
Ευρώπη την επόμενη πενταετία.

Η αντιπολίτευση βρίσκεται γενικότερα σε μια περιδί-
νηση τόσο σε πραγματικό αλλά και πολιτικό επίπεδο, και για αυτό η ευθύνη
μας γίνεται μεγαλύτερη. Οι όποιες αστοχίες, καθυστερήσεις ή ακόμα και λά-
θη έγιναν πρέπει όχι μόνο να διορθωθούν. Κυρίως οφείλουμε, στη δεύτερη
τετραετία που μας εμπιστεύτηκε ο ελληνικός λαός με ευρεία πλειοψηφία το
2024, και όπως έδειξαν οι ευρωεκλογές πριν από μερικές εβδομάδες αλλά
επισημαίνουν και οι πιο πρόσφατες δημοσκοπήσεις, να φανούμε αντάξιοι
του έργου μας αλλά και των αναγκών των πολιτών.

Η κυβέρνηση της Νέας Δημοκρατίας, με πρωθυπουργό τον Κυριάκο Μη-
τσοτάκη, εργάζεται με όραμα, στοχοθεσία και διαφάνεια για να αντιμετωπί-
ζει τα προβλήματα όλων των Ελλήνων. Παραδέχεται τα όποια λάθη ή ακόμα
και τις συνέπειες εξωγενών παραγόντων που παρασύρουν εσωτερικές πολι-
τικές στη μη πλήρη αναστροφή των αρνητικών τους συνεπειών προς τους
ασθενέστερους συμπολίτες μας. Η ακρίβεια, η έλλειψη κατοικιών με προσιτό
κόστος για ενοικίαση, η δημόσια υγεία αλλά και η έξαρση της βίας αποτελούν
προτεραιότητες για την κυβέρνηση.

Πέντε χρόνια από την ημέρα που η κυβέρνηση του Κυριάκου Μητσοτάκη
ανέλαβε τη διακυβέρνηση της χώρας έχουν γίνει πολλά και σημαντικά βήμα-
τα. Είναι σίγουρο ότι μπορούν και θα γίνουν περισσότερα. Έχουμε το όραμα,
τη στρατηγική και το ανθρώπινο δυναμικό και με σύμμαχο όλη την κοινωνία
να συνεχίσουμε να κάνουμε την Ελλάδα μια χώρα ευρωπαϊκή, μια χώρα πρό-
τυπο, που αφήνοντας τις πληγές του χθες πίσω της, κοιτά το μέλλον με αισιο-
δοξία και ελπίδα. 

Τ
ο ποικιλόσχημο, κομματόσχημο ΚΔ πολίτευμά μας -εκτός από τα γνωστά 
και μη εξαιρετέα κουσούρια του- προξενεί και κλαυσίγελο. 
Διαπιστώσεις ευρωεκλογικές:

- Δεξιοτροπισμός στην ΕΕ (και όχι μόνον).
- Ενίσχυση των κομμάτων δεξιά της Κεντροδεξιάς. 
- Σοβαρές απώλειες της ΝΔ.
- Βατερλό των δύο μεγαλύτερων κομμάτων της αντιπολίτευσης.
- Αποχή ανησυχητική (60%!).
- Κερδισμένοι -κατά τους ίδιους βέβαια- …όλοι!

- Χαμένοι οι αντίπαλοι!
- Επίγνωση (του τι συνέβη) …ουδεμία!
- Η αντιπολίτευση όχι μόνον -όπως φυσιολογικά συμβαίνει- δεν ει-

σπράττει τις ψήφους που χάνει η κυβέρνηση, αλλά χάνει και εκείνη,
μειώνοντας τα ποσοστά της, αντί να αυξάνονται! 

Παράδοξο, ανερμήνευτο, εξωλογικό; Απλή, ρεαλιστική εξήγηση του
φαινομένου: 

Ι. Δεν έβρισε όσο και όπως έπρεπε την κυβέρνηση και τον κ. πρωθυ-
πουργό. Τι βαρύτητα έχει, πχ, ο… θωπευτικός (για τα τερατώδη κα-
κουργήματα που διέπραξε) χαρακτηρισμός «Αλ Καπόνε»;

ΙΙ. Στέρεψε από βαρύτερους, ευστοχότερους χαρακτηρισμούς ο ΣΥ-
ΡΙΖΑ. Του τελείωσε η πηγή του… ηθικού (και ευπρεπούς;) πλεονεκτή-
ματος; Κρίμα!

- Προξενεί θλίψη το θέαμα, κυρίως, του ΣΥΡΙΖΑ και του ΠΑΣΟΚ τα
οποία αντί να σιωπούν και να πέφτουν σε περισυλλογή εξαιτίας της παταγώδους αποτυχίας
τους, επιχαίρουν για την όντως εντυπωσιακή μείωση των ποσοστών της κυβέρνησης. Αντί να
χαίρονται και να αυτοθαυμάζονται, θα έπρεπε να ντρέπονται που παρά τα λάθη της κυβέρνη-
σης και παρά το ότι τα ίδια δεν κυβερνούσαν (άρα είχαν μηδενική φθορά), κατόρθωσαν το
ακατόρθωτο: Αθροιστικά -και τα δύο μαζί- να υπολείπονται του (αισθητά μειωμένου) ποσο-
στού της ΝΔ!

- Φημολογείται ότι υπάρχουν σκέψεις -και τάσεις - για μετεκλογικές συνεργασίες και συ-
σπειρώσεις. Να τους θυμίσω πως δύο αποτυχίες ποτέ δεν οδηγούν σε μια επιτυχία. 

- Τα «μικρότερα κόμματα» -αριστερότερα ή δεξιότερα του φάσματος- ενδυναμώθηκαν.
Εντυπωσιακή -πλην ευεξήγητη- η σημαντική άνοδος της Ελληνικής Λύσης του κ. Βελόπου-
λου που, όπως φαίνεται, ήρθε για να μείνει. 

- Η ΝΔ έχασε: 
Όχι μόνον επειδή κυβερνά (άρα έχει και φυσιολογική φθορά), ούτε επειδή οι αντιπολι-

τευόμενοι προσπάθησαν να την κατακρημνίσουν από το βάθρο της εξουσίας. Αλλά -κυρίως-
επειδή δεν άκουσε ό,τι της υποδείκνυαν σοβαρές γραφίδες σε πολλά ζητήματα όπως πχ:

• Ακρίβεια (πάταξη μεσαζόντων αντί … «καλαθιών»).
• Σκοπιανό (άμεση καταγγελία, μετά την ασυνεπή στάση των γειτόνων).
• Γάμος -και κυρίως τεκνουιοθεσία / υιοθεσία (και όχιτεκνοθεσία).
• Κόντρα με την Εκκλησία για τα παραπάνω.
• Συνέχιση (και μακροημέρευση;) του bullying στα σχολεία και τις συμμορίες ανηλίκων.

Ελλιπής αστυνόμευση.
• Περαιτέρω αυστηροποίηση του ποινικού κώδικα. 
• Κατάργηση επαίσχυντων, αβάσταχτων φόρων όπως εισφορά αλληλεγγύης και ΕΝΦΙΑ

(πέρασαν έξι χρόνια που τελείωσαν τα μνημόνια). 
• Ανησυχία για τις… «σκέψεις» αμμοκέφαλων μανδαρίνων που εισηγούνται να γίνει 50%

(από το 70%) η σύνταξη χηρείας!
• Τα συνεχιζόμενα προβλήματα στην υγεία. 
• Αγνόηση, αποφυγή απαντήσεων σε κάθε «πολιτικό» κ λ α υ σ ι γ ε λ ο τ ο π ο ι ό (προξενεί

κλαυσίγελο) που της επιτίθεται.
• Η απαράδεκτη ανικανότητα ό λ ω ν -και της σημερινής κυβέρνησης- να εξοντώσουν τα

ειδεχθή παράσιτα των μεσαζόντων και να χαλιναγωγήσουν τα καρτέλ! Αν η κυβέρνηση δεν
προσέξει ιδιαίτερα τους παραπάνω (ενδεικτικά αναφερόμενους) τομείς που απασχολούν
τους πολίτες, θα οδηγηθεί σε αυτοχειριασμό και η Ελλάδα σε μοιραίο πισωγύρισμα. 

ΥΓ.1: Δεν κερδίζεις αν παίζεις χωρίς αντίπαλο. Θα χάσεις αν παίζεις χωρίς μπάλα-ψήφους. 
ΥΓ.2: Θα επακολουθήσει άρθρο μου με θέμα τον Ευρωπαϊκό Δεξιοτροπισμό.

Μετεκλογικές αποτιμήσεις

του
Κώστα Δημ.

Χρονόπουλου

Ιατρός

της
Σέβης 

Βολουδάκη

Βουλευτής 
Χανίων με τη ΝΔ 



Ε
ίναι ο εκλεκτός της νέας ισχυρής κυ-
ρίας της Γαλλίας για την πρωθυ-
πουργία; Το «φρέσκο αίμα» της

ακροδεξιάς στη χώρα; Ο άνθρωπος που κα-
τάφερε να γοητεύσει τους νέους προσελ-
κύοντάς τους να συνασπιστούν κοντά του.
Για μια Γαλλία «χωρίς λαθρομετανάστες»,
που θα κυβερνάται από την Εθνική Συσπεί-

ρωση. 
Ο λόγος για τον Ζορντάν

Μπαρντελά, το «πρόσωπο
της Ευρώπης», σύμφωνα
με αρκετές ευρωπαϊκές
αναλύσεις, μετά τον πρώτο
γύρο των γαλλικών εκλο-
γών ή αλλιώς το «πουλέν»
της Μαρίν Λεπέν. 

Η «ταπεινή» καταγωγή του
Η ιστορία του θα μπορούσε να γίνει ται-

νία. Γεννήθηκε το 1995 στο Ντρανσί, στο
βόρειο προάστιο του Παρισιού Σεν-Σαν-
Ντενί, μια περιοχή που έχει γίνει συνώνυ-
μο των υψηλών ποσοστών εγκληματικό-
τητας και της ανεπαρκούς δημόσιας στέ-
γασης. Το εμπόριο ναρκωτικών ήταν και
είναι καθημερινότητα. Μπορεί ο παππούς
του πατέρα του να ήταν… Αλγερινός,
όμως εκείνος ήταν το μοναδικό παιδί γο-
νέων ιταλικής καταγωγής. Σύμφωνα με
δημοσίευμα του the africa report, οι πρό-
γονοι του Ζορντάν Μπαρντελά κατάγονταν
από το χωριό Guendouz, την πόλη της κοι-
νότητας Aït Rzine στην Αλγερία. Σύμφωνα
με τη «Le Monde», ο Μπαρντελά ανέφερε
κάποτε την καταγωγή του κατά τη διάρ-

κεια μιας επίσκεψης στο Ντραγκινιάν στη
νοτιοανατολική Γαλλία: «Πράγματι, το
όνομα Μπαρντελά είναι ιταλικής καταγω-
γής. Αλλά οι γονείς μου προέρχονταν από
μια γενιά που ενσωματώθηκε, εργάστηκε
σκληρά και αγάπησε τη Γαλλία. Στο σπίτι
δεν μας επέτρεπαν να τριγυρνάμε στους
δρόμους τη νύχτα».

Ωστόσο, δεν είπε τίποτα για την αλγερι-
νή του κληρονομιά. Από μικρός έδειχνε
πως είχε έφεση στα μαθηματικά, καθώς
αρίστευσε στα οικονομικά και τις κοινωνι-

κές επιστήμες σε ιδιωτικό κολέγιο και εν-
τάχθηκε στο τότε Εθνικό Μέτωπο σε ηλι-
κία 16 ετών. Ήταν η στιγμή που αποφάσισε
να προχωρήσει ένα βήμα παρακάτω, επι-
λέγοντας να σπουδάσει στο Πανεπιστήμιο
της Σορβόννης στο Παρίσι, πριν τα παρα-
τήσει για να ασχοληθεί με την πολιτική.

Από τη… γεωγραφία
στην πολιτική

Ο ίδιος διατείνεται ακόμη και σήμερα
πως είναι ένα παιδί που προέρχεται από

φτωχή οικογένεια, που μεγάλωσε μέσα σε
δυσκολίες. Λέει αλήθεια; Οι αναλυτές στη
Γαλλία διατείνονται πως πρόκειται για ένα
«τρικ», ώστε να γίνει ελκυστικός σε ειδικές
κατηγορίες ψηφοφόρων, κυρίως όσων εί-
χαν λάβει μέρος κατά το παρελθόν στις αν-
τικυβερνητικές διαδηλώσεις των Κίτρινων
Γιλέκων με βασικά συνθήματα κατά της αύ-
ξησης του κόστους ζωής και της οικονομι-
κής ανισότητας. Δεν είναι λίγοι οι αναλυτές
στο Παρίσι που σχολιάζουν πως ο πατέρας
του Μπαρντελά όχι μόνο δεν ήταν φτωχός,
αλλά είχε επιχειρηματικές δραστηριότητες,
ζώντας στο εύπορο προάστιο Μονμορανσί,
όπου ο Μπαρντελά πέρασε μεγάλο μέρος
της παιδικής του ηλικίας μετά το διαζύγιο
των γονιών του.

«Ενώ πολλοί από το γαλλικό πολιτικό
κατεστημένο σπούδασαν πολιτική, ο
Μπαρντελά σπούδασε γεωγραφία πριν
εγκαταλείψει τις σπουδές του για να επι-
κεντρωθεί στην πολιτική του καριέρα. Δεν
ντρέπεται να μιλήσει για την ταπεινή κατα-
γωγή του και είναι ένας από τους λίγους
πολιτικούς υψηλού προφίλ που μπορούν
να μιλήσουν από πρώτο χέρι για εμπειρία
γεωγραφικής περιθωριοποίησης», ανέ-
φερε χαρακτηριστικά σε μια πρόσφατη
ανάλυσή του ο Τζόσεφ Ντάουνινγκ, επι-
σκέπτης συνεργάτης στο Ευρωπαϊκό Ιν-
στιτούτο του London School of Econo-
mics. «Ακόμα και ο ηγέτης της άκρας Αρι-
στεράς, ο Ζαν-Λικ Μελανσόν, αν και γεν-
νήθηκε από γονείς Ευρωπαίους εποίκους
στο Μαρόκο, δεν έχει κάποια από τα δια-
πιστευτήρια του Μπαρντελά», πρόσθεσε.
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Το προφίλ του 29χρονου που χαρακτηρίζεται ως «φρέσκο αίμα»
της ακροδεξιάς στη Γαλλία και θα γίνει πρωθυπουργός 
της χώρας αν κερδίσει τις εκλογές η Εθνική Συσπείρωση

Αυτός είναι 
το «πουλέν» 

της Λεπέν

του Μίλτου 
Σακελλάρη

sakellarismiltos@yahoo.com

ΖΟΡΝΤΑΝ ΜΠΑΡΝΤΕΛΑ

Συνέχεια στην επόμενη σελίδα



Τ
ο «δημιούργημα» της Μαρίν Λεπέν
ήρθε σε επαφή μαζί της όταν εκεί-
νος άρχισε να βγαίνει με την κόρη

του στενού φίλου και έμπιστού της, Φρεν-
τερίκ Σατιγιόν. Πώς γνωρίστηκαν; Σε μια…
πιτσαρία! Από τότε τη μαγνήτισε και εκείνη
είδε στο πρόσωπό του το «φρέσκο αίμα»
που ένιωθε πως είχε ανάγκη το κόμμα της,
το οποίο υστερούσε σημαντικά στη βελτίω-
ση της εικόνας του στους νέους. Είδε έναν
άνδρα που θα μπορούσε να εμπνεύσει, πα-
ρά την απειρία του, μικρούς και μεγάλους
στη χώρα.

Όπως τονίζεται σε αναλύσεις από τη Γαλ-
λία, λίγες εβδομάδες μετά τη γνωριμία
τους, ορίστηκε εκπρόσωπος του κόμματος,
ενώ δύο χρόνια αργότερα έγινε μέλος του
Ευρωπαϊκού Κοινοβουλίου (ευρωβουλευ-
τής). 

Μαζί με την άνοδό του στην πολιτική πυ-
ραμίδα του κόμματος της Λεπέν, ακολού-
θησε και η ενίσχυση της «φήμης» του στα
μέσα κοινωνικής δικτύωσης. Με έξυπνα
μηνύματα κατάφερε να συγκεντρώσει πά-
νω από 1,6 εκατ. ακολούθους στο TikTok,
μετριάζοντας την ακροδεξιά εικόνα και
φήμη του κόμματος. Παράλληλα, σύμφωνα
με τις ίδιες αναλύσεις, έχει συντείνει στην
ενίσχυση του προφίλ και της απήχησης του
κόμματος στις γυναίκες και στους φοιτη-
τές.

Τι λένε οι επικριτές του
Η τεράστια απήχησή του και τα βλέμματα

τα οποία συγκέντρωσε τροφοδότησαν γρή-
γορα και την κριτική, με αρκετούς να επι-
σημαίνουν πως η ρητορική του για την αντι-
μετώπιση της εγκληματικότητας και της
μετανάστευσης στερείται πολιτικών, οι
οποίες επισκιάζονται από την επιδιωκόμε-
νη δημοσιότητα και τα «φλας» των φωτο-
γράφων που τον ακολουθούν παντού.

Οι επικριτές του δεν δίστασαν μάλιστα να
κάνουν εξονυχιστικό έλεγχο στο ιστορικό
της πολιτικής και της ψήφου του στο Ευρω-
παϊκό Κοινοβούλιο, εντοπίζοντας… πε-
ρίεργες απόψεις που δεν προσιδιάζουν με
αυτές που εκθέτει τα τελευταία χρόνια. Ο
Μπαρντελά έχει πει στους ψηφοφόρους
ότι «θα αποκαταστήσει την τάξη», θα πε-
ριορίσει τη μετανάστευση και θα αντιμετω-
πίσει την παραβατικότητα, αλλά αυτός και η
Λεπέν έχουν υποχωρήσει σε ορισμένες
από τις πιο έντονες υποσχέσεις και τη ρη-
τορική τους. Ειδικότερα, έχουν κάνει πίσω
στην παλιά… δέσμευσή τους σχετικά με
την έξοδο της Γαλλίας από το ΝΑΤΟ, ενώ
έχουν ήδη μετριάσει την παραδοσιακά φι-

λορωσική στάση του κόμματος. Αρκετοί
στη Γαλλία, ψηφοφόροι και πολιτικοί σχο-
λιαστές, του προσάπτουν την έλλειψη εμ-
πειρίας διακυβέρνησης αλλά και ουσίας.

Καθησυχάζουν τους ψηφοφόρους
«Η Λεπέν και ο Μπαρντελά προσπαθούν

να καθησυχάσουν τους ψηφοφόρους και
τις αγορές ότι δεν θα ταράξουν τα νερά»,
ανέφερε ο Χόλγκερ Σμίντινγκ, επικεφαλής
οικονομολόγος της Berenberg Bank, και
τόνισε: «Υποβαθμίζουν τις προηγούμενες
δημοσιονομικές θέσεις της Λεπέν (ανα-
τροπή της συνταξιοδοτικής μεταρρύθμι-
σης, μεγάλες φορολογικές μειώσεις για
τους νέους ή/και τους πολίτες με χαμηλό
εισόδημα). Αντ’ αυτού, η Λεπέν υπόσχεται
ότι μια κυβέρνηση υπό την ηγεσία του RN
θα συνεργαστεί με τον πρόεδρο Μακρόν.
Για να μην απωθήσει το πολιτικό κέντρο, το
RN φαίνεται να έχει εγκαταλείψει στα σιω-
πηλά τις φιλορωσικές θέσεις του προηγού-
μενου μανιφέστου του».

Το αμέσως επόμενο στοίχημα για το
«πουλέν» της Μαρίν Λεπέν είναι το RN να
κερδίσει τις εκλογές και ο ίδιος να γίνει
πρωθυπουργός, σε ηλικία μόλις 29 ετών. Η
Λεπέν την περασμένη εβδομάδα είπε
στους «Financial Times» ότι σκέφτηκε το
«εισιτήριο» ως μέρος μιας στρατηγικής για
να προετοιμάσει το γαλλικό κοινό να επιλέ-
ξει το RN. «Όσο περισσότεροι άνθρωποι
μας γνωρίζουν και όσο περισσότερο ξέ-
ρουν ακριβώς τι θα κάνουμε, τόσο περισ-
σότερο θα μπορούν να γυρίσουν την πλάτη
τους στις καρικατούρες και τους φόβους
για εμάς που υποκινούνται από τους αντι-
πάλους μας», είπε.

ΠΕΜΠΤΗ 4 ΙΟΥΛΙΟΥ 2024

ΡOLITICAL ΚΟΣΜΟΣ25

Η γνωριμία τους σε πιτσαρία



Ο
ι Γάλλοι θα κληθούν να προσέλ-
θουν ξανά στις κάλπες για τον
δεύτερο γύρο των εκλογών. Και

πάλι όμως δεν σημαίνει πως η Μαρίν Λε-
πέν θα πάρει την απόλυτη πλειοψηφία.
Πολύ περισσότερο που φαίνεται ότι θα
υπάρχει μια βραδιά-θρίλερ. Σύμφωνα με
τα στοιχεία των γαλλικών μέσων ενημέ-
ρωσης, σε 190 περιφέρειες την Κυριακή
επρόκειτο να υπάρχουν ισάριθμες μονο-
μαχίες ανάμεσα σε δύο υποψηφίους.

Όμως, ήδη 218 υποψήφιοι για την Εθνο-
συνέλευση, 131 από το Αριστερό Μέτωπο,
83 από την πλευρά του Μακρόν και 4 από
μικρότερα κόμματα, αποσύρθηκαν για να
ενδυναμώσουν υποψηφίους του Κέντρου
ή της Αριστεράς απέναντι στους ακροδεξι-
ούς. Σε 306 περιφέρειες αρχικά υπήρχαν
τρεις υποψήφιοι που πληρούσαν τις προ-
ϋποθέσεις συμμετοχής στον β’ γύρο, ενώ
σε 5 περιφέρειες υπήρχαν 4 υποψήφιοι.
Υπενθυμίζεται ότι στην περίπτωση που η
εκλογή πηγαίνει σε δεύτερο γύρο, δικαίω-
μα συμμετοχής σε αυτόν έχουν οι δύο
πρώτοι υποψήφιοι στον α’ γύρο, συν όποι-
ος επιπλέον συγκέντρωσε τουλάχιστον το
12,5% των εγγεγραμμένων ψηφοφόρων
στη συγκεκριμένη εκλογική περιφέρεια.
Μετά τις αποσύρσεις οι 190 μονομαχίες
μεταξύ δύο υποψηφίων υπερδιπλασιά-
στηκαν φτάνοντας τις 404, οι τριπλές μά-
χες από 305 μειώθηκαν σε 95, ενώ οι τε-
τραπλές συρρικνώθηκαν από 5 σε μόλις
μία. Υπόψη ότι οι αναμετρήσεις με τρεις
συμμετοχές ήταν σπάνιες στο παρελθόν.

Πώς χαρακτήρισε τη συνεργασία 
Μακρόν - Μελανσόν ο Μπαρντελά

Ο Ζορντάν Μπαρντελά χαρακτήρισε
«αφύσικη» και «συμμαχία της ατιμίας» τη
συνεργασία μεταξύ Μακρόν και Μελανσόν
ενόψει του β’ γύρου των εκλογών. Θέλον-
τας, όπως ισχυρίζεται, να αναδειχθεί η
διαφορά των δύο κόσμων, αυτού που εκ-
φράζει η Εθνική Συσπείρωση και εκείνου

της άκρας Αριστεράς, δέχεται τηλεοπτικό
debate μόνο μεταξύ του ίδιου και του Με-
λανσόν. Πολλοί όμως αποδίδουν τη στάση
του στον φόβο να μην επαναλάβει την πο-
λύ αρνητική εμφάνισή του στο debate προ
του α’ γύρου, όπου γνώρισε κατά κράτος
ήττα από τον απερχόμενο πρωθυπουργό
Ατάλ, κάτι πάντως που, όπως φάνηκε στη
συνέχεια, δεν του στοίχισε εκλογικά. Η
υψηλή συμμετοχή στον πρώτο γύρο (67%)
σήμαινε ότι υπήρχαν πολλές περιπτώσεις
όπου τρεις ή ακόμη και τέσσερις υποψή-
φιοι μπορούσαν να θέσουν υποψηφιότη-
τα. Αυτό το μαθηματικό αποτέλεσμα συν-
δέεται με τους κανόνες του ψηφοδελτίου,
οι οποίοι επιτρέπουν σε όλους όσοι συγ-
κεντρώνουν ποσοστό άνω του 12,5% των
εγγεγραμμένων ψηφοφόρων να προκρι-

θούν στον δεύτερο γύρο. Όσο για τον ίδιο
τον πρόεδρο της Γαλλίας, κάλεσε σε έναν
«μεγάλο συνασπισμό Δημοκρατικών και
Ρεπουμπλικάνων» στον δεύτερο γύρο των
βουλευτικών εκλογών ενάντια στο κόμμα
της Λεπέν, αφού είναι γνωστό πως δεν…
συμπαθεί ιδιαίτερα τη γαλλική Αριστερά.
Ωστόσο, ο απερχόμενος πρωθυπουργός
και επικεφαλής της προεκλογικής εκ-
στρατείας για λογαριασμό της παράταξης
του Μακρόν Γκαμπριέλ Ατάλ ανέφερε ότι
οι υποψήφιοι της παράταξης που ήρθαν
τρίτοι και «η διατήρηση των οποίων θα εί-
χε ως αποτέλεσμα την εκλογή βουλευτή
της Εθνικής Συσπείρωσης» θα πρέπει να
αποσυρθούν και να υποστηρίξουν «έναν
άλλον υποψήφιο που υπερασπίζεται τις
αξίες της δημοκρατίας». 

ΗΗΠΑ: Ένας στους τρεις
Δημοκρατικούς ζητά 
απόσυρση  του Μπάιντεν
και υποψηφιότητα 
για προεδρία τής Ομπάμα

Την απόσυρση του Τζο Μπάιντεν
από τη διεκδίκηση μιας δεύτερης
θητείας, μετά την ολέθρια τηλεμα-
χία της περασμένης εβδομάδας με
τον Ντόναλντ Τραμπ, ζητά ένας
στους τρεις Δημοκρατικούς που
πιστεύει ότι ο πρόεδρος των ΗΠΑ
δεν είναι ικανός να συνεχίσει στην
κεφαλή της χώρας. Από τα κορυ-
φαία στελέχη των Δημοκρατικών,
σε μια υποθετική «μάχη» τους με
τον Τραμπ, μόνο η Μισέλ Ομπάμα, η
σύζυγος του πρώην προέδρου
Μπαράκ Ομπάμα, θα τα πήγαινε κα-
λύτερα από τον Μπάιντεν: θα συγ-
κέντρωνε ποσοστό 50% έναντι 39%
για τον Τραμπ. Η Μισέλ Ομπάμα βέ-
βαια έχει δηλώσει πολλές φορές
ότι δεν σκοπεύει να διεκδικήσει
την προεδρία των ΗΠΑ. Η 60χρονη
Ομπάμα, που έχει δηλώσει ότι μέ-
νει ξάγρυπνη το βράδυ και μόνο
στην εφιαλτική σκέψη τής επι-
στροφής του Ντόναλντ Τραμπ στον
Λευκό Οίκο, έχει δεσμευτεί ότι θα
βοηθήσει με όποιον τρόπο τον Τζο
Μπάιντεν να κερδίσει στις εκλογές
του Νοεμβρίου. Το 2022 είπε στο B-
BC ότι «απεχθάνεται» τις ερωτή-
σεις σχετικά με την υποψηφιότητά
της για πρόεδρος.
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Άνοιξαν σήμερα οι κάλπες στη Βρετανία, όπου έπειτα
από 14 χρόνια στην εξουσία οι Συντηρητικοί του Ρίσι
Σούνακ είναι κάτι περισσότερο από βέβαιο ότι θα απο-
χωρήσουν από την εξουσία, καθώς όλες οι δημοσκοπή-
σεις εδώ και πολύ καιρό δίνουν ξεκάθαρο και σταθερό
προβάδισμα μέχρι και 20 ποσοστιαίων μονάδων στους
Εργατικούς του σερ Κιρ Στάρμερ. Η πιο πρόσφατη, αυτή
της εταιρείας Survation, εκτιμά ότι οι Εργατικοί μπορεί
να εκλέξουν μέχρι και 484 βουλευτές από τους συνολι-

κά 650. Αν αυτό συμβεί, θα τα πάνε καλύτερα ακόμη και
από την ιστορική νίκη του Τόνι Μπλερ το 1997 με αντίπα-
λο τότε τον Τζον Μέιτζορ. 

Είναι τόσο μεγάλη η απογοήτευση του κόσμου από τη
διακυβέρνηση των Συντηρητικών όλα αυτά τα χρόνια
που το κόμμα των Τόρις αυτήν τη στιγμή μάχεται για τη
θέση της αξιωματικής αντιπολίτευσης. Από τη μια του
κόβει ψήφους το ακροδεξιό κόμμα Reform του Νάιτζελ
Φάρατζ, που οι δημοσκοπήσεις εκτιμούν ότι θα ξεπερά-

σει το 16%, και από την άλλη οι Φιλελεύθεροι Δημοκρά-
τες, που διεκδικούν με αξιώσεις τη δεύτερη θέση, κα-
θώς εμφανίζονται να εκλέγουν 61 βουλευτές έναντι 64
των Συντηρητικών. 

Έπειτα από πολύ καιρό εμφανίστηκε ο Μπόρις Τζόν-
σον στην τελευταία προεκλογική συγκέντρωση του κόμ-
ματός του στο Λονδίνο. Με τις γνωστές ατάκες του επε-
σήμανε τον κίνδυνο, όπως ο ίδιος τον χαρακτήρισε, μιας
τεράστιας αυτοδυναμίας των Εργατικών.

Στις κάλπες σήμερα οι Βρετανοί για να βγάλουν πρωθυπουργό - Οι Εργατικοί του Κιρ Στάρμερ οδεύουν προς ιστορική νίκη
Γράφει η Αλεξία Τασούλη

Μετά τις τελευταίες εξελίξεις οι 190 μονομαχίες
μεταξύ δύο υποψηφίων υπερδιπλασιάστηκαν φτάνοντας 

τις 404, οι τριπλές μάχες από 305 μειώθηκαν σε 95,
ενώ οι τετραπλές συρρικνώθηκαν από 5 σε μόλις μία

Γαλλία: Συμμαχίες και αποσύρσεις
υποψηφίων φέρνουν εκλογικό θρίλερ



Ραγδαίες είναι οι εξελίξεις για τη δολο-
φονία του 54χρονου τοπογράφου, κα-
θώς το κλιμάκιο του Ανθρωποκτονιών

της Διεύθυνσης Ασφάλειας Αττικής της ΕΛΑΣ
σαρώνει όλα τα διαθέσιμα στοιχεία που έχουν

συλλέξει έως τώρα για να εν-
τοπίσει την άκρη του νήματος
της μαφιόζικης εκτέλεσης.
Εκτός από τις κάμερες ασφα-
λείας γύρω από την εταιρεία
όπου διατηρούσε στο Νέο
Ψυχικό το θύμα, οι έμπειροι
άνδρες της Ασφάλειας ανα-
ζητούν ακόμη και στόματα τα

οποία παραμένουν, τουλάχιστον προς το παρόν,
κλειστά.

Σύμφωνα με αστυνομικές πηγές, στο επίκεν-
τρο των αστυνομικών ερευνών μπαίνουν τα κτή-
ματα και τα χωράφια που είχαν χαρακτηριστεί
ως «μπλε ζώνες» μετά από αγοραπωλησίες στη
Μύκονο. Όπως επισημαίνεται από ανώτατες πη-
γές που μίλησαν στην «Political», οι τρεις αξιω-
ματικοί που έχουν εμπλοκή στις έρευνες γνωρί-
ζουν τι και πού ακριβώς να ψάξουν.

Τα σημαντικά στοιχεία
Ο τρόπος της εκτέλεσης του Παναγιώτη Στά-

θη έχει προκαλέσει θλίψη σε όλο το νησί της
Μυκόνου, όπου εργαζόταν κατά βάση το θύμα
της εκτέλεσης, με το συμβάν να αποτελεί κο-
ρυφαίο θέμα συζήτησης. Ακόμη και τα σενάρια
που διακινούνται στο νησί έχουν ήδη μπει στο
μικροσκόπιο των αστυνομικών αρχών που
έχουν αναλάβει την εξιχνίαση της υπόθεσης.
Μέσα στην εβδομάδα αναμένεται να συνδρά-
μουν στις έρευνες και άλλες υπηρεσίες, ενώ η
ΕΛΑΣ συνεχίζει το ανθρωποκυνηγητό για τη
σύλληψη του δράστη, τον οποίο οι έμπειροι
αξιωματικοί της ΕΛΑΣ αποκαλούν «μοναχικό
λύκο», λόγω του τρόπου που εκτέλεσε το συμ-
βόλαιο θανάτου σε βάρος του γνωστού τοπο-
γράφου.

Οι έρευνες της αστυνομίας έχουν επικεν-
τρωθεί κατά κύριο λόγο στον επαγγελματικό
χώρο του θύματος, ενώ σημαντικό κομμάτι που
θα μπορούσε να συμπληρώσει το παζλ της
υπόθεσης είναι το κινητό τηλέφωνο του
54χρονου, το οποίο έχουν στα χέρια τους στο
Τμήμα Δίωξης Εγκλημάτων κατά Ζωής της
ΕΛΑΣ. Οι αστυνομικοί ψάχνουν εξονυχιστικά
όλες τις επαφές του θύματος, προκειμένου να
εντοπίσουν ακόμη και ένα μικρό στοιχείο, το
οποίο εκτιμάται πως θα μπορούσε να κινήσει
νέες διαδικασίες στις έρευνες. Παράλληλα,
ερευνώνται ακόμη και οι μικροί διαπληκτισμοί
που μπορεί να είχε το θύμα με συγκεκριμένα
πρόσωπα, με τις αρχές να επιχειρούν να ρίξουν
φως σε όλες τις άγνωστες πτυχές της επαγγελ-
ματικής και της προσωπικής ζωής του τοπο-
γράφου που έπεσε νεκρός με τουλάχιστον 20
σφαίρες.

Δύο είναι τα σενάρια, τα οποία είναι ψηλά
στη λίστα που έχουν σχηματίσει οι αστυνομι-

κοί, όμως ακόμη εκτιμάται πως είναι νωρίς για
να εξαχθούν ασφαλή συμπεράσματα. Για κατά-
θεση αναμένεται να κληθούν, μετά τη σύζυγό
του, και άλλα πρόσωπα από το φιλικό και το
επαγγελματικό περιβάλλον του, ενώ έχει ξεκι-
νήσει και στοχευμένη έρευνα για τα όσα μπο-
ρεί να έχουν διαδραματιστεί στη Μύκονο και
στα άλλα νησιά στα οποία είχε αναπτύξει επαγ-
γελματικές δραστηριότητες τους τελευταίους
μήνες. Είχε ενοχλήσει συγκεκριμένα πρόσω-

πα το θύμα; Και αν ναι, ποια ήταν αυτά;

Πώς έδρασε 
Ο τρόπος δράσης του εκτελεστή του τοπο-

γράφου χαρακτηρίζεται ως «επαγγελματικός»
και το συμβόλαιο θανάτου ως «χρυσό». Από
την ανάλυση της επίθεσης έχει προκύψει πως
ο δράστης ήταν αρκετά έμπειρος, διέθετε τρο-
μερή αυτοπεποίθηση, ενώ οι κινήσεις του ήταν
αψεγάδιαστες κατά τη διάρκεια των 24 δευτε-

ρολέπτων που χρειάστηκε για να χτυπήσει με
θανατηφόρα ακρίβεια τον στόχο του. «Είχε την
ψυχραιμία να ελέγξει το όπλο μετά τις πρώτες
σφαίρες. Αυτό δείχνει άνθρωπο που το έχει ξα-
νακάνει. Ήξερε ακριβώς πώς να ρίξει, ήταν σί-
γουρος για τις βολές του, δεν κατέβηκε από τη
μοτοσικλέτα του να ελέγξει αν το θύμα ήταν νε-
κρό και ήταν ιδιαίτερα ψύχραιμος», σχολίασε
στην «Political» πηγή που έχει γνώση των
ερευνών.

Οι αστυνομικοί εξετάζουν το ενδεχόμενο να
υπήρξε και άλλο ένα άτομο, το οποίο να παρεί-
χε συνδρομή για τη διαφυγή του «ψυχρού»
εκτελεστή. Η μοτοσικλέτα που οδηγούσε δεν
έχει εντοπιστεί ακόμη και εξετάζεται αν υπάρ-
χει κάποιο κρησφύγετο, στο οποίο μπορεί να
έχουν βρει καταφύγιο τα άτομα που ενδεχομέ-
νως να εμπλέκονται στην υπόθεση. « Ίσως ο
δράστης να τον γνώριζε προσωπικά και να είχε
πολύ έντονο το στοιχείο του θυμού για τον
54χρονο και να μην εμπιστευόταν κάποιον άλ-
λο ή κάποια ομάδα να τον εκτελέσει. Από τις κι-
νήσεις του φάνηκε πως ήξερε τι έκανε…», λέει
η ίδια πηγή.

Αυτό που προκύπτει έως τώρα είναι πως ο
δράστης εκτός από έμπειρος είχε σίγουρα μια
στρατιωτική εκπαίδευση, καθώς, όπως φαίνε-
ται από τα βίντεο που έχει η αστυνομία, εξέτασε
εάν το όπλο δουλεύει μετά τις ριπές, ώστε να
εξασφαλίσει πως θα μπορούσε να ξεπεράσει
οποιοδήποτε εμπόδιο εμφανιζόταν στον δρόμο
του ακόμη και πυροβολώντας.
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Στις επαγγελματικές 
δραστηριότητες του τοπογράφου
στρέφονται οι έρευνες 
της δολοφονίας στο Νέο Ψυχικό -
Το προφίλ του «μοναχικού λύκου»
που πραγματοποίησε το συμβόλαιο
θανάτου

Ψάχνουν το μυστικό
της εκτέλεσης στα…
χωράφια της Μυκόνου
και άλλων νησιών

Ιδού ο ψυχρός εκτελεστής
Στις εικόνες που δημοσιεύει σήμερα η «Politi-
cal» καταγράφονται οι κινήσεις του άνδρα που
σκότωσε τον 54χρονο. Βρίσκεται μπροστά από
ένα κατάστημα κοντά στην εταιρεία του θύμα-
τος. Σύμφωνα με την επίσημη καταμέτρηση
της ΕΛΑΣ, περίμενε σε εκείνο το σημείο για 45
λεπτά, υπομονετικά, όπως αποδεικνύεται, τον
στόχο του. Μόλις τον εντόπισε, προσπάθησε να
φτάσει γρήγορα κοντά του, με αποτέλεσμα να
προσκρούσει πάνω σε μια διαφημιστική πινα-
κίδα, την οποία έριξε στον δρόμο. Ο δράστης
φοράει σκούρο μπουφάν, μπεζ παντελόνι και
ένα άσπρο κράνος. Συνολικά, υπάρχουν 80
βίντεο που έχουν στα χέρια τους οι έμπειροι
αξιωματικοί που χειρίζονται την υπόθεση.

του Nίκου 
Τσιλιπουνιδάκη
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Τον φόβο για ισχυρό σεισμό στη Λάρισα επισημαίνει ο δι-
ευθυντής Ερευνών του Γεωδυναμικού Ινστιτούτου του
Εθνικού Αστεροσκοπείου Αθηνών Αθανάσιος Γκανάς.
«Στη Λάρισα ξέρουμε ότι υπάρχει ένα ρήγμα που περνάει
μέσα από την πόλη, το οποίο έχουμε χαρτογραφήσει και
έχει ένα μήκος τουλάχιστον 11 χιλιομέτρων, που σημαίνει
ότι μπορεί να δώσει έναν σεισμό πάνω από 6 Ρίχτερ, μπο-
ρεί και 6,2 Ρίχτερ. Κοντά στη Λάρισα υπάρχουν και άλλα
ρήγματα που συνεχίζουν ανατολικά προς Πλατύκαμπο και
βόρεια προς τη Γυρτώνη και βορειότερα προς τη Ροδιά, τα
οποία θέλουν προσοχή», εξήγησε ο κ. Γκανάς στην ΕΡΤ
Λάρισας.
Όπως διευκρίνισε, θα πρέπει να γίνει περισσότερη δου-
λειά με το ρήγμα της Λάρισας, το οποίο έχει χαρτογραφη-
θεί μεν, αλλά θα πρέπει να βρεθούν δεδομένα για το πότε
έχει γίνει ο τελευταίος σεισμός.
«Μπορεί να έχει γίνει πριν από 2.000 χρόνια, που αυτό
σημαίνει ότι το ρήγμα βρίσκεται στο τέλος του κύκλου
και άρα είναι ώριμο ή μπορεί να έχει γίνει και νωρίτε-
ρα γιατί δεν υπάρχουν ιστορικά δεδομένα. Οπότε δεν
έχουμε δεδομένα για να χαρακτηρίσουμε πόσο επι-
κίνδυνο είναι το συγκεκριμένο ρήγμα. Το ίδιο πράγμα
ισχύει και για τα ρήγματα που είναι ανατολικότερα
προς τον Πλατύκαμπο και βορειότερα, όπως στο Ασμά-
κι και στο Ελευθέριο. Χρειάζεται να γίνει περαιτέρω
δουλειά στο πεδίο για να μπορέσουμε να τα χαρακτη-
ρίσουμε για την επικινδυνότητά τους», είπε ο κ. Γκα-
νάς.
Ωστόσο, ο διευθυντής Ερευνών του Γεωδυναμικού Ινστι-
τούτου Αθηνών διερωτήθηκε πώς είναι δυνατόν να δίνον-

ται άδειες από τις αρμόδιες αρχές για δεκαώροφες οικο-
δομές. «Το θεωρώ εγκληματικό όχι μόνο για τη Λάρισα αλ-
λά και για τον Βόλο και όλες τις θεσσαλικές πόλεις. Οι δι-
κές μας οι πόλεις είναι χτισμένες πάνω σε ρήγματα ή κον-
τά σε αυτά και θα πρέπει να υπάρχουν σχέδια διαφυγής
και εκκένωσης. Δεν μπορούν να στοιβάζονται πολυώρο-
φες οικοδομές μέσα σε γειτονικά οικοδομικά τετράγωνα.
Είναι μεγάλο λάθος αυτό και πρέπει να σταματήσει. Κρούω
τον κώδωνα του κινδύνου», ανέφερε.

Καμπανάκι για σεισμό
άνω των 6R στη Λάρισα

Τι λέει ο διευθυντής Ερευνών του 
Γεωδυναμικού Ινστιτούτου του Εθνικού
Αστεροσκοπείου Αθηνών Αθανάσιος
Γκανάς για το ρήγμα 11 χλμ. που περνάει
μέσα από την πόλη: «Εγκληματικές 
οι δεκαώροφες οικοδομές»

Κ
αι ενώ οι πυρκαγιές δεν έχουν τέλος,
οι Αρχές στα Γλυκά Νερά προχώρη-
σαν σε τέσσερις προσαγωγές για τη

φωτιά που ξέσπασε στην περιοχή χθες. Ανά-
μεσα στους προσαχθέντες βρίσκεται και ο
χειριστής ενός drone, καθώς ερευνάται το
ενδεχόμενο η πυρκαγιά να ξεκίνησε από την
πτώση του. Το drone είναι κατασκευής ιδιω-
τικής εταιρείας που κάνει μεταφορά οπλι-

σμού και η Πυροσβεστική ερευνά αν
κατά την πτώση του προκλήθηκε φω-
τιά. Μάλιστα, στο φως της δημοσιότη-
τας ήρθε ένα βίντεο σύμφωνα με το
οποίο στο πρώτο μέρος απεικονίζεται
να τυλίγεται στις φλόγες το νεκροτα-
φείο των Γλυκών Νερών και ένας άν-
δρας που έτρεχε να απομακρυνθεί. Στο
δεύτερο μέρος ένα βαν σκούρου χρώ-

ματος απομακρύνεται με ταχύτητα
από το σημείο, ενώ η πυρκαγιά έχει
θεριέψει.

Επίσης, σε μια άλλη σύλληψη ενός
ημεδαπού προχώρησαν οι αξιωματι-
κοί της Διεύθυνσης Αντιμετώπισης
Εγκλημάτων Εμπρησμού, στο πλαί-
σιο της αυτόφωρης διαδικασίας. Ει-
δικότερα, ο άνδρας συνελήφθη ως
υπαίτιος πρόκλησης 12 πυρκαγιών

τόσο από πρόθεση όσο και κατ’ εξακολούθη-
ση σε αγροτικές εκτάσεις από τις 10 Ιουνίου
2024 στην περιοχή «Αμπελώνας» στη Λάρι-
σα, ενώ χθες οδηγήθηκε ενώπιον του εισαγ-
γελέα Πλημμελειοδικών Λάρισας.

Στο μεταξύ, συναγερμός σήμανε χθες το
απόγευμα στην καρδιά της Αθήνας για τη
φωτιά που ξέσπασε στον Λόφο Φιλοπάππου,
η οποία ευτυχώς δεν ήταν μεγάλη και χάρη
στην άμεση επέμβαση της Πυροσβεστικής
τέθηκε υπό έλεγχο, ενώ κινητοποιήθηκαν
έξι οχήματα και 15 πυροσβέστες.

Πυρκαγιά ξέσπασε και στη Σαλαμίνα,
πλησίον της Ιεράς Μονής Αγίων Πάντων,
όπου επιχείρησαν επίγειες δυνάμεις με έξι
οχήματα και 18 πυροσβέστες. Μεγάλη ήταν
η κινητοποίηση της Πυροσβεστικής και στη
Μηλίτσα Μεσσηνίας ύστερα από τη φωτιά σε
αγροτοδασική έκταση, ενώ συνέδραμαν 24

πυροσβέστες με μία ομάδα πεζοπόρου τμή-
ματος της 9ης ΕΜΟΔΕ, επτά οχήματα και
τέσσερα αεροσκάφη. Φωτιά και στο Καλο-
χώρι Αυλίδας, κοντά στο διάζωμα της εθνι-
κής οδού, όπου βρέθηκαν άμεσα πυροσβε-
στικές δυνάμεις από τη Χαλκίδα και τρία αε-
ροσκάφη που πραγματοποίησαν ρίψεις. Υπό
έλεγχο τέθηκε σε σύντομο χρονικό διάστη-
μα και η πυρκαγιά σε δασική περιοχή στη
Νέα Αρτάκη στην Εύβοια. Για την κατάσβεσή
της επιχείρησαν 23 πυροσβέστες με μια
ομάδα πεζοπόρο της 4ης ΕΜΟΔΕ, 8 οχήματα
και 3 αεροσκάφη.

Άλλη μια φωτιά ξέσπασε σε αγροτική
έκτασή στο Μελίσσι Κορινθίας. Για την κατά-
σβεσή της κινητοποιήθηκαν 27 πυροσβέ-
στες, μία ομάδα πεζοπόρο τμήμα, 9 οχήμα-
τα, ενώ από αέρος συνέδραμαν στις προ-
σπάθειες κατάσβεσης δύο ελικόπτερα.

της  Ραφαέλας
Παπαγεωργίου

marrafaelapapag@gmail.com

Οι 4 προσαγωγές και το ύποπτο drone για τη φωτιά στα Γλυκά Νερά

Με έναν ιδιαίτερα συγκινητικό τρόπο θέ-
λησαν να εκφράσουν τα «ευχαριστώ» τους οι
κάτοικοι της Κω στους πυροσβέστες, που
έδωσαν ολονύκτια μάχη με τις φλόγες. Ανα-
λυτικότερα, στο βίντεο απεικονίζονται στε-
λέχη της Πρώτης Ειδικής Μονάδας Δασικών
Επιχειρήσεων να περπατούν σε δρόμο του
νησιού και όταν οι κάτοικοι τους αντιλαμβά-
νονται, ξεσπούν σε χειροκροτήματα. «Στελέ-
χη της 1ης Ειδικής Μονάδας Δασικών Επι-
χειρήσεων αφού έχουν δώσει άλλη μια μά-
χη, αυτήν τη φορά στα Καρδάμαινα της Κω,
δέχονται τα χειροκροτήματα και τα ευχαρι-
στώ από τουρίστες και ντόπιους», γράφει ο
λογαριασμός hellenic_helitack_crews που
ανήρτησε το σχετικό βίντεο.

Κως: Το «ευχαριστώ» των κατοίκων στους πυροσβέστες
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Σ την επιβολή ποινής κάθειρξης
επτά ετών σε έναν 75χρονο προ-
έβη το Μεικτό Ορκωτό Δικαστή-

ριο Θεσσαλονίκης για τη σεξουαλική
κακοποίηση 11χρονης ύστερα από την
αποκάλυψη της ίδιας στη δασκάλα της.

Πιο συγκεκριμένα, η υπόθε-
ση σεξουαλικής κακοποίησης
της ανήλικης αποκαλύφθηκε
όταν η ανήλικη εκμυστηρεύτη-
κε στη δασκάλα της ότι έπεσε
θύμα σεξουαλικής κακοποί-
ησης από τον συγκεκριμένο άν-
δρα, ο οποίος συνελήφθη από
την αστυνομία και οδηγήθηκε
ενώπιον της δικαιο-
σύνης. Ο ηλικιωμέ-
νος, που διέμενε
στην ίδια πολυκατοι-
κία με την ανήλικη,
κρίθηκε ένοχος για
κατάχρηση ανηλίκου
κατ’ εξακολούθηση.
Το δικαστήριο απε-
φάνθη ότι η έφεση θα
πρέπει να έχει ανα-
σταλτικό αποτέλεσμα στην εκτέλεση της
ποινής υπό τους όρους της απαγόρευ-
σης εξόδου από τη χώρα, εμφάνισης σε
αστυνομικό τμήμα και μη προσέγγισης
της παθούσας.

Σύμφωνα με το κατηγορητήριο, η μα-
θήτρια της ΣΤ’ τάξης σε δημοτικό σχο-
λείο της Θεσσαλονίκης διέμενε με τους
γονείς της στον πρώτο όροφο πολυώρο-
φης οικοδομής, με τον 75χρονο και τη

σύζυγό του να κατοικούν στον δεύτερο.
Μεταξύ του ηλικιωμένου και της μητέ-
ρας της ανήλικης παθούσας υπήρχε εξ
αγχιστείας συγγενική σχέση, καθώς ο
αδελφός της συζύγου του παντρεύτηκε
τη γιαγιά της ανήλικης παθούσας. Στις 7

Ιουνίου 2022 προσήλθε στο τμήμα
Προστασίας Ανηλίκων Θεσσαλονί-
κης της ΕΛΑΣ μια εκπαιδευτικός
του σχολείου και ανέφερε πως στο
πλαίσιο του μαθήματος Φυσικής,
σχετικά με το αναπαραγωγικό σύ-
στημα, η ανήλικη παθούσα τής εκ-
μυστηρεύτηκε ότι άνδρας από την
οικοδομή όπου διέμενε ενήργησε

εις βάρος της ασελγείς
πράξεις.

Αμέσως η εκπαιδευτι-
κός ενημέρωσε τη διευ-
θύντρια του σχολείου και
τη μητέρα της ανήλικης,
ενώ στη συνέχεια ενη-
μερώθηκε και η αστυνο-
μία. Εξεταζόμενη, πα-
ρουσία ψυχολόγου, η
ανήλικη ανέφερε ότι τα

τελευταία τουλάχιστον τρία χρόνια ο κα-
τηγορούμενος ενεργούσε κατ’ επανά-
ληψη ασελγείς πράξεις εις βάρος της.
Μάλιστα, αυτό γινόταν είτε εντός της οι-
κίας του -κατά τον χρόνο επίσκεψης της
μαθήτριας στην προγιαγιά της- την οποία
φιλοξενούσε, εν απουσία των γονέων
της, είτε εντός της αποθήκης που διατη-
ρούσε ο κατηγορούμενος στο ισόγειο
της πολυκατοικίας.

Κακουργηματική δίωξη 
σε 12χρονο - Συνελήφθη
για βιασμό 9χρονου, 
χειροπέδες και στους γονείς

Στην 5η τακτική ανακρίτρια Θεσσαλονίκης πα-
ραπέμφθηκε να απολογηθεί ο 12χρονος που συ-
νελήφθη ύστερα από καταγγελία ότι κακοποίησε
σεξουαλικά έναν 9χρονο στα Διαβατά. Εις βάρος
του ασκήθηκε κακουργηματική δίωξη για βιασμό
με θύμα ανήλικο, ενώ μέχρι να απολογηθεί παρα-
μένει υπό κράτηση. Για την ίδια υπόθεση συνελή-
φθησαν οι γονείς του 12χρονου. Λόγω του ενιαίου
της δικογραφίας θα κληθούν να δώσουν εξηγή-
σεις στην ίδια ανακρίτρια. 

Είχε προηγηθεί καταγγελία από τον παππού του
9χρονου στην Υποδιεύθυνση Προστασίας Ανηλί-
κων Θεσσαλονίκης της ΕΛΑΣ, ο οποίος φέρεται να
αναζητούσε τον εγγονό του και να τον βρήκε τη
στιγμή που ο 12χρονος ασελγούσε σε βάρος του. Ο
12χρονος κλήθηκε στην αστυνομία για κατάθεση
και τελικά συνελήφθη με την κατηγορία του βια-
σμού και γενετήσιες πράξεις σε βάρος ανηλίκου,
ενώ οι γονείς του, ηλικίας 39 και 34 ετών, για πα-
ραμέληση εποπτείας ανηλίκου.

Ειδικότερα, η ΕΛΑΣ στην ανακοίνωσή της τονί-
ζει ότι έχει σχηματιστεί δικογραφία από αστυνο-
μικούς της Υποδιεύθυνσης Προστασίας Ανηλί-
κων, σύμφωνα με την οποία κατά τη διάρκεια ανα-
ζητήσεων του παιδιού κατέλαβε επ’ αυτοφώρω,
εντός παραπήγματος πλησίον της οικίας του, τον
συλληφθέντα να εξαναγκάζει τον ανήλικο σε γε-
νετήσιες πράξεις.

«Συνελήφθη κατόπιν αναζητήσεων από αστυ-
νομικούς του Τμήματος Ασφαλείας Ωραιοκά-
στρου και του Τμήματος Πρόληψης και Καταστο-
λής της Εγκληματικότητας της Διεύθυνσης Ασφα-
λείας Θεσσαλονίκης, απογευματινές ώρες χθες
(2/7/2024), νεαρός ημεδαπός σε βάρος του οποί-
ου σχηματίσθηκε δικογραφία, από αστυνομικούς
της Υποδιεύθυνσης Προστασίας Ανηλίκων, για
βιασμό και γενετήσιες πράξεις με ανήλικους ή
ενώπιον τους, καθώς και των γονέων του για πα-
ραμέληση εποπτείας ανηλίκων. Προηγήθηκε κα-
ταγγελία 55χρονου ημεδαπού, παππού του θύμα-
τος, σύμφωνα με την οποία κατά τη διάρκεια ανα-
ζητήσεων του παιδιού κατέλαβε επ’ αυτοφώρω,
εντός παραπήγματος πλησίον της οικίας του, τον
συλληφθέντα να εξαναγκάζει τον ανήλικο σε γε-
νετήσιες πράξεις. Το ανήλικο θύμα μεταφέρθηκε
σε νοσοκομείο της πόλης, όπου και νοσηλεύεται.
Οι συλληφθέντες θα οδηγηθούν στον αρμόδιο ει-
σαγγελέα». 

Δασκάλα αποκάλυψε
το δράμα 11χρονης που
κακοποιούσε 75χρονος

Ο ηλικιωμένος, που 
είχε προφυλακιστεί, 

καταδικάστηκε 
σε 7χρονη φυλάκιση, αλλά

αφέθηκε ελεύθερος 
με όρους μέχρι το εφετείο,

όπου προσέφυγε

Ξεχάστε τις κλήσεις από
μπλοκάκι τροχονόμων -
Το... γράψιμο θα γίνεται
πλέον ηλεκτρονικά

Τίτλοι τέλους πέφτουν στο... παρα-
δοσιακό μπλοκάκι των τροχονόμων,
αφού η διαδικασία ψηφιοποιείται και
πλέον οι κλήσεις στους παραβάτες του
ΚΟΚ θα έρχονται απευθείας στο κινη-
τό μέσω της ψηφιακής πύλης gov.gr
και της ΑΑΔΕ.

«Εδώ και μερικές μέρες έχει ξεκι-
νήσει πιλοτικά και πλέον κανονικά η
βεβαίωση των παραβάσεων με ηλε-
κτρονικό τρόπο. Το παλιό χάρτινο
μπλοκάκι θα φύγει, όπως φαίνεται. Η
διαδικασία είναι η ίδια. Παίρνουμε τα
έγγραφα των πολιτών μέσω του κινη-
τού που μας έχει χορηγήσει η Υπηρε-
σία εδώ και αρκετά χρόνια για να κοι-
τάμε ταυτότητες, πινακίδες και ασφά-
λεια», είπε επικεφαλής του κλιμακίου
της Τροχαίας που διενεργούσε ελέγ-
χους χθες το πρωί στην περιοχή του
Χίλτον.

«Βλέπουμε τον παραβάτη και τον
σταματάμε. Αφού πάρουμε τα έγγρα-
φα μπαίνουμε στην εφαρμογή του po-
lice online, στις κλήσεις Τροχαίας και
ξεκινάει η διαδικασία. Οι κλήσεις θα
πληρώνονται με τον κωδικό RF. Έτσι θα
αποφεύγεται ο συγχρωτισμός στα τα-
μεία των ΕΛΤΑ και των δήμων. Σε έναν
κύριο που βεβαιώσαμε κλήση για μη
χρήση κράνους τού ήρθε απευθείας
σε SMS στο κινητό και το email του»,
είπε χαρακτηριστικά αρχιφύλακας
που μίλησε στην κάμερα της ΕΡΤ.

της  Ραφαέλας 
Παπαγεωργίου

marrafaelapapag@gmail.com



Α
ίτημα εξαίρεσης της προέδρου του Μεικτού Ορκω-
τού Δικαστηρίου Θεσσαλονίκης, που δικάζει την
υπόθεση των μαζικών θανάτων ηλικιωμένων σε οί-

κο ευγηρίας έπειτα από συρροή κρουσμάτων του κορονοϊ-
ού, κατέθεσαν οι συνήγοροι που παρίστανται στη δίκη προς
υποστήριξη της κατηγορίας για λογαριασμό των συγγενών
των θυμάτων.

Καταλογίζοντας στη δικαστική λειτουργό μεροληψία
υπέρ των δύο κατηγορούμενων, υπευθύνων της μονάδας
φροντίδας ηλικιωμένων, ζήτησαν την αντικατάστασή της
και την επανάληψη της διαδικασίας από μηδενική βάση. Τη
μέμφθηκαν κυρίως για ένα σχόλιο που φέρεται να έκανε
αμέσως μετά το πέρας της αποδεικτικής διαδικασίας και το
οποίο -όπως υποστηρίζουν- ήταν ευμενές για τους κατηγο-
ρούμενους και τη συγκεκριμένη μονάδα.

Το αίτημα εξετάστηκε από το δικαστήριο, με προ-
εδρεύοντα όμως τον δικαστή που είχε κληρωθεί ως ανα-
πληρωτής. Ο τελευταίος διαβάζοντας υπόμνημα της συνα-
δέλφου του, για την οποία ζητήθηκε να εξαιρεθεί, ανέφερε
ότι το συγκεκριμένο σχόλιο ήταν «γενικό» και δεν αφορού-
σε την αποδιδόμενη πράξη στους κατηγορούμενους.

Τελικά το αίτημα απορρίφθηκε και το δικαστήριο επιδί-
κασε σε όσους το υποστήριξαν τα δικαστικά έξοδα, ύψους
1.600 ευρώ, στον καθένα (αφορούσε επτά άτομα).

Η διαδικασία συνεχίστηκε κανονικά με τις αγορεύσεις
των δικηγόρων και η απόφαση αναμένεται να εκδοθεί τα
επόμενα 24ωρα. 

Νωρίτερα και πριν συζητηθεί το αίτημα εξαίρεσης η ει-
σαγγελέας της έδρας είχε προτείνει την απαλλαγή των δύο
υπευθύνων (αδελφών) της μονάδας.

Στην τελική ευθεία μπαίνει η μεγάλη μάχη του Δήμου Κα-
λαμαριάς για τη σωτηρία του παραλιακού μετώπου. Η δημοτι-
κή αρχή της Χρύσας Αράπογλου καλεί τους πολίτες, τους
συλλόγους και τους φορείς να συμμετάσχουν σε μεγάλη

ανοιχτή συνάντηση και, σύμφωνα με πληροφορίες, την επό-
μενη εβδομάδα προγραμματίζεται ειδική συνεδρίαση του
δημοτικού συμβουλίου. Θέμα, η Μελέτη Περιβαλλοντικών
Επιπτώσεων, όπου θα υπάρξει γνωμοδότηση επί της μελέτης.

Καλαμαριά: Συνεχίζεται η μάχη σωτηρίας του παραλιακού μετώπου

ΘΕΣΣΑΛΟΝΙΚΗ
Πόλος έλξης για
τους... υποψηφίους
ο Αγγελούδης

Πέρα από τις παραταξιακές κατα-
βολές, ο δήμαρχος Θεσσαλονίκης
προφανώς αποτελεί πόλο έλξης για
τους υποψηφίους. Δεν ήταν λίγοι οι
υποψήφιοι ευρωβουλευτές που
έσπευσαν κατά τη διάρκεια της προ-
εκλογικής εκστρατείας να τον συναν-
τήσουν, αλλά το ζητούν τώρα και οι
υποψήφιοι αρχηγοί του ΠΑΣΟΚ. Η αρ-
χή έγινε με τον Παύλο Γερουλάνο,
ενώ ακολουθούν τόσο η Άννα Διαμαν-
τοπούλου όσο και ο Χάρης Δούκας. 

Οι «γαλάζιοι»
υποψήφιοι για
τη διοίκηση του ΕΕΘ

Σε προεκλογικό ρυθμό εισέρχε-
ται σιγά σιγά το Επαγγελματικό Επι-
μελητήριο Θεσσαλονίκης, καθώς
στα τέλη του χρόνου πρόκειται να
γίνουν οι εκλογές για την ανάδειξη
της νέας διοίκησης. Από την παρά-
ταξη Ζορπίδη να σας πω πως ήδη
μετράμε τρεις υποψήφιους: τον
Κλεόβουλο Θεοτόκη, τον Θοδωρή
Πανταλέοντα και τον Θάνο Κουλου-
τμπάνη (φωτό). Να σας θυμίσω ότι οι
εκλογές έπρεπε κανονικά να διε-
ξαχθούν πριν από τρία χρόνια, στα
τέλη του 2021. Λόγω πανδημίας με-
τατέθηκαν, στη συνέχεια δόθηκε
νέα αναβολή έως το τέλος του 2023
και ακόμα μία έως τα τέλη του 2024.

Οι συναντήσεις
του Χάρη Δούκα
στη Θεσσαλονίκη

Πρώτη προεκλογική επίσκεψη
στη Θεσσαλονίκη για τον υποψή-
φιο πρόεδρο του ΠΑΣΟΚ Χάρη
Δούκα. Θα έχει αρκετές ιδιωτικές
συναντήσεις σε μια προσπάθεια
να οργανωθεί ένας πυρήνας στην
πόλη. Το βράδυ έχει οργανώσει
συνάντηση με φίλους σε κεντρι-
κό μπαράκι. Μάλιστα, έγινε κάλε-
σμα και από τη Νομαρχιακή ως
μια ένδειξη ότι θα βοηθηθούν
όλοι οι υποψήφιοι πρόεδροι. 

Μοντέλο ευρωεκλογών
Ενωτικός σε μια ακόμη εκλογική διαδικασία ο γραμμα-

τέας του ΠΑΣΟΚ Θεσσαλονίκης, όπου αναμένεται να ακο-

λουθήσει την ίδια τακτική με τις ευρωεκλογές στις εσω-

κομματικές διαδικασίες. Ο Ευρ. Ελευθεριάδης ενημέρωσε

τα μέλη του κόμματος ότι «η διασφάλιση της διαφάνειας,

της ενότητας και της συμμετοχής αποτελεί υποχρέωση της

οργάνωσης» και πως «ανεξαρτήτως των προσωπικών μας

επιλογών που θα έχει οποιοδήποτε θεσμικό στέλεχος, εί-

ναι αναγκαία η διευκόλυνση όλων των υποψηφίων όταν

επισκεφθούν την περιφέρειά μας». 

Πού έγινε πρόεδρος
ο Σάββας Αναστασιάδης

Ο πρώην βουλευτής της Β’ Θεσσαλονίκης της Νέας Δη-

μοκρατίας Σάββας Αναστασιάδης

εξελέγη πρόεδρος του Προμη-

θευτικού Συνεταιρισμού Αυτοκι-

νητιστών Θεσσαλονίκης «Ηρα-

κλής», στις αρχαιρεσίες που

πραγματοποιήθηκαν για την ανά-

δειξη του νέου διοικητικού συμ-

βουλίου. Ας μην ξεχνάμε πως η

συνέχιση της μίσθωσης των ακινήτων του συνεταιρισμού

από τον ΟΑΣΘ δεν βρίσκει σύμφωνο τον κ. Αναστασιάδη, για

αυτό και εμείς περιμένουμε να δούμε τι θα αποφασιστεί

στην πρώτη σύσκεψη του οργάνου. Στο νέο ΔΣ εκλέγονται

επίσης αντιπρόεδρος ο Αστέριος Χρυσοχόου, γενικός γραμ-

ματέας ο Ανδρέας Χαλκίδης και ταμίας ο Κωνσταντίνος Δη-

μόκας. Εκλεγμένα μέλη του νέου Διοικητικού Συμβουλίου

αποτελούν επίσης οι Καλλιόπη Γεωργίου-Θεοδωρακόγλου,

Βασίλειος Παπαΐδης, Θεοδότα Σιώκη, Αντώνιος Τζανίδης

και Παντελεήμων Σιδηρόπουλος.

«Φλερτ» του Χουρδάκη
με το ΠΑΣΟΚ

Ιδιαίτερο ενδιαφέρον δείχνει για τις εξελίξεις στην Κεν-

τροαριστερά ο Μιχάλης Χουρδάκης. Ο ανεξάρτητος βουλευ-

τής Α’ Θεσσαλονίκης, προερχόμενος από την Πλεύση Ελευ-

θερίας, σε ραδιοφωνική του συνέντευξη έδειξε να ασχολεί-

ται με τις εσωκομματικές εκλογές στο ΠΑΣΟΚ παρακολου-

θώντας τα προτάγματα του κάθε αρχηγού. Μάλιστα, μίλησε

με τα καλύτερα λόγια για τη νεανική Κοινοβουλευτική Ομάδα

του κόμματος. 

Δράση καθαρισμού
άναρχων γκράφιτι 

Κάλεσμα προς τους δημότες, μικρούς και μεγάλους, να

πάρουν μέρος σε δράση καθαρισμού άναρχων γκράφιτι

απευθύνει ο δήμαρχος Στέλιος Αγγελούδης. Οι μουντζού-

ρες και τα συνθήματα χαλούν την εικόνα της πόλης και αυ-

τό το γνωρίζει καλά ο δήμαρχος, ο οποίος θέλει να τα… ξε-

φορτωθεί! Επομένως, την Τετάρτη 10 Ιουλίου σε όλες τις

δημοτικές κοινότητες της πόλης θα πραγματοποιηθεί ταυ-

τόχρονα η συγκεκριμένη δράση με τη συνδρομή εθελον-

τών. Η επιχείρηση θα ξεκινήσει στις 7 το απόγευμα, μόλις

πέσει η ζέστη! 
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Απορρίφθηκε στη δίκη για τους θανάτους σε γηροκομείο
το αίτημα εξαίρεσης της προέδρου του δικαστηρίου
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Σ
την ενίσχυση της οδικής ασφάλειας
συμβάλλει η Περιφέρεια Αττικής, με
απώτερο σκοπό να μειωθούν τα θύματα

των τροχαίων ατυχημάτων κατά 50% μέχρι το
2030. Όπως ανακοινώθηκε χθες, την προμή-
θεια 91 οχημάτων διαφόρων κατηγοριών κα-
θώς και ειδικών συσκευών ελέγχου τήρησης
της ασφάλειας στο οδικό δίκτυο του Λεκανο-

πεδίου προβλέπει η νέα πρό-
σκληση που υπέγραψε ο πε-
ριφερειάρχης Αττικής Νίκος
Χαρδαλιάς στο πλαίσιο του
Περιφερειακού Προγράμμα-
τος «Αττική» 2021-2027.

Αποκλειστικός δικαιούχος
της σχετικής χρηματοδότη-
σης, συνολικού προϋπολογι-

σμού 4 εκατομμυρίων ευρώ, είναι το αρχηγείο
της Ελληνικής Αστυνομίας και αφορά ενδεικτι-
κά την προμήθεια:
• 29 αστυνομικών δίκυκλων μοτοσικλετών
•  62 αστυνομικών αυτοκινήτων
•  λοιπού βοηθητικού εξοπλισμού (φορητά
ραντάρ, αλκοολόμετρα, συσκευές ανάγνωσης
ταχογράφου).

Ειδικότερα, στη δράση εντάσσονται παρεμ-
βάσεις σε δύο βασικούς άξονες:
•  Για τη βελτίωση της οδικής ασφάλειας στο
οδικό δίκτυο της Περιφέρειας Αττική, με την
προμήθεια κατάλληλου εξοπλισμού, καθώς
και
•  Παρεμβάσεις που εξειδικεύονται από το
Εθνικό Στρατηγικό Σχέδιο για την Οδική Ασφά-
λεια και αφορούν την επίτευξη του στόχου μεί-
ωσης των θανάτων και των βαριά τραυματιών
κατά 50% έως το έτος 2030.

Μέσα στις επόμενες εβδομάδες ο δικαιού-
χος πρόκειται να υποβάλει την αίτηση χρημα-
τοδότησης, με στόχο η απόφαση ένταξης να

εκδοθεί τον Σεπτέμβριο και η δημοπράτηση να
έχει πραγματοποιηθεί έως το τέλος του τρέ-
χοντος έτους.

Αμέσως μετά την υπογραφή της πρόσκλη-
σης ο περιφερειάρχης Αττικής Νίκος Χαρδα-
λιάς δήλωσε χαρακτηριστικά τα εξής: «Η οδική
ασφάλεια αποτελεί ύψιστη προτεραιότητα για
την Περιφέρεια Αττικής. Προχωράμε σε αυτή
τη σημαντική δράση κατόπιν συνεννόησης και
αγαστής συνεργασίας με τον υπουργό Προστα-
σίας του Πολίτη Μιχάλη Χρυσοχοΐδη. Το έργο
που παράγεται στο υπουργείο υπό την ευθύνη
της πολιτικής ηγεσίας, είναι πολύ σημαντικό
και ως περιφερειακή αρχή συμβάλλουμε απο-
φασιστικά σε αυτή την προσπάθεια. Με την
υπογραφή της πρόσκλησης, εξασφαλίζουμε
σύγχρονο εξοπλισμό για την Ελληνική Αστυνο-
μία, ενισχύοντας έτσι την ικανότητά της να προ-
στατεύει τους πολίτες. Δημιουργούμε ασφαλέ-
στερους δρόμους στην περιοχή ευθύνης μας,
προκειμένου να υπάρξει το συντομότερο δυ-
νατό μείωση των τροχαίων ατυχημάτων και των
συνεπειών τους. Στοχεύουμε σε μια Αττική
όπου κάθε κάτοικος και επισκέπτης θα αισθά-
νεται -και θα είναι- ασφαλής στο οδικό δί-
κτυο». 

«Προχωράμε σε αυτή τη σημαντική δράση κατόπιν συνεννόησης 
και αγαστής συνεργασίας με τον υπουργό Προστασίας

του Πολίτη Μιχάλη Χρυσοχοΐδη. Στοχεύουμε σε μια Αττική όπου 
κάθε κάτοικος και επισκέπτης θα αισθάνεται -και θα είναι- ασφαλής

στο οδικό δίκτυο», δήλωσε ο περιφερειάρχης Αττικής

ΝΙΚΟΣ ΧΑΡΔΑΛΙΑΣ

Στηρίζει την ΕΛΑΣ
με 4 εκατ. για 91

σύγχρονα οχήματα 
και εξοπλισμότου Μίλτου 

Σακελλάρη
sakellarismiltos@yahoo.com
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Τ
η δέσμευσή του για την επίσπευ-
ση των προσλήψεων είτε μόνιμου
είτε προσωρινού προσωπικού
στους δήμους εξέφρασε ο υπουρ-

γός Εσωτερικών Θεόδωρος Λιβάνιος κατά
τη χθεσινή συνεδρίαση της Κεντρικής
Ένωσης Δήμων Ελλάδας (ΚΕΔΕ), καθησυ-

χάζοντας τους δημάρχους
εν αναμονή των τοποθε-
τήσεων μόνιμου στελε-
χιακού δυναμικού και
ενόψει του ετήσιου προ-
γραμματισμού προσλή-
ψεων που θα γίνει σε επί-
πεδο υπουργικού συμ-
βουλίου τον ερχόμενο Σε-

πτέμβριο. Σύμφωνα με πληροφορίες της
«Political», το σχετικό νομοσχέδιο του
υπουργείου Εσωτερικών, που θα αφορά
την επίσπευση των προσλήψεων μέσω
του ΑΣΕΠ, θα έρθει στα τέλη Αυγούστου,
καθώς προς το παρόν βρίσκεται σε φάση
σύνταξης. Όμως, πρόθεση της ηγεσίας
του υπουργού Εσωτερικών είναι να ολο-
κληρωθούν όσο το  δυνατόν συντομότερα
οι διορισμοί που θα προκύψουν από τους
επιτυχόντες του τελευταίου μεγάλου γρα-
πτού διαγωνισμού που διενήργησε το
ΑΣΕΠ τον Μάρτιο του 2023.

Ως άμεση λύση στο ζήτημα της υποστε-
λέχωσης των δήμων, ο υπουργός Εσωτε-
ρικών ενημέρωσε τους δημάρχους ότι
έως τις 25 Ιουλίου θα έχουν εκδοθεί τα
αποτελέσματα του μεγάλου γραπτού δια-
γωνισμού του ΑΣΕΠ για τους υποψηφίους
πανεπιστημιακής εκπαίδευσης. Ως εκ
τούτου, «θα γίνει νομοθετική ρύθμιση
προκειμένου να μπορέσετε να τους προσ-
λάβετε ως προσωρινούς μέχρι να ολοκλη-
ρωθεί ο διορισμός τους», εξήγγειλε ο Θ.
Λιβάνιος. Παράλληλα, δεσμεύτηκε ότι
στις αρχές του 2025 θα γίνουν οι τοποθε-
τήσεις των διοριστέων του διαγωνισμού
του 2023 για τους ΟΤΑ. 

Επισπεύδεται ο έγχαρτος
έλεγχος δικαιολογητικών

«Στόχος μας είναι κλείσουμε τον κύκλο
διορισμού στον μικρότερο δυνατό χρόνο»,
είπε ο υπουργός Εσωτερικών, πράγμα που
σχετίζεται κυρίως με την επίσπευση του
έγχαρτου ελέγχου των δικαιολογητικών
των υποψηφίων από τους υπαλλήλους του
ΑΣΕΠ. Ο ίδιος διαβεβαίωσε ότι «θα λει-
τουργήσει η διαλειτουργικότητα των βάσε-
ων δεδομένων όπου καταχωρούνται τα
διάφορα δικαιολογητικά για τους διαγωνι-
σμούς του ΑΣΕΠ (εντοπιότητα, πτυχία, βε-
βαιώσεις αναπηρίας κ.λπ.)», προκειμένου
«να μη χρειάζεται πολλαπλάσιος αριθμός
υπαλλήλων στο ΑΣΕΠ για να ελέγξουν την
εγκυρότητα των διαφόρων πιστοποιητι-
κών», όπως χαρακτηριστικά είπε.

Με πριμοδότηση
της εντοπιότητας

Απαντώντας στο αίτημα των δημάρχων
των απομακρυσμένων και μικρών δήμων,
ορεινών ή νησιωτικών, όπου οι διοριστέοι
αποφεύγουν να καταλάβουν τη θέση αλ-
λάζοντας την προτίμησή τους για θέσεις
σε μεγάλους δήμους, ο Θ. Λιβάνιος δε-
σμεύτηκε ότι «θα δώσουμε πριμοδότηση
στην εντοπιότητα σε ορεινούς και νησιω-
τικούς δήμους βασιζόμενοι σε διατάξεις
του Συντάγματος». Από την πλευρά του, ο
πρόεδρος της ΚΕΔΕ Λάζαρος Κυρίζο-
γλου, θίγοντας το ζήτημα των ακριβών
ενοικίων στις νησιωτικές περιοχές, πράγ-
μα που αποθαρρύνει τους διοριστέους
υπαλλήλους να τοποθετηθούν στις εκεί
υπηρεσίες, πρότεινε να εξετάσει η κυβέρ-
νηση τη δημιουργία κατοικιών, όπως συμ-
βαίνει με τους στρατιωτικούς.

Κατά την παρουσία του στην ΚΕΔΕ ο
υπουργός Εσωτερικών Θ. Λιβάνιος, παρου-

σία του υφυπουργού Βασίλη Σπανάκη, κή-
ρυξε την έναρξη της διαβούλευσης για  τη
σύνταξη του νέου Κώδικα της Αυτοδιοίκη-
σης. Ο ίδιος εξήγγειλε ότι θα έρθει άμεσα
νομοθετική ρύθμιση για τη σύσταση της κοι-
νής επιτροπής στην οποία θα συμμετέχουν ο
υπουργός Εσωτερικών, δύο εκπρόσωποι
της Αυτοδιοίκησης (δήμοι, περιφέρειες),
ένας εκπρόσωπος του Συμβουλίου της Επι-
κρατείας και ένας από το Ελεγκτικό Συνέ-
δριο.

Στο χρονοδιάγραμμα του υπουργού Εσω-
τερικών είναι το προσχέδιο του νέου Κώδι-
κα της Αυτοδιοίκησης να έχει ετοιμαστεί
έως τα τέλη Οκτωβρίου, για να συζητηθεί το
τακτικό συνέδριο της ΚΕΔΕ, που θα διενερ-
γηθεί στη Ρόδο στις αρχές Νοεμβρίου 2024.
Ενσωματώνοντας τις τελικές παρατηρήσεις
της ΚΕΔΕ, σκοπός του υπουργού Εσωτερι-
κών είναι ο νέος Κώδικας της Αυτοδιοίκη-
σης να γίνει νόμος του κράτους στις αρχές
του 2025.

Θα περιλαμβάνει
ζητήματα διακυβέρνησης

Σύμφωνα με τον υπουργό Εσωτερικών, ο νέ-
ος Κώδικας της Αυτοδιοίκησης θα περιλαμβά-
νει ζητήματα διακυβέρνησης των δήμων που
διαμοιράζονται ως εξής: Πρώτον, το σύστημα
εκλογής των δημοτικών αρχών και των δημοτι-
κών συμβουλίων και το σύστημα διακυβέρνη-
σης των δήμων και των κοινοτήτων, δεύτερον
την καταστατική θέση των αιρετών, τρίτον το
σύστημα διακυβέρνησης των δήμων και την
κατανομή αρμοδιοτήτων μεταξύ δημάρχου και
δημοτικής επιτροπής, τέταρτον την έγκριση
και επικύρωση αποφάσεων από τον δήμαρχο,
τη δημοτική επιτροπή ή το δημοτικό συμβού-
λιο, πέμπτον το δικαίωμα του υπογράφοντος,
δηλαδή αν τελικός υπογράφων θα είναι ο δή-
μαρχος ή ανώτερος υπηρεσιακός παράγων.
Επίσης, ο νέος Κώδικας της Αυτοδιοίκησης θα
περιλαμβάνει διατάξεις για την εποπτεία και
τον έλεγχο νομιμότητας, με τον υπουργό Εσω-
τερικών να επισημαίνει ότι «θα πρέπει να δια-
σφαλίζεται η ταχύτητα ελέγχου με έναν έως
δύο ελεγκτικούς μηχανισμούς».

Αγκάθι τα οικονομικά
Κατά τα λοιπά, ο υπουργός Εσωτερικών,

ακούγοντας τα παράπονα των δημάρχων
αναφορικά με τον οικονομικό εκτροχιασμό
των οικονομικών των δήμων λόγω του
ενεργειακού κόστους την τελευταία τριε-
τία, παρέπεμψε σε κοινή επιτροπή με το
υπουργείο Οικονομικών, προκειμένου να
διευθετηθεί το ζήτημα του ελλείμματος. 

Πάντως, αίτημα των δημάρχων είναι έως
το τέλος του 2024 να εκταμιευτεί προς τους
δήμους περί τα 300 εκατ. ευρώ για να κα-
λυφθούν τα χρηματοδοτικά κενά του τρέ-
χοντος έτος λόγω του ενεργειακού κό-
στους, της αύξησης μισθοδοσίας των
υπαλλήλων και της παρακράτησης από την
τακτική επιχορήγησης του τέλους ταφής
απορριμμάτων. 

Επισπεύδει
τις προσλήψεις

μόνιμου προσωπικού
στους δήμους 

της Ηλέκτρας
Βισκαδουράκη

ilektravisk@hotmail.com

ΘΕΟΔΩΡΟΣ ΛΙΒΑΝΙΟΣ

Την έναρξη της διαβούλευσης για τον νέο Κώδικα 
της Αυτοδιοίκησης κήρυξε ο υπουργός Εσωτερικών - 
Όλα όσα έγιναν κατά τη χθεσινή συνεδρίαση της ΚΕΔΕ

Από αριστερά Γ. Παπαναστασίου, β’ αντιπρόεδρος της ΚΕΔΕ, Β. Σπανάκης, υφυπουργός Εσωτερικών, Λ. Κυρίζογλου, 
πρόεδρος της ΚΕΔΕ, Θ. Λιβάνιος, υπουργός Εσωτερικών, Δ. Καφαντάρη, γραμματέας της ΚΕΔΕ 
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Αιφνιδιαστικοί έλεγχοι
Με σκοπό να μπει τάξη στην άναρχη

στάθμευση, ο δήμαρχος Φιλοθέης-Ψυχι-
κού Χαράλαμπος Μπονάτσος έδωσε εντολή
στη Δημοτική Αστυνομία να πραγματοποιεί
αιφνιδιαστικούς ελέγ-
χους στα «προβληματι-
κά» σημεία του οδικού
δικτύου καθώς και σε
πλατείες του δήμου, και
να κόβουν κλήσεις
στους παραβάτες. «Θα
πρέπει να μπει ένα τέ-
λος στην αλόγιστη και άναρχη στάθμευση
στον δήμο μας», τόνισε ο κ. Μπονάτσος,
ανακοινώνοντας ότι «η Δημοτική Αστυνο-
μία θα επιχειρεί πλέον και απογευματινές
ώρες και Σαββατοκύριακα».

Ανοιχτά σχολεία 
και το καλοκαίρι

Στην δράση «Ανοιχτά σχολεία» για
αθλητικές και παιδαγωγικές δραστηριότη-
τες τη θερινή περίοδο προχωρούν οι δή-
μοι. Μεταξύ αυτών ο Δήμος Αγίας Παρα-
σκευής με δραστηριότητες έως την 31η
Αυγούστου από τις 5.00 το απόγευμα έως
και τις 9.00 το βράδυ στα εξής σχολεία: 3ο
Δημοτικό (Τσακός), 7ο Δημοτικό (Κοντό-
πευκο), 9ο Δημοτικό (Πευκάκια), 1ο ΓΕΛ
(Νεαπόλεως) και 3ο ΓΕΛ (Κοντόπευκο).
Στις σχολικές εγκαταστάσεις θα υπάρχει
φύλακας. Επίσης, στον Δήμο Λυκόβρυ-
σης-Πεύκης από σήμερα έως και την Κυ-
ριακή 8 Σεπτεμβρίου 2024 (και τα Σαββα-
τοκύριακα) από τις 5.30 το απόγευμα έως
τις 10.00 το βράδυ ανοιχτοί θα είναι οι αύ-
λειοι χώροι στα σχολεία της Λυκόβρυσης
(2ο και 3ο Δημοτικό, Γυμνάσιο Λυκόβρυ-
σης), όπως και τα σχολεία της Πεύκης (2ο,
3ο και 4ο Δημοτικό, 1ο Γυμνάσιο, 1ο Λύ-
κειο Πεύκης και το Ειδικό Σχολείο Κωφών
και Βαρυκόων). 

Ποια θα είναι η Εθνική
Πρωτεύουσα Νεολαίας 2025;

Στην πρόσκληση προς τους δήμους,
προκειμένου να καταθέσουν τις προτάσεις
τους για τη συμμετοχή τους στο πρόγραμ-
μα Εθνική Πρωτεύουσα Νεολαίας 2025, το
οποίο θεσμοθετήθηκε πέρσι από το
υπουργείο Κοινωνικής Συνοχής και Οικο-
γένειας, προχώρησε η υπουργός Σοφία
Ζαχαράκη. Οι δήμοι καλούνται να υποβά-
λουν αίτηση συμμετοχής έως τις 30 Σε-
πτεμβρίου 2024. Οι προτάσεις θα αξιολο-
γηθούν από ειδική επιτροπή και η ανακή-
ρυξη της Εθνικής Πρωτεύουσας Νεολαίας
2025 θα γίνει έως το τέλος του έτους. Στα
κριτήρια αξιολόγησης περιλαμβάνεται και
επιπλέον μοριοδότηση για μικρούς, με-
σαίους ορεινούς και νησιώτικους δήμους.
Ο δήμος που θα επιλεχθεί ως Εθνική Πρω-
τεύουσα Νεολαίας θα επιχορηγηθεί με
80.000 ευρώ.

Οι πληγές της πυρκαγιάς στον Διόνυσο
Τις πληγές της πυρκαγιάς μετρά ο Δήμος

Διονύσου μετά το ξέσπασμά της το μεσημέρι
της Κυριακής με οκτώ κατοικίες να έχουν
καταστραφεί ολοσχερώς, όπως και επιβατι-
κό αυτοκίνητο. Οι αυτοψίες από την αρμόδια
υπηρεσία του υπουργείου Υποδομών ξεκι-
νούν έπειτα από αίτημα της δημάρχου Διο-
νύσου Κατερίνας Μαϊχόσογλου. Παράλληλα,
ο Δήμος Διονύσου προχωρά στην καταγραφή και εκτίμηση ζημιών, προκει-
μένου να ξεκινήσει η διαδικασία χορήγησης των προβλεπόμενων οικονομι-
κών ενισχύσεων προς τους πληγέντες. Για την απομάκρυνση καμένων υλι-
κών και αποβλήτων αλλά και των κηπαίων, η ποσότητα των οποίων έχει
υπερπολλαπλασιαστεί λόγω του κανονισμού πυροπροστασίας ακινήτων, η κ.
Μαϊχόσογλου έχει ήδη αποστείλει έγγραφο στο υπουργείο Εσωτερικών και
στην Περιφέρεια Αττικής ζητώντας τη συνδρομή τους. Παράλληλα, σε εύλο-
γο χρονικό διάστημα θα ξεκινήσουν δράσεις αναδάσωσης και αποκατάστα-
σης της φυσικής βλάστησης.

Τ
ην κήρυξη των εργασιών διαβούλευ-
σης για τη σύνταξη του νέου Κώδικα
της Αυτοδιοίκησης ανακοίνωσε ο

υπουργός Εσωτερικών Θοδωρής Λιβάνιος.
Πρώτος σταθμός οι περιφερειάρχες, τους
οποίους συνάντησε σε κλειστή σύσκεψη το
μεσημέρι της Τρίτης στα γραφεία της Ένω-
σης Περιφερειών Ελλάδας (ΕΝΠΕ). Ο
υπουργός δεσμεύεται ότι «στον νέο Κώδι-
κα για την Περιφερειακή Αυτοδιοίκηση θα υπάρξουν προβλέψεις μεταξύ άλλων για το
εκλογικό σύστημα ανάδειξης των περιφερειακών αρχών». Παράλληλα, ο υπουργός δε-
σμεύτηκε ότι θα υπάρξει πρόνοια για το σύστημα διακυβέρνησης των περιφερειών, στο
οποίο οι περιφερειάρχες δεσμεύτηκαν να καταθέσουν τις προτάσεις. Επίσης, ο υπουρ-
γός δεσμεύτηκε για τη θεσμοθέτηση μητροπολιτικών λειτουργιών και διακυβέρνησης
στα δυο μεγάλα πολεοδομικά συγκροτήματα των Αθηνών και της Θεσσαλονίκης.

«Ήρθε η ώρα να μεταβούμε από την Περιφερειακή Αυτοδιοίκηση στην Περιφερειακή
Διακυβέρνηση», είπε ο πρόεδρος της ΕΝΠΕ και περιφερειάρχης Κεντρικής Μακεδο-
νίας Απόστολος Τζιτζικώστας, μιλώντας για «ένα νέο, αποτελεσματικό μοντέλο διοίκη-
σης στη χώρα», όπου οι περιφέρειες θα έχουν όχι μόνον κρίσιμο ρόλο στην ανάπτυξη,
αλλά «θα αναδεικνύουν τα συγκριτικά πλεονεκτήματα του κάθε τόπου ξεχωριστά». 

Τι φταίει για την κακή πορεία της ανακύκλωσης;
Το ζήτημα της καθυστέρησης στην επίτευξη των στόχων της

ανακύκλωσης με βάση τα όσα απαιτεί η ΕΕ τέθηκε επί τάπητος
στη χθεσινή συνεδρίαση της ΚΕΔΕ παρουσία του γενικού
γραμματέα Περιβάλλοντος Μανώλη Γραφάκου (φωτό), εκπρο-
σώπων του Ελληνικού Οργανισμού Ανακύκλωσης και της διοί-
κησης της Ελληνικής Εταιρείας Αξιοποίησης Ανακύκλωσης
(ΕΕΑΑ), στην οποία είναι μέτοχος κατά 35% η ΚΕΔΕ.

Την παραδοχή ότι «τα τελευταία χρόνια, ακόμη και την τε-
λευταία πενταετία, καταγράφηκε στασιμότητα στην ανακύ-
κλωση» έκανε ο Μ. Γραφάκος, δεσμευόμενος ότι με νομοσχέ-
διο θα εφαρμοστεί ένα «ρεαλιστικό σύστημα εγγυοδοσίας»,
που θα αφορά την καταγραφή από τους παραγωγούς συ-

σκευασίας του συνολικού όγκου παραγωγής συσκευασίας για πλαστικό και αλουμίνιο, που θα κα-
λύπτει το σύνολο της επικράτειας, προκειμένου να βελτιωθεί ο όγκος της ανακύκλωσης. Ο εκπρό-
σωπος του ΕΟΑΝ αναγνώρισε το πρόβλημα, αλλά δήλωσε ότι ο οργανισμός είναι υποστελεχωμέ-
νος. Ο εκπρόσωπος της ΕΕΑΑ εξέθεσε ότι το 50% των παραγωγών συσκευασίας δεν είναι συμβε-
βλημένοι με το σύστημα ανακύκλωσης και άρα εισφοροδιαφεύγουν ως προς το τέλος συσκευα-
σίας που εισπράττουν και δεν αποδίδουν, πράγμα που «οδηγεί την ανακύκλωση στα βράχια».

Ο Νεκτάριος Φαρμάκης
γ’ αντιπρόεδρος της ΕΝΠΕ 

Στη νεοϊδρυθείσα θέση του Γ’ αντιπρο-
έδρου της Ένωσης Περιφερειών Ελλά-
δας (ΕΝΠΕ) εκλέχτηκε ομόφωνα από τα
δεκαεννέα παρόντα μέλη του Διοικητι-
κού Συμβουλίου ο περιφερειάρχης Δυτι-
κής Ελλάδας Νεκτάριος Φαρμάκης. Η
εκλογή έγινε στα γραφεία της ΕΝΠΕ στην
Αθήνα, παρουσία του υπουργού Εσωτε-

ρικών Θεόδωρου Λιβάνιου και του υφυπουργού Τοπικής Αυτοδι-
οίκησης Βασίλη Σπανάκη, μετά από πρόσκληση του προέδρου
και περιφερειάρχη Κεντρικής Μακεδονίας Απόστολου Τζιτζικώ-
στα και σύμφωνα με τις διατάξεις του ΠΔ 33/2024.

Άρχισε η διαβούλευση για τον νέο
Κώδικα της Αυτοδιοίκησης

Ανέσυραν μέχρι 
και βάρκα…

Ακόμη μια σπασμένη πλαστική βάρκα
ανέσυραν, μεταξύ των απορριμμάτων που
μόλυναν τον πυθμένα της θάλασσας στη
Βαρέα του Δήμου Μεγαρέων, οι εθελοντές
της ομάδας «Δελφοί», που σε συνεργασία
με τη δημοτική αρχή Παναγιώτη Μαργέτη
ανέλαβαν τον γενικό καθαρισμό. 

Οι εθελοντές της ομάδας «Δελφοί» ανέ-
συραν μεταξύ άλλων σπασμένες πλαστι-
κές καρέκλες, δοχεία με διαλυτικά και
χρώματα, φθαρμένα πλαστικά σχοινιά και
δίχτυα, πλαστικά μπιτόνια και κάθε είδους
πλαστικά από τον πυθμένα. Με την ολο-
κλήρωση του καθαρισμού δεσμεύτηκαν
προς τον δήμαρχο Μεγαρέων Παναγιώτη
Μαργέτη ότι η δράση καθαρισμού θα επα-
ναληφθεί σύντομα. 

Ακόμη και με
βιντεοκλήση

Ανακαινισμένα και εκσυγχρονισμένα
παραδίδει σε λίγες μέρες τα δυο Κέντρα
Εξυπηρέτησης Πολιτών ο Δήμος Βριλησ-
σίων στους δημότες του. Πρόκειται για έρ-
γο που χρηματοδοτήθηκε από το Ταμείο
Ανάκαμψης. Πέραν της κτηριακής ανακαί-
νισης, τα δυο ΚΕΠ θα διαθέτουν και ανα-
βαθμισμένο υλικοτεχνικό εξοπλισμό. «Τα
ΚΕΠ του Δήμου Βριλησσίων χάρη στην
ψηφιακή αναβάθμιση και τον εκσυγχρονι-
σμό τους παρέχουν τη δυνατότητα εξυπη-
ρέτησης τόσο με φυσική παρουσία όσο και
με βιντεοκλήση, ενώ λαμβάνουν και ψη-
φιακές αιτήσεις», ενημέρωσε ο δήμαρχος
Βριλησσίων Γιάννης Πισιμίσης. 



Τ
ο απογοητευτικό ποσοστό της
Νέας Δημοκρατίας στις ευ-
ρωεκλογές περιόρισε τις

προσδοκίες των επιχειρήσεων για την
πορεία του οικονομικού κλίματος,

υπό τον φόβο της εσω-
στρέφειας και της κα-
θυστέρησης στις απα-
ραίτητες μεταρρυθμί-
σεις που έχει ανάγκη η
οικονομία. 

Αυτό είναι το… μή-
νυμα που στέλνει στην
αγορά ο δείκτης οικο-

νομικού κλίματος τον Ιούνιο, ο οποίος
αποτελεί παραδοσιακά έναν πολύ θε-
τικό μήνα, λόγω των προσδοκιών για
οριζόντια θετική επίδραση σε όλους
τους κλάδους της οικονομίας από το
τουριστικό ρεύμα και τις εισπράξεις.
Επιπλέον, από τα στοιχεία του Ιδρύμα-
τος Οικονομικών και Βιομηχανικών
Ερευνών προκύπτει ότι υπάρχει έντο-
νος προβληματισμός για την πορεία
της οικονομικής δραστηριότητας, λό-
γω του σημαντικού προβλήματος στην
εύρεση εργατικού δυναμικού, σχεδόν
στο σύνολο των κλάδων. 

Το αποτέλεσμα των ευρωεκλογών
άφησε τη δική του… ρωγμή στο οικο-
νομικό κλίμα, καθώς ο δείκτης περιο-
ρίστηκε στις 110,6 μονάδες από 111 μο-
νάδες τον Μάιο. Όπως αναφέρεται χα-
ρακτηριστικά στο μηνιαίο δελτίο του
ΙΟΒΕ, τα αποτελέσματα των ευρωε-
κλογών προκάλεσαν αύξηση της πολι-
τικής και οικονομικής αβεβαιότητας
στην Ευρώπη, η οποία φαίνεται πως
θα διατηρηθεί και το επόμενο διάστη-
μα. Στη χώρα μας επηρέασε το πολιτι-
κό περιβάλλον, οδηγώντας και σε κυ-
βερνητικό ανασχηματισμό, αν και
σχετικά περιορισμένης κλίμακας. 

Οι όποιες επιδράσεις στην οικονο-
μική πολιτική αναμένεται να φανούν
από το φθινόπωρο. Στο μεταξύ, η θερι-
νή περίοδος ήδη δημιουργεί αυξημέ-
να εισοδήματα λόγω της ισχυρής πο-
ρείας του τουρισμού και προσδοκίες

πως συνολικά η επίδραση σε διάφο-
ρους κλάδους στα εισοδήματα και την
απασχόληση θα είναι έντονα θετική.
Από την άλλη, ο πληθωρισμός ακο-
λουθεί πορεία σταδιακής αποκλιμά-
κωσης, αλλά το ζήτημα της ακρίβειας
εξακολουθεί να ανησυχεί τους πολί-
τες, αφού το 58% των νοικοκυριών
αναμένει και νέα άνοδο τιμών με τον
ίδιο ή ταχύτερο ρυθμό και το 61% δη-

λώνει ότι μόλις και μετά βίας τα βγάζει
πέρα. Κατά τους επόμενους μήνες το
οικονομικό κλίμα θα επηρεαστεί από
τον ρυθμό αύξησης των εισοδημάτων
όπως και των τιμών προϊόντων και
υπηρεσιών. 

Η προώθηση σημαντικών δημόσιων
έργων και η διατήρηση των ισχυρών
ρυθμών στην οικοδομική δραστηριό-
τητα αποτελούν… βάλσαμο για τον

κλάδο των κατασκευών, όπου οι προσ-
δοκίες είναι αυξημένες τόσο σε επίπε-
δο παραγωγής όσο και στην απασχό-
ληση. Ωστόσο, η υποχώρηση σε βιομη-
χανία και λιανικό εμπόριο αποδει-
κνύουν ότι οι δύο συγκεκριμένοι κλά-
δοι εξακολουθούν να δοκιμάζονται.
Ενθαρρυντικό σημάδι αποτελεί η ενί-
σχυση της καταναλωτικής εμπιστοσύ-
νης, καθώς η αύξηση των εισοδημάτων
συμβάλλει στην ενίσχυση των προσδο-
κιών για έστω και μερική βελτίωση των
προοπτικών των νοικοκυριών. Σε ό,τι
αφορά τις υπηρεσίες, φαίνεται ότι
υπάρχει ισχυρή στήριξη από τον τουρι-
σμό, ο οποίος φέτος αναμένεται να
ανέλθει σε νέα επίπεδα ρεκόρ.

Το βασικό συμπέρασμα που προ-
κύπτει από τα παραπάνω είναι ότι το
momentum είναι θετικό, συμβάλ-
λοντας στην ενίσχυση των αναπτυξια-
κών προοπτικών της οικονομίας,
ωστόσο, υπάρχουν αβεβαιότητες, τό-
σο στο εσωτερικό όσο και το εξωτερι-
κό, που μπορούν να οδηγήσουν σε
ανατροπές. 
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Κάμψη στις επιχειρηματικές προσδοκίες υπό τον φόβο 
καθυστερήσεων στις διαρθρωτικές αλλαγές 

Γράφει 
o Λουκάς  

Γεωργιάδης
loukas1972@gmail.com

Οι ευρωεκλογές 
«τραυμάτισαν»

το οικονομικό κλίμα

Στη δημιουργία μεγαλύτερου «μαξιλαριού» ασφαλείας για την
αντιμετώπιση πιθανών έκτακτων δημοσιονομικών πιέσεων, ως
αποτέλεσμα ενός… ανατρεπτικού αποτελέσματος μετά και τον β’
γύρο των γαλλικών εκλογών, προσανατολίζεται το υπουργείο
Εθνικής Οικονομίας και Οικονομικών. 

Η άνοδος του επιτοκίου του γαλλικού δεκαετούς ομολόγου
στο 3,30% και του γερμανικού κοντά στο 2,90%, λόγω των αποτε-
λεσμάτων του α’ γύρου των εκλογών στη Γαλλία, κινητοποιεί το
οικονομικό επιτελείο της κυβέρνησης, το οποίο, αν και έχει
εξαντλήσει σχεδόν το σύνολο του φετινού δανειακού προγράμ-

ματος, εντούτοις ανησυχεί για το ενδεχόμενο… δυσάρεστων
ανατροπών. Αξίζει να σημειωθεί ότι, σύμφωνα με τα στοιχεία
εκτέλεσης του κρατικού προϋπολογισμού του πενταμήνου Ια-
νουαρίου-Ιουνίου, προκύπτει μια υπέρβαση των δαπανών για τό-
κους κατά 230 εκατ. ευρώ, η οποία μπορεί να μην επηρεάζει το
πρωτογενές πλεόνασμα, ωστόσο, αποτελεί πηγή ανησυχίας σχε-
τικά με το ενδεχόμενο… περιπετειών λόγω Γαλλίας. 

Ο «αέρας» παροχών που υπάρχει στον προϋπολογισμό στρέ-
φει το οικονομικό επιτελείο στην απόφαση να κρατήσει περισσό-
τερα «πολεμοφόδια» για τους επόμενους μήνες, υπό τον φόβο

πρόκλησης δημοσιονομικών τριγμών, οι οποίοι θα μπορούσαν να
απομακρύνουν από τον στόχο για πρωτογενές πλεόνασμα 2,1%
του Ακαθαρίστου Εγχωρίου Προϊόντος, που αποτελεί προϋπόθε-
ση για να έρθουν και νέες αναβαθμίσεις του ελληνικού αξιόχρε-
ου από τους οίκους αξιολόγησης. Τα νέα δεδομένα που θα προ-
κύψουν την προσεχή Δευτέρα αναμένεται να αξιολογηθούν ξανά
από το οικονομικό επιτελείο της κυβέρνησης, το οποίο θα καθο-
ρίσει τον οδικό χάρτη τόσο σε σχέση με το απόθεμα ασφαλείας
που πρέπει να διατηρήσει όσο και ως προς το εύρος των όποιων
παροχών μπορούν να δοθούν φέτος και του χρόνου.

Μεγαλύτερο «μαξιλάρι» ασφαλείας λόγω Γαλλίας
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Ποια είναι η Pythia και πώς έχει καταφέρει να γίνει βασικός βοηθός των ξένων επισκεπτών
Το chatbot Pythia του Discovergreece.com αναλαμβάνει

να υποστηρίξει τους τουρίστες με εξατομικευμένες πληρο-
φορίες, προσδίδοντας έμπνευση στο ταξίδι τους και διευ-
κολύνοντας τον σχεδιασμό του. Πριν από λίγες ημέρες η
Pythia βγήκε στον αέρα, στην πλατφόρμα του discovergre-
ece, προσφέροντας ένα ευρύ φάσμα ιδεών και tips για να
ανακαλύψει ο ταξιδιώτης την αυθεντική Ελλάδα, αντλώντας
πληροφορίες από το περιεχόμενο του Discovergreece.com
για τα αξιοθέατα, τα μνημεία, τα τοπόσημα, τους γνωστούς
αλλά και τους λιγότερους γνωστούς προορισμούς, με πρα-
κτικές συμβουλές και οδηγίες για τον κάθε επισκέπτη.

Η Pythia ενημερώνει για κρατήσεις ξενοδοχείων μέσω
της συνεργασίας της με τη Marketing Greece και τη WebH-
otelier, καθώς και για κρατήσεις πτήσεων μέσω του Sky-
scanner αλλά και για πλήθος δραστηριοτήτων από το Activi-

ties & Tours section του Discovergreece.com. 
Ο AI βοηθός, μέσω των δημοφιλών πλατφορμών Insta-

gram, Messenger και WhatsApp, δίνει επίσης τη δυνατότη-
τα στους χρήστες να αλληλεπιδρούν με το chatbot χωρίς να
απαιτείται η χρήση επιπρόσθετου app ή η επίσκεψης σε ένα
συγκεκριμένο site, ενώ υπάρχει και η δυνατότητα για αν-

θρώπινη παρέμβαση σε περίπτωση που ο χρήστης το ζητή-
σει.

«Το να είσαι σε επαφή με τις ανάγκες του κοινού σου εί-
ναι στρατηγικής σημασίας προτεραιότητα για τη Marketing
Greece. Τώρα με την Pythia βρισκόμαστε και σε πραγματι-
κό χρόνο σε επαφή μαζί του, δημιουργώντας έναν ακόμα
δίαυλο αμφίδρομης επικοινωνίας και είμαστε ιδιαίτερα χα-
ρούμενοι για αυτή τη νέα δυναμική που αναπτύσσεται στο
Discovergreece.com», σημείωσε ο Νίκος Διαμαντόπου-
λος, γενικός διευθυντής της Marketing Greece.

Μέσα από το backend διαχειριστικό εργαλείο για repor-
ting της Pythia, δίνεται η δυνατότητα χαρτογράφησης των
πραγματικών αναγκών του κοινού, προσφέροντας συνεχή
βελτίωση στις παρεχόμενες υπηρεσίες.

Ρεγγίνα Σαβούρδου 

Τ
ο 2023, ο τουρισμός στην Ελλάδα πα-
ρουσίασε ισχυρή ανάκαμψη μετά την
πανδημία, με αύξηση 97% σε σύγκρι-

ση με το 2021, και οι παράγοντες της αγοράς
στοχεύουν στη διείσδυση των αναγκών των
τουριστών αξιοποιώντας τα ψηφιακά δεδο-
μένα για τη βελτιστοποίηση των παρεχόμε-
νων υπηρεσιών. 

Υπενθυμίζεται πως τον Μάρτιο του 2022
είχε υπογραφεί μνημόνιο συνεργασίας με-

ταξύ της Visa και του υπουργείου Του-
ρισμού με στόχο την κατανόηση των
τάσεων στον τουρισμό και τη λήψη
αποφάσεων για την προσέλκυση πε-
ρισσότερων και καλύτερα στοχευμέ-
νων επισκεπτών προσφέροντάς τους

βελτιωμένες εμπειρίες ταξιδιού.
Προς αυτήν την κατεύθυνση, η Visa

παρουσίασε τα αποτελέσματα ανάλυ-
σης για τον μεσογειακό τουρισμό παρέχον-
τας στοιχεία για τη χρήση καρτών από του-
ρίστες που ταξιδεύουν στις ευρωπαϊκές
χώρες της Μεσογείου. Σύμφωνα με την
ανάλυση, η Αθήνα ήρθε πρώτη ανάμεσα σε
όλες τις πόλεις στην Ελλάδα στη χρήση
καρτών, σε ποσοστό 67%. Στα νησιά, η Σαν-
τορίνη βρίσκεται στην κορυφή της λίστας με
57% και ακολουθούν η Ρόδος και τα Χανιά. 

Τι δηλώνει η Όλγα Κεφαλογιάννη
Στην Αθήνα σημειώθηκε το ένα πέμπτο

του συνόλου των δαπανών στη χώρα, με
όλους τους προορισμούς να παρουσιάζουν
αύξηση, εκτός από τη Μύκονο. Το 2023, το
72% των συναλλαγών με ξένες κάρτες στην
Ελλάδα έγινε σε σημεία πώλησης έναντι
84% στις υπόλοιπες μεσογειακές χώρες,

με περισσότερες από τις μισές να γίνονται
ανέπαφα, ενώ το 28% αφορούσε αναλή-
ψεις από ΑΤΜ.

«Το υπουργείο Τουρισμού ανοίγει έναν
νέο κύκλο ανάπτυξης με έμφαση στα ποι-
οτικά χαρακτηριστικά του ελληνικού του-
ρισμού. Βασική προϋπόθεση στην κατεύ-
θυνση αυτή αποτελεί η αποτύπωση της
πραγματικής εικόνας και των τάσεων της
τουριστικής αγοράς. 

Η συνεργασία του υπουργείου Τουρι-
σμού με τη Visa στοχεύει στην καταγραφή
και σύνθεση όλης της πληροφορίας για την
ελληνική τουριστική αγορά και το ανταγω-
νιστικό περιβάλλον της, συμβάλλοντας στη
διαμόρφωση δυναμικών πολιτικών αντι-
μετώπισης των μεγάλων προκλήσεων για
τον ελληνικό τουρισμό», σημείωσε εμφα-
τικά η υπουργός Τουρισμού Όλγα Κεφαλο-
γιάννη.

Αξίζει να σημειωθεί πως οι επισκέπτες
που παραθερίζουν για μεγάλο χρονικό
διάστημα, δηλαδή εκείνοι που πραγματο-
ποίησαν συναλλαγές με ξένες κάρτες στην
Ελλάδα για πάνω από τριάντα μέρες, πραγ-
ματοποίησαν το 15% της συνολικής δαπά-
νης στη χώρα. Από αυτούς, 17% αποτέλε-
σαν οι επισκέπτες από τις ΗΠΑ, ενώ ακο-
λούθησαν εκείνοι από την Κύπρο με 14%
και αυτοί από το Ηνωμένο Βασίλειο με 12%.

Γράφει 
η Ρεγγίνα 

Σαβούρδου

Επτά στους 10 
τουρίστες 
πληρώνουν  με κάρτα 

Η Αθήνα πρώτη ανάμεσα σε όλες τις
πόλεις στην Ελλάδα στη χρήση της, 
σε ποσοστό 67%, ενώ από τα νησιά 
η Σαντορίνη βρίσκεται στην κορυφή 
της λίστας με 57% και ακολουθούν 

η Ρόδος και τα Χανιά
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Με υψηλούς ρυθμούς συνεχίζεται η
αύξηση των αιολικών εγκαταστά-
σεων στη χώρα μας και η συνολική

ισχύ που αποδίδουν τα αιολικά πάρκα που
είναι συνδεδεμένα στο δίκτυο κατά το τέλος
του Ιουνίου 2024 φτάνουν τις 5.326 MW.

Αυτό προκύπτει από την
ετήσια Στατιστική της Αι-
ολικής Ενέργειας στην
Ελλάδα που ανακοίνωσε η
Ελληνική Επιστημονική
Ένωση Αιολικής Ενέργει-
ας (ΕΛΕΤΑΕΝ).

Σύμφωνα με τα στοιχεία
της Ένωσης, κατά το πρώ-
το εξάμηνο του 2024 συν-

δέθηκαν στο δίκτυο 33 νέες ανεμογεννή-
τριες συνολικής αποδιδόμενης ισχύος 96,9
MW, που αντιστοιχούν σε επενδύσεις συνο-
λικού ύψος πάνω από 110 εκατομμύρια ευ-
ρώ. Αυτό σημαίνει ότι, σε σχέση με την ίδια
περίοδο πέρσι, η αύξηση έφτασε το 3,7%.
Πάντως το πρώτο εξάμηνο δείχνει ότι ο
ρυθμός αύξησης της αποδιδόμενης ισχύος
θα είναι λίγο χαμηλότερος φέτος, ειδικά αν
συγκριθεί με το 2023 που ήταν το δεύτερο
καλύτερο έτος -μετά το 2019- και κατά το
οποίο έγιναν οι περισσότερες αιολικές εγ-
καταστάσεις.

Οι δρομολογημένες
Όπως δείχνουν τα στοιχεία της ΕΛΕΤΑ-

ΕΝ, κατά το τέλος Ιουνίου ήταν υπό κατα-
σκευή ή είχαν συμβολαιοποιηθεί περί 970
MW νέων αιολικών πάρκων, η μεγάλη πλει-
οψηφία των οποίων αναμένεται να συνδε-
θεί στο δίκτυο μέσα στους επόμενους 18
μήνες. Μόλις ολοκληρωθεί αυτή η διαδικα-
σία, η συνολική αιολική ισχύς της χώρας
μας θα προσεγγίσει τα 6,5 GW, κάτι που
αναμένεται να επιτευχθεί μέσα στην επό-
μενη διετία. Όπως τονίζει πάντως η Ένωση,
η συνολική ισχύς θα μπορούσε να είναι και
υψηλότερη, μειώνοντας στην ουσία το συ-
νολικό κόστος για την ενέργεια που πληρώ-
νουν οι καταναλωτές, αν καταφέρουν να ξε-
περαστούν κυρίως τα γραφειοκρατικά προ-
βλήματα που αντιμετωπίζονται.

Η γεωγραφική κατανομή
Σε επίπεδο περιφερειών, η Στερεά Ελλάδα

παραμένει στην κορυφή των αιολικών εγκατα-
στάσεων, καθώς φιλοξενεί 2.314 MW, δηλαδή
αποδίδει το 43% της συνολικής ισχύος της χώ-
ρας. Πάντως αξίζει να πούμε ότι αυτή η εικόνα
είναι κάπως παραπλανητική, καθώς τη μερίδα
του λέοντος σε ισχύ την προσφέρει η Εύβοια, η
οποία φιλοξενεί περίπου 600 ανεμογεννήτριες
όταν η αμέσως επόμενη Βοιωτία έχει σχεδόν
350 ενώ οι υπόλοιποι νομοί της περιφέρειας
έχουν διψήφιο αριθμό. Στη συνέχεια ακολου-
θεί η Πελοπόννησος με 671 ΜW (13% του συνό-
λου) και η Ανατολική Μακεδονία-Θράκη όπου
βρίσκονται 535 MW (10%). Πάντως κατά το
πρώτο εξάμηνο του 2024 εγκαταστάθηκαν νέ-
ες ανεμογεννήτριες σε έξι περιφέρειες της χώ-
ρας, ήτοι στη Δυτική Μακεδονία, την Πελοπόν-
νησο, τη Στερεά Ελλάδα, τη Δυτική Ελλάδα, το
Ιόνιο και το Βόρειο Αιγαίο.

Οι επενδυτές
Το top 5 των επιχειρηματικών ομίλων που

διαχειρίζονται ανεμογεννήτριες αποτελείται
από:

* Την ΤΕΡΝΑ Ενεργειακή με 1.034 MW
(19,4%) 

* Τη ΜORE με 766 MW (14,4%)
* Την Iberdrola Rokas με 409 MW (7,7%)
* Την Principia με 368 MW (6,9%) και
* Τη ΔΕΗ Ανανεώσιμες με 276 MW (5,2%).
Ακολουθούν η Total Energies EDF, η MET-

LEN Energy & Metals, η Jasper Energy, η Cu-
bico, η HELENiQ Energy κ.ά.

Οι κατασκευαστές
H εικόνα για τους κατασκευαστές των ανε-

μογεννητριών είναι η εξής: H Vestas έχει προ-
μηθεύσει το 45% της συνολικής αποδιδόμενης
αιολικής ισχύος στην Ελλάδα. Ακολουθούν η
Enercon με 25,9%, η Siemens Gamesa με
16,4%, η Nordex με 7,3% και η GE Renewable
Energy με 3,8%. Μικρότερα μερίδια κατέχουν
οι EWT, Goldwind, Leitwind κ.ά.

Πρωταγωνίστρια στην παραγωγή αιολικής 
ενέργειας παραμένει η Εύβοια

Αιολικές επενδύσεις
πάνω από €110 εκατ.

μέσα στο 2024

του Κωνσταντίνου
Δαυλού
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ατά τα τέλη Ιουλίου ετοιμάζονται να κα-
τηφορίσουν προς τη χώρα μας τα κλι-
μάκια του Ενιαίου Εποπτικού Μηχανι-

σμού (SSM), προκειμένου να συναντηθούν με
τις διοικήσεις των ελληνικών τραπεζών, τη δι-
οίκηση της Τράπεζας της Ελλάδος και με στε-
λέχη του οικονομικού επιτελείου. Η επίσκεψη
που θυμίζει τις συνήθεις επαφές που έχει ο

SSM με τις τράπεζες της ευ-
ρωζώνης, αυτή τη φορά έχει
αναβαθμισμένη σημασία, κα-
θώς οι ελληνικές τράπεζες
έχουν περάσει πλέον σε νέα
περίοδο, ιδίως μετά τον δια-
μοιρασμό μερίσματος τον
οποίο αιτήθηκαν και πέτυχαν.

Βέβαια η κερδοφορία
του 2023 δεν σημαίνει
ότι το τραπεζικό σύστη-
μα δεν έχει προκλήσεις
να αντιμετωπίσει.

Η βασική πρόκληση
αφορά από τη μία την αύ-
ξηση του ποσοστού των
κερδών που οι τράπεζες
μοιράζουν στους μετό-
χους τους, το οποίο προ-
γραμματίζεται να φτάσει στο
50% μέχρι το 2026, όμως την
ίδια στιγμή η κερδοφορία των
τραπεζών τα προηγούμενα
χρόνια στηρίχθηκε κυρίως
στην έντονη αύξηση των επιτο-
κίων, αλλά και στην τεράστια
ψαλίδα που είχαν τα επιτόκια
χορηγήσεων και τα επιτόκια
καταθέσεων. Η διαφορά αυτή
ήδη φαίνεται να προκαλεί ενο-
χλήσεις στους καταθέτες και
δανειολήπτες, αλλά και στην κυβέρνηση, η
οποία έχει διαμηνύσει κατά καιρούς ότι την
ενδιαφέρει ο εξορθολογισμός των επιτοκίων,
αλλά και η μείωση των προμηθειών (ένα άλλο
σημείο που έχει αυξήσει σημαντικά την κερ-
δοφορία των τραπεζών), κάτι για το οποίο μά-
λιστα το υπουργείο Οικονομικών έχει κάνει
σαφές δημοσίως ότι αν δεν καταγραφούν μει-
ώσεις, θα αναγκαστεί να νομοθετήσει.

Σε ό,τι αφορά τα επιτόκια, τα στοιχεία του
SSM δείχνουν ότι η διαφορά μεταξύ επιτοκίου
καταθέσεων και επιτοκίου χορηγήσεων των
ελληνικών τραπεζών έφτασε να είναι υπερδι-
πλάσια από το 1,62% που είναι ο μέσος όρος
των συστημικών τραπεζών της Ευρωζώνης
και διαμορφώθηκε στο 3,37%. Από το 2022,
όταν η ΕΚΤ εκκίνησε τη διαδικασία ανόδου

των επιτοκίων της, οι ελληνικές τράπεζες
έχουν αυξήσει το επιτοκιακό περιθώριο κατά
123 μονάδες βάσης, ενώ οι ευρωπαϊκές τράπε-
ζες στην ίδια περίοδο το αύξησαν μόλις κατά
26 μονάδες βάσης. Κάπως έτσι φαίνεται ότι
υπάρχει αδιάψευστη συσχέτιση επιτοκίων και
κερδοφορίας, καθώς το 2023 που οι τράπεζες
ξεπέρασαν κάθε ρεκόρ κερδοφορίας, η Ελλά-
δα ήταν στην πρώτη τριάδα των χωρών με το
υψηλότερο περιθώριο δανείων και καταθέσε-
ων το 2023. Οι άλλες δύο χώρες ήταν η Λετονία
και η Λιθουανία.

Μια δεύτερη πρόκληση για τις τράπεζες,
που θα αξιολογηθεί και θα συζητηθεί με τον
SSM, αφορά την αύξηση της πιστωτικής επέ-
κτασης, κάτι που φυσικά και συσχετίζεται με

το ύψος των επιτο-
κίων, αλλά και τους
όρους δανειοδότησης,
τόσο για τις επιχειρή-
σεις όσο και για τα νοι-
κοκυριά. Η συζήτηση
αφορά κυρίως τα νοι-
κοκυριά και το πρό-
βλημα που έχει δημι-
ουργηθεί πλέον τα τε-
λευταία χρόνια με την

αδυναμία κάλυψης των στεγα-
στικών τους αναγκών, που ση-
μαίνει ότι οι τράπεζες αν θέλουν
να συμβάλουν στην αντιμετώπι-
ση αυτού του προβλήματος, θα
πρέπει να χαλαρώσουν τους
όρους δανεισμού.

Τα ακίνητα πάντως αποτελούν
και ένα άλλο πρόβλημα για τις
τράπεζες το οποίο βρίσκεται στο
ραντάρ του SSM. Έχει να κάνει

με τις αμέτρητες ιδιοκτησίες που βρίσκονται
στην κατοχή των τραπεζών, με τον Εποπτικό
Μηχανισμό να αναζητά έναν προγραμματισμό
απομείωσης και αξιοποίησής τους. Είναι χα-
ρακτηριστικό ότι η αξία των ακινήτων που κα-
τέχουν οι τέσσερις συστημικές τράπεζες ξε-
περνά τα 4 δισ. ευρώ και οι διαδικασίες διάθε-
σής τους καταλήγουν να εμπλέκονται στη
διογκούμενη γραφειοκρατία, η οποία διευρύ-
νει πάρα πολύ το χρονοδιάγραμμα της μεταβί-
βασής τους.

Τέλος, ο SSM θέλει να δει την πορεία της
«θεραπείας» των κόκκινων δανείων και την
επιστροφή μέρους τους ξανά στις τράπεζες,
διαδικασία που όπως υποστηρίζουν τα τραπε-
ζικά στελέχη έχει μεγάλη σημασία για την πι-
στοληπτική επέκταση.

του Κωνσταντίνου
Δαυλού

Κρατικές ενισχύσεις σε τρία κλικ
Εντυπωσιακή είναι αυτή η νέα πλατφόρμα του Οικονομικού Επι-
μελητηρίου που βοηθά να βρεις κρατικές ενισχύσεις και διάφο-
ρες ρυθμίσεις για τις επιχειρήσεις. Το εντυπωσιακό δεν αφορά
τα γραφικά που είναι απλά χωρίς φιοριτούρες, αλλά τα αποτελέ-
σματα. Πρώτα βάζεις τον ΚΑΔ. Εγώ έβαλα «Ξενοδοχεία και Κα-
ταλύματα» στις κρατικές ενισχύσεις, μιας και φέτος με τον του-
ρισμό γίνεται χαμός και όλοι τέτοια ψάχνετε. Μου εμφάνισε 16
δράσεις, επέλεξα τρεις από αυτές και τελικά η πλατφόρμα με
οδήγησε στη σελίδα της ενίσχυσης που με ενδιέφερε με λιγότε-
ρα από τέσσερα κλικ. Όταν κάτι είναι καλό να λέγεται!

Χρωστάμε της Μιχαλούς…
Τι έχει, λέει, πολλά τετραγωνάκια και είναι όλα κόκκινα; Η απάντηση
είναι «το Excel που απεικονίζει το παγκόσμιο χρέος». Αυτή τη στιγμή
έχει σπάσει όλα τα ρεκόρ και έχει φτάσει στα 91 τρισ., ποσό που σχε-
δόν φτάνει το παγκόσμιο ΑΕΠ. Η Αμερική μόνο χρωστάει σήμερα 34
τρισ. Ήδη κάποιοι οικονομολόγοι προειδοποιούν ότι, με τέτοιο ύψος
χρέους, ακόμη και πλούσιες χώρες μπορεί πολύ σύντομα να δουν το
βιοτικό επίπεδο των πολιτών τους να πέφτει ιδίως από τη στιγμή που
η χρονιά είναι έντονα εκλογική σε όλο τον κόσμο, με τους διεκδικη-
τές των θώκων να υπόσχονται πράγματα που οι οικονομίες τους δεν
αντέχουν.

…αλλά έχουμε ανάπτυξη
Οι ανατροπές στο πολιτικό σκηνικό φαίνεται ότι ανησυχούν τους
ανθρώπους που γράφουν στον «Economist», όπως είναι ο Ντά-
νιελ Φράνκλιν, αρχισυντάκτης στην αμερικανική έκδοση. Κάτι
μου λέει ότι ο άνθρωπος ακούει Τραμπ και φεύγει τρέχοντας.
Παρά τις πολιτικές αναταραχές πάντως, η ανάπτυξη σε όλο τον
κόσμο αναμένεται να φτάσει στο 2,5% φέτος και σύμφωνα με
τους αναλυτές του περιοδικού, ποια χώρα θα πετύχει το ίδιο πο-
σοστό για το ΑΕΠ της; Η Ελλαδίτσα μας, που λόγω τουρισμού θα
αφήσει την Ευρωζώνη στο 1%, με την «ατμομηχανή» της, τη Γερ-
μανία, να γράφει ένα μίζερο 0,4%.

Έναν άνθρωπο, ρε παιδιά!
Άκουγα χθες τον κ. Μάρκο Κουναλάκη, επισκέπτη ερευνητή από το
Ινστιτούτο Hoover του Πανεπιστημίου Στάνφορντ. Ο άνθρωπος είχε
δει το ντιμπέιτ Μπάιντεν - Τραμπ και είχε καραφλιάσει. Όπως προ-
βλέπει δε ο ίδιος, οι πιθανότητες του Μπάιντεν να φτάσει στις κάλπες
είναι πενήντα πενήντα. Προσέξτε! Όχι να βγει ξανά πρόεδρος, αλλά
να καταφέρει να παραμείνει υποψήφιος. Και εκεί είναι που αναρω-
τιέσαι: Μα καλά, 333 εκατομμύρια είσαστε, έναν άνθρωπο της προ-
κοπής δεν μπορείτε να βρείτε;

Φοβάται μην απογοητευτεί η… JPMorgan
«Ουδέτερη» χαρακτηρίζει τη διατήρηση ελληνικών μετοχών
στα χαρτοφυλάκια των πελατών της η JPMorgan, υποβαθμίζον-
τας έτσι την προηγούμενη σύστασή της. Τώρα προβλέπει «απο-
γοητεύσεις» για το δεύτερο εξάμηνο του έτους αναμένοντας,
άρα, εξορθολογισμό των αποδόσεων των ελληνικών τίτλων.
Όπως μου λένε άνθρωποι που ξέρουν καλύτερα τα της αγοράς, η
αλλαγή αυτή της JPMorgan δεν θα έχει κάποιον άμεσο και δια-
κριτό αντίκτυπο στην αγορά, δεν αποκλείεται όμως να φανεί
ένας περιορισμός στη ροή κεφαλαίων προς το χρηματιστήριό
μας, το οποίο άλλωστε στην αρχή του μήνα φάνηκε ήδη να ξεμέ-
νει από τζίρο.

SSM: Βλέπει με άλλο 
μάτι τις τράπεζες 

Στο μικροσκόπιο
επιτόκια δανείων 
και καταθέσεων, 

τα κέρδη και 
τα ακίνητα 

των πιστωτικών
ιδρυμάτων 



ΠΕΜΠΤΗ 4 ΙΟΥΛΙΟΥ 2024

ΡOLITICAL BUSINESS38
ΕΠΙΜΕΛΕΙΑ: Αμαλία Κάτζου

Η
Cenergy Holdings ανακοί-
νωσε πως το Διοικητικό
Συμβούλιό της έλαβε την

τελική απόφαση σχετικά με την
επένδυση σε μονάδα κατασκευής
καλωδίων στη Βαλτιμόρη της πολι-
τείας του Μέριλαντ στις ΗΠΑ. Σε συ-
νέχεια του προηγούμενου Δελτίου
Τύπου της 22ας Απριλίου 2024, το
πρώτο βήμα για την υλοποίηση της
επένδυσης ήδη ολοκληρώθηκε. Η
θυγατρική της εταιρείας, Hellenic
Cables Americas, αγόρασε παραθα-
λάσσιο οικόπεδο στην τοποθεσία
Wagners Point της Βαλτιμόρης,
έκτασης περίπου 153.800 τμ (38
acres), αφού ολοκληρώθηκε με επι-
τυχία μια μακρά διαδικασία δέουσας
επιμέλειας και λήφθηκαν όλες οι
συνήθεις σε ανάλογες συναλλαγές
εγκρίσεις. Η δεύτερη φάση θα περι-
λαμβάνει περαιτέρω επέκταση για
την παραγωγή υποβρυχίων καλω-

δίων, που θα εξαρτάται όμως από τις
τελικές συμφωνίες απορρόφησης
των παραγόμενων καλωδίων από

τους κατασκευαστές των έργων και
τις σχετικές τελικές επενδυτικές
αποφάσεις.

Cenergy Holdings: Προχωρά η επένδυση 
για μονάδα κατασκευής καλωδίων στις ΗΠΑ

Νέος πρόεδρος του Συνδέ-
σμου Επιχειρήσεων Λιανι-
κής Πωλήσεως Ελλάδος
(ΣΕΛΠΕ) εκλέχτηκε ο Κων-
σταντίνος Γεράρδος, CEO
της Πλαίσιο Computers.
Αντιπρόεδρος του ΣΕΛΠΕ
εκλέχτηκε ο Παναγιώτης
Βρετός της αλυσίδας Pub-
lic, γενικός γραμματέας ο
Γιάννης Βασιλάκος της
Κωτσόβολος, ενώ Ταμίας του ΔΣ αναλαμβάνει ο Δη-
μήτρης Κολέττας της εταιρείας AXF (Attrattivo). Στο

Διοικητικό Συμβούλιο του
ΣΕΛΠΕ εκλέγονται και ο Βα-
σίλης Φουρλής της House
Market (IKEA), ο Ηλίας Μά-
λαμας της ITX Ελλάς (Zara),
ο Νικόλαος Μουστάκας της
Μουστάκας και ο Γιώργος
Παπαντώνης του λιανεμπο-
ρικού ομίλου Αστέρας αλλά
και ο προηγούμενος πρό-
εδρος του συνδέσμου, Αντώ-

νης Μακρής, ως εκπρόσωπος της εταιρείας Άννα
Μαρία Μαζαράκη.

Ολοκληρώθηκε με μεγάλη
επιτυχία η εκδήλωση της
Τράπεζας Ηπείρου με τίτλο
«Ενίσχυση της πρόσβασης
των μικρομεσαίων επιχει-
ρήσεων σε πηγές χρημα-
τοδότησης». Η εκδήλωση
πραγματοποιήθηκε τη
Δευτέρα 1 Ιουλίου στον
Πολιτιστικό Πολυχώρο
«Δημήτρης Χατζής» στα Ιωάννινα, με στόχο να ανα-
δείξει τις προκλήσεις και τις προοπτικές της τοπικής
επιχειρηματικότητας στη σύγχρονη εποχή, καθώς και

τον ρόλο που μπορούν να
διαδραματίσουν οι τοπικοί
φορείς σε αυτή. Όπως
αναφέρει σχετική ανακοί-
νωση, στο πλαίσιο της εκ-
δήλωσης παρουσιάστηκαν
τα χρηματοδοτικά προ-
γράμματα της Ελληνικής
Αναπτυξιακής Τράπεζας
και στη συνέχεια έλαβαν

χώρα δύο πάνελ συζήτησης με τη συμμετοχή επιχει-
ρηματιών, εκπροσώπων της τοπικής κοινωνίας και
των Επιμελητηρίων των νομών της Ηπείρου.

Alpha Bank: Στα top picks
της Mediobanca η μετοχή

Σε νέο της σημείωμα προς τους επενδυ-
τές η Mediobanca θέτει την Alpha Bank
στις κορυφαίες επενδυτικές της επιλογές.
Ο οίκος εκτιμά πως το γεγονός ότι η τρά-
πεζα είναι καλύτερα τοποθετημένη στο
νέο περιβάλλον χαμηλότερων επιτοκίων
σε σχέση με τον υπόλοιπο τραπεζικό κλά-
δο, σε συνδυασμό με την πρόοδο που ση-
μειώνει η τράπεζα στην ενίσχυση των κε-
φαλαίων της, μπορεί να αποτελέσουν τους
καταλύτες για να αναστραφεί η πρόσφατη
υποαπόδοση της μετοχής της. Η
Mediobanca σε προηγούμενη έκθεσή της
θέτει τιμή-στόχο για την Alpha Bank το
1,90 ευρώ.

ETE: «Πράσινα» καταναλωτικά
και νέα δάνεια σπουδών
με εγγύηση του EIF

H Εθνική Τράπεζα προσφέρει μια σειρά
από «πράσινα» καταναλωτικά δάνεια για
την ενεργειακή αναβάθμιση των κατοι-
κιών, αλλά και νέα δάνεια προς σπουδα-
στές και φοιτητές για την κάλυψη προπτυ-
χιακών ή μεταπτυχιακών σπουδών. Τα δά-
νεια αυτά είναι με την εγγύηση του Ευρω-
παϊκού Ταμείου Επενδύσεων (European
Investment Fund, EIF). Έτσι, η Εθνική
Τράπεζα γίνεται η πρώτη ελληνική τράπε-
ζα που υπέγραψε με το Ευρωπαϊκό Ταμείο
Επενδύσεων επιχειρησιακή συμφωνία για
τη χρηματοδότηση φυσικών προσώπων
μέσω των προγραμμάτων Sustainability
και Skills & Education του εγγυοδοτικού
σχήματος Invest EU.

ΟΤΕ: Από 10/7 η καταβολή καθαρού
μερίσματος 0,68552 ευρώ

Την Τετάρτη 10 Ιουλίου ξεκινά η καταβο-
λή του καθαρού μερίσματος 0,68552 ευ-
ρώ/μετοχή για τους μετόχους του ΟΤΕ,
όπως αποφάσισε η Τακτική Γενική Συνέ-
λευση που πραγματοποιήθηκε στις 28
Ιουνίου. Το ποσό του μερίσματος που θα
καταβληθεί τελικώς διαμορφώνεται στο
μεικτό ποσό των 0,7216 ευρώ, ενώ ως
ημερομηνία αποκοπής ορίστηκε η 4η Ιου-
λίου 2024.

ΣΕΛΠΕ: Νέος πρόεδρος ο Κωνσταντίνος Γεράρδος, CEO της Πλαίσιο Computers

Εκδήλωση για ευκαιρίες χρηματοδότησης ΜμΕ από Τράπεζα Ηπείρου
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Ελλάκτωρ: Από 26 Ιουλίου 
η επιστροφή κεφαλαίου 0,5 ευρώ

H 26η Ιουλίου ορίστηκε από την Ελλάκτωρ
ως ημερομηνία έναρξης καταβολής της επι-
στροφής κεφαλαίου προς τους μετόχους. Σε
σχετική ανακοίνωση της εισηγμένης, η χρημα-
τική καταβολή θα πραγματοποιηθεί από την
Alpha Bank. Επίσης, από τη Δευτέρα 22 Ιουλί-
ου (ημερομηνία αποκοπής), οι μετοχές της
εταιρείας θα είναι διαπραγματεύσιμες στο ΧΑ
με τελική ονομαστική αξία 0,04 ευρώ ανά με-
τοχή και χωρίς το δικαίωμα συμμετοχής στην
επιστροφή κεφαλαίου με καταβολή μετρητών
στους μετόχους ποσού 0,50 ευρώ ανά μετοχή.

Revoil: Δεν υπάρχει στρατηγική
συμφωνία με τρίτο μέρος

«Αναφορικά με σχετικά δημοσιεύματα στον
ηλεκτρονικό Τύπο, η διοίκηση της Revoil τα
χαρακτηρίζει ως αναληθή αναφέροντας ότι οι
πρόσφατες συναλλαγές που έλαβαν χώρα στη
μετοχή της εταιρείας δεν διενεργήθηκαν στα
πλαίσια στρατηγικής συμφωνίας με τρίτο μέ-
ρος», απαντά η εταιρεία σε ερώτηση της Επι-
τροπής Κεφαλαιαγοράς. «Στόχος της κίνησης
αυτής είναι η αύξηση της διασποράς των μετο-
χών της εταιρείας. Οι συναλλαγές αυτές διε-
νεργήθηκαν σύμφωνα με τους όρους της κεί-
μενης νομοθεσίας», καταλήγει.

Σε τροχιά ανάπτυξης αναμένει
να βρεθεί η Μαθιός Πυρίμαχα
Τη διαβεβαίωση πως η εταιρεία παραμένει
σε πορεία βιωσιμότητας και ήδη από την αρ-
χή του 2024 αναμένει να βρεθεί σε τροχιά
ανάπτυξης επισήμανε η διοίκηση της Μα-
θιός Πυρίμαχα στους μετόχους κατά την εξ
αναβολής Τακτική Γενική Συνέλευση που
πραγματοποιήθηκε την Τρίτη. Σύμφωνα με
ανακοίνωση της εταιρείας, η Γενική Συνέ-
λευση ενέκρινε όλα τα θέματα της ημερή-
σιας διάταξης, με τους με μετόχους «να αν-
ταλλάσσουν απόψεις και προτροπές για τη
βελτίωση της οικονομικής απόδοσης» και τη
διοίκηση να υπογραμμίζει τη δέσμευσή της
για εφαρμογή των στρατηγικών. Επίσης, έγι-
νε συνοπτική αναφορά σε νέες προοπτικές,
όπως η ανάπτυξη καινοτόμων υλικών, η επέ-
κταση σε νέες αγορές και η σύναψη στρατη-
γικών συνεργασιών.

Mevaco: Σύμβαση 22 εκατ.
για κατασκευή μεταλλικών 
βάσεων φωτοβολταϊκού πάρκου
Η Mevaco ανακοίνωσε ότι συνήψε σύμβαση με
κυρίαρχη ημεδαπή τεχνική-κατασκευαστική
εταιρεία για την κατασκευή-παραγωγή και προ-
μήθεια σταθερών μεταλλικών βάσεων φωτο-
βολταϊκού πάρκου που υλοποιείται στην ευρύ-
τερη περιοχή της Φλώρινας στη Βόρεια Ελλάδα,
συνολικής εκτιμώμενης αξίας της εν λόγω σύμ-
βασης περίπου 22 εκατ. ευρώ (μη συνυπολογι-
ζόμενου του ΦΠΑ). Με βάση το συμφωνηθέν
συμβατικό χρονοδιάγραμμα και το υφιστάμενο
πλάνο ανάπτυξης και εγκατάστασης του Φ/Β
πάρκου, η παραγωγή και η παράδοση του συνό-
λου των ως άνω σταθερών μεταλλικών βάσεων
στήριξης για το ανωτέρω Φ/Β Πάρκο αναμένεται
να έχουν ολοκληρωθεί μέχρι το τέλος του τρέ-
χοντος έτους (2024).

ΕΠΙΜΕΛΕΙΑ: Αμαλία Κάτζου

Επαναδειοδότηση της Quant 
από την Τράπεζα της Ελλάδος

Η Quant Master Servicer Μονοπρόσωπη ΑΕ-
ΔΑΔΠ (Quant) ανακοίνωσε την επαναδειοδότησή
της από την Τράπεζα της Ελλάδος, σύμφωνα με την
απόφαση της Επιτροπής Πιστωτικών και Ασφαλι-
στικών Θεμάτων No 505/28.6.2024. Η επαναδει-
οδότηση ολοκληρώθηκε έπειτα από τον ενδελεχή
έλεγχο των υποβληθέντων εγγράφων που πραγμα-
τοποίησε η Εποπτική Αρχή, όπως σημειώνεται σε
σχετική ανακοίνωση. Η Quant είναι ένας εκ των
servicers που δραστηριοποιούνται στην Ελλάδα και
ολοκλήρωσαν τη διαδικασία εντός της προκαθορι-
σμένης προθεσμίας. Η Quant πραγματοποίησε τις
απαιτούμενες ενέργειες εντός του πρώτου τριμή-
νου του 2024, με την ενεργή συμμετοχή των αντί-
στοιχων τμημάτων της εταιρείας, την καθοδήγηση
της διοίκησης και τον συντονισμό του τμήματος κα-
νονιστικής συμμόρφωσης.

Αναβάθμισε την Ελληνική 
Τράπεζα η Fitch σε «BBB-»

Η Fitch αναβάθμισε την Ελληνική Τράπεζα σε
«BBB-» από «BB+» με σταθερό outlook, ενώ ανα-
βάθμισε και την αξιολόγηση βιωσιμότητας (VR) σε
«bbb-» από «bb+». Σημειώνεται πως η Eurobank
έχει ξεκινήσει τη Δημόσια Πρόταση για την Ελληνι-
κή Τράπεζα, κατέχοντας ήδη άμεσα 229.029.857
μετοχές, ήτοι το 55,48% του εκδομένου μετοχικού
κεφαλαίου της τράπεζας. Η αναβάθμιση αντικατο-
πτρίζει κυρίως την αναβάθμιση της πιστοληπτικής
ικανότητας της Κύπρου σε «BBB+» με θετικό out-
look στις 7 Ιουνίου 2024 και τη βελτιωμένη αξιολό-
γηση του κυπριακού λειτουργικού περιβάλλοντος.



Τ
έλος στο… Τέλος Χαρτοσήμου μετά
από εκατό χρόνια βάζει η κυβέρνη-
ση, εισάγοντας σημαντικές ανατρο-

πές στις συναλλαγές, οι οποίες πλέον θα
γίνονται ψηφιακά, απλοποιώντας την κα-
θημερινότητα των πολιτών και μειώνοντας
το κόστος για αυτούς. Την κατάργηση του

Τέλους Χαρτοσήμου για
πάνω από 600 συναλλα-
γές και την αντικατάστα-
σή του από το Ψηφιακό
Τέλος Συναλλαγής για
όσες συναλλαγές θα συ-
νεχίσει να υφίσταται,
ανακοίνωσε ο υπουργός
Εθνικής Οικονομίας και

Οικονομικών Κωστής Χατζηδάκης.
Χθες, ο υπουργός παρουσίασε τη σχετι-

κή νομοθετική ρύθμιση, που αποτελεί ορό-
σημο για την είσπραξη πόρων από το Τα-
μείο Ανάκαμψης. Ειδικότερα:

1.Το νέο Ψηφιακό Τέλος Συναλλαγής θα
επιβάλλεται επί των συναλλαγών, ανεξάρ-
τητα από τον τόπο κατάρτισής τους εφόσον
ένας τουλάχιστον συμβαλλόμενος έχει φο-
ρολογική κατοικία ή μόνιμη εγκατάσταση
στην Ελλάδα και δεν συντρέχει λόγος
απαλλαγής για τους συμβαλλομένους. Οι
συναλλαγές αυτές κατονομάζονται ρητώς
στον νόμο και δεν υπόκεινται σε άλλους
έμμεσους φόρους.

2. Καταργείται το Τέλος Χαρτοσήμου για
χρησιδάνειο, ασφαλιστικές συναλλαγές,
σύσταση και αύξηση κεφαλαίου μη κερδο-
σκοπικών νομικών προσώπων/οντοτήτων,
ενέγγυες πιστώσεις τραπεζών υπέρ εισα-

γωγέων, συμβατικούς τόκους δανείων και
πιστώσεων.

3. Καταργείται το χαρτόσημο που αφο-
ρά παράβολα, όπως πχ άδεια γάμου, επαγ-
γελματικές άδειες κ.λπ., ενώ σε άλλες πε-
ριπτώσεις μειώνεται η τελική επιβάρυνση. 

4. Καταργείται σε περισσότερες από
500 συναλλαγές στις οποίες επιβαλλόταν
Τέλος Χαρτοσήμου 2,4% ή 3,6% επί των
κρατήσεων που αφορούν ΝΠΔΔ ή Δημόσιο
(πχ, χαρτόσημο επί κρατήσεων υπέρ του
Εθνικού Οργανισμού Φαρμάκων - ΕΟΦ),
υπέρ ΤΑΧΔΙΚ (Ταμείο Χρηματοδότησης Δι-
καστικών Κτηρίων), υπέρ ΕΑΔΗΣΥ (Ανε-
ξάρτητη Αρχή Δημοσίων Συμβάσεων) και
άλλα.

5. Το Τέλος Συναλλαγής για συναλλαγές
μεταξύ ιδιωτών θα βεβαιώνεται με ηλε-
κτρονική δήλωση μέσω νέας ψηφιακής
πλατφόρμας που θα τεθεί σε λειτουργία
από την ΑΑΔΕ. Η δήλωση και απόδοση του
τέλους γίνεται μέχρι το τέλος του επόμενου
μήνα από εκείνον της συναλλαγής. Εξαι-
ρούνται οι περιπτώσεις όπου υπάρχει υπο-
χρέωση παρακράτησης φόρου εισοδήμα-
τος, τα μισθώματα και η περίπτωση τρε-
χούμενου δοσοληπτικού λογαριασμού.

6. Για συναλλαγές με το Δημόσιο, το Τέ-

λος Συναλλαγής καταβάλλεται ηλεκτρονι-
κά πριν από την κατάρτιση ή έκδοση της οι-
κείας πράξης.

7. Οι συντελεστές του Ψηφιακού Τέ-
λους Συναλλαγής για συναλλαγές μεταξύ
ιδιωτών ορίζονται σε 3,60% σε όλα τα μι-
σθώματα ακινήτων, στα τιμολόγια είσπρα-
ξης αποζημιώσεων νόμιμων τόκων και τό-
κων υπερημερίας και στις συναλλαγές ή
συμβάσεις μεταξύ φυσικών προσώπων
που δεν ασκούν επιχειρηματική δραστη-
ριότητα και προσώπων που ασκούν επιχει-
ρηματική δραστηριότητα και συμβάλλονται
για πράξεις που δεν αφορούν αυτήν καθώς
και στις περιπτώσεις όπου ο ένας συμβαλ-
λόμενος είναι Δημόσιο, δήμος, ΝΠΔΔ. Επι-
πλέον, ισχύει επιβάρυνση 2,40% εφόσον
όλοι οι συμβαλλόμενοι ή συναλλασσόμε-
νοι ασκούν επιχειρηματική δραστηριότητα,
ή τουλάχιστον ένας έχει τη νομική μορφή
της ΑΕ, ΕΠΕ και ΙΚΕ, 1,20% εφόσον πρόκει-
ται για καταβολή αμοιβής σε φυσικά πρό-
σωπα ή μέλη διοίκησης και για κατάθεση ή
ανάληψη από τα χρηματικά διαθέσιμα νο-
μικών προσώπων και οντοτήτων και 0,30%
επί των προσκομιζόμενων επιταγών («πι-
νάκια») σε πιστωτικά ιδρύματα.

8. Στο Ψηφιακό Τέλος Συναλλαγής με
συντελεστή 3,60% υπάγονται τα δάνεια με-
ταξύ ιδιωτών, στο 2,40% τα δάνεια μεταξύ
φυσικών ή νομικών προσώπων που
ασκούν αμφότερα επιχειρηματική δραστη-
ριότητα ή όπου ο ένας τουλάχιστον συμ-
βαλλόμενος είναι ΑΕ, ΕΠΕ ή ΙΚΕ και στο
1,20% οι εγγραφές στα βιβλία νομικών προ-
σώπων περί καταθέσεων και αναλήψεων.
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Καταργείται για πάνω 
από 600 συναλλαγές, 

πού θα επιβάλλεται 
το Ψηφιακό Τέλος

Deal ΤΑΙΠΕΔ-ΕΤΑΔ
για διαδικασίες εξπρές
στην αξιοποίηση
ακινήτων 

Με διαδικασίες εξπρές θα προωθούν-
ται στα εξής προς αξιοποίηση τα δημόσια
ακίνητα, μετά τη συγκρότηση του κοι-
νού… μετώπου μεταξύ ΤΑΙΠΕΔ και Εται-
ρείας Ακινήτων του Δημοσίου, με στόχο
τη βελτίωση της αποτελεσματικότητας
και την αύξηση των δημόσιων εσόδων. 

Σκοπός του μνημονίου που υπέγραψαν
οι δύο εταιρείες είναι η επίσπευση των
διαδικασιών ωρίμανσης και αξιοποί-
ησης, μέσω της ανταλλαγής τεχνογνω-
σίας μεταξύ τους, των εμβληματικών ακι-
νήτων της ΕΤΑΔ, με έμφαση σε αυτά που
παρουσιάζουν ιδιαίτερη σημασία για οι-
κονομία, τουρισμό και βιομηχανία. Ση-
μειώνεται ότι πριν από μερικές ημέρες ο
διευθύνων σύμβουλος του ΤΑΙΠΕΔ Δη-
μήτρης Πολίτης και η διευθύνουσα σύμ-
βουλος της ΕΤΑΔ Ηρώ Χατζηγεωργίου
υπέγραψαν το σχετικό μνημόνιο συνερ-
γασίας, το οποίο προβλέπει τον ορισμό
κοινής ομάδας εργασίας, που θα αποτε-
λείται από τρία έως πέντε μέλη με εμπο-
ρικό, τεχνικό, οικονομικό και νομικό
υπόβαθρο, με επικεφαλής στέλεχος του
ΤΑΙΠΕΔ. 

Το ΤΑΙΠΕΔ διαθέτει πλούσια εμπειρία
στον κλάδο του real estate, δεδομένου
ότι έχει ολοκληρώσει τις απαραίτητες
διαδικασίες για την ωρίμανση εκατοντά-
δων ακινήτων και έχει διενεργήσει με
επιτυχία διαγωνισμούς για την αξιοποί-
ησή τους. Η υπογραφή του μνημονίου συ-
νεργασίας με το ΤΑΙΠΕΔ εντάσσεται στη
νέα στρατηγική που εφαρμόζει η ΕΤΑΔ
για τη μετεξέλιξή της και τη μέγιστη αξιο-
ποίηση των περιουσιακών στοιχείων του
χαρτοφυλακίου της. Η στρατηγική για την
επιτυχή συνεργασία των δύο πλευρών θα
εδράζεται στην καινοτομία, στην αποτε-
λεσματικότητα και στην ταχύτητα. Σημει-
ώνεται ότι η ΕΤΑΔ κατέχει στο χαρτοφυ-
λάκιό της πάνω από 35.000 ακίνητα, ενώ
όπως έχει δηλώσει ο υπουργός Εθνικής
Οικονομίας και Οικονομικών Κωστής Χα-
τζηδάκης, η κυβέρνηση θέλει να επιτα-
χύνει τους ρυθμούς αξιοποίησης της δη-
μόσιας περιουσίας, καθώς τα προσδοκώ-
μενα έσοδα είναι πολύ μεγάλα.

Γράφει 
o Λουκάς  

Γεωργιάδης
loukas1972@gmail.com

ΤΕΛΟΣ ΧΑΡΤΟΣΗΜΟΥ

Ποιες ανατροπές 
φέρνει η κατάργησή του 
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ον σημαντικό ρόλο που δια-
δραματίζουν οι ηλεκτρικές
διασυνδέσεις που αναπτύσ-

σει ο ΑΔΜΗΕ στο «πρασίνισμα» του
ενεργειακού μείγματος της Ελλά-
δας επεσήμανε ο πρόεδρος και δι-
ευθύνων σύμβουλος του ΑΔΜΗΕ
Μάνος Μανουσάκης, στο πλαίσιο
της ομιλίας του στο 28ο Ετήσιο Συ-
νέδριο «Economist Government
Roundtable».

Όπως είπε, ο ΑΔΜΗΕ έχει συν-
δράμει σε ένα success story για τη
χώρα, δεδομένου ότι πλέον η συμ-
μετοχή των ΑΠΕ στην ηλεκτροπα-
ραγωγή βρίσκεται σταθερά κοντά
στο 60%. Εξήγησε ότι ο διαχειρι-
στής έχει βοηθήσει προς αυτή την
κατεύθυνση έχοντας ηλεκτρίσει
επτά νησιωτικές διασυνδέσεις με
το ηπειρωτικό σύστημα κατά την
τελευταία εξαετία, ενώ τώρα ολο-
κληρώνει την όγδοη, μεταξύ Κρή-
της και Αττικής, η οποία θα είναι τε-
χνολογίας συνεχούς ρεύματος. «Τα
έργα αυτά μετατρέπουν την Ελλάδα
σε έναν ενιαίο ηλεκτρικό χώρο»,
τόνισε.

Η σημασία της αποθήκευσης
Ο κ. Μανουσάκης αναφέρθηκε

επίσης στη σημασία της αποθήκευ-
σης και των διεθνών διασυνδέσεων
για να ολοκληρωθεί η «πράσινη»
μετάβαση σε εγχώριο και ευρωπαϊ-
κό επίπεδο. Σημείωσε ωστόσο ότι
στο σημείο που βρισκόμαστε σήμε-
ρα είναι ακόμη απαραίτητο το φυσι-
κό αέριο για την επάρκεια και την
ευστάθεια των ηλεκτρικών συστη-
μάτων. «Ο ΑΔΜΗΕ συνδράμει στο να
καταστεί η Ελλάδα ενεργειακά αυ-
τόνομη και ταυτόχρονα να αποτελέ-
σει ένα σταυροδρόμι υποδομών
ενέργειας. Χρειαζόμαστε γρήγορα
βήματα προς την αποθήκευση για
να έχουμε ένα ευσταθές σύστημα
με διασυνδέσεις μεταξύ Ανατολής -
Δύσης και Βορρά - Νότου, καθώς
και διασυνδέσεις κορμού σε ολό-
κληρη την ευρωπαϊκή ήπειρο», επε-
σήμανε.

Σχετικά με τις διεθνείς διασυνδέ-
σεις που ωριμάζει ή υλοποιεί ο ΑΔ-
ΜΗΕ, ειδική αναφορά έκανε στον
Green Aegean Interconnector, που
προβλέπει τη σύνδεση της Ελλάδας
με την Κεντρική Ευρώπη, καθώς και
στην ηλεκτρική διασύνδεση Great
Sea Interconnector (Ελλάδα, Κύ-
προς, Ισραήλ), ένα έργο το οποίο χα-
ρακτήρισε ως «τεράστιας εθνικής

σημασίας» τόσο για την Ελλάδα όσο
και για την Κύπρο. Τόνισε ότι ο GSI
είναι ένα έργο με ειδική βαρύτητα
για την Ελλάδα και τους συμμάχους
της που εγγυάται τη σταθερότητα,
ευρύτερα στην περιοχή της Ανατο-
λικής Μεσογείου.

Η ηλεκτρική διασύνδεση 
Ελλάδας - Αιγύπτου

Αναφερόμενος στην ηλεκτρική
διασύνδεση Ελλάδας - Αιγύπτου,
σχολίασε πως ο ΑΔΜΗΕ εξετάζει
την είσοδό του στο μετοχικό κεφά-
λαιο της εταιρείας του project pro-
moter που αναπτύσσει το έργο.
Έκανε επίσης λόγο και για την ηλε-
κτρική διασύνδεση ανάμεσα σε
Ελλάδα και Σαουδική Αραβία, για
την οποία ο ΑΔΜΗΕ και ο Διαχειρι-
στής της Σαουδικής Αραβίας
έχουν ήδη συστήσει κοινή εται-
ρεία, η οποία το αμέσως επόμενο
διάστημα ξεκινά την εκπόνηση των
μελετών του έργου.

Υπογράμμισε ότι τα έργα αυτά στη
σημερινή εποχή μπορεί να ακού-
γονται φιλόδοξα, ωστόσο εκτίμησε
ότι μέσα στην επόμενη δεκαετία, με
την ολοκλήρωση των τελευταίων
βημάτων της «πράσινης» μετάβα-
σης, θα είναι απολύτως απαραίτητα
για την ευστάθεια των συστημάτων.

Καταλήγοντας, τόνισε ότι είναι και
γεωπολιτικά κρίσιμη για ένα κράτος
η ανάπτυξη σύγχρονων και ισχυρών
υποδομών ενέργειας που υποστη-
ρίζουν την ενεργειακή μετάβαση,
καθώς και ψηφιακών υποδομών
στην εποχή της τεχνητής νοημοσύ-
νης, ειδικά σε μια περίοδο αναταρα-
χής, όπως αυτή που διανύουμε σή-
μερα: «Είναι χρήσιμο να σχεδιά-
σουμε έγκαιρα και να τοποθετηθού-
με νωρίς στη νέα σκακιέρα που δη-
μιουργεί η ενεργειακή και ψηφιακή
μετάβαση».

Ο πρόεδρος και CEO 
του ΑΔΜΗΕ υπογράμμισε
ότι μπορεί τώρα τα έργα
αυτά να ακούγονται 
φιλόδοξα, ωστόσο 
εκτίμησε ότι την επόμενη
δεκαετία θα είναι 
απολύτως απαραίτητα 
για την ευστάθεια 
των συστημάτων

Μ Α Ν Ο Σ  Μ Α Ν Ο Υ Σ Α Κ Η Σ

Κρίσιμες οι ηλεκτρικές
διασυνδέσεις για το success 

story της Ελλάδας
στην πράσινη ενέργεια
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«Ε
ίμαστε πια πρωταθλητές, έρχονται άλλες επο-
χές», έγραψε το 1988 για τους Φατμέ ο Νίκος
Πορτοκάλογλου, έχοντας στο μυαλό του πιθα-

νότατα το Eurobasket 1987 και τη μεγαλύτερη έως τότε
επιτυχία του ελληνικού αθλητισμού. Το καλοκαίρι του

2004, ωστόσο, καταγράφηκε μια ημέρα
σαν και τη σημερινή το μεγαλύτερο έπος
της ιστορίας. Κάτι που δεν θα ξεπεραστεί
ποτέ, ακόμα και αν κάποια ελληνική ομά-
δα φτάσει στο ακατόρθωτο και κατακτή-
σει το Champions League. Η κατάκτηση
του Euro 2004 από την Ελλάδα, που
σφραγίστηκε με τη νίκη 1-0 επί της Πορ-
τογαλίας στον τελικό του Ντα Λουζ της Λι-

σαβόνας στις 4 Ιουλίου 2004, είναι ένα θαύμα… θαυμάτων. 
Για πολλούς, θεωρείται η μεγαλύτερη έκπληξη στην

ιστορία του παγκόσμιου αθλητισμού. Σίγουρα είναι μία από
τις μεγαλύτερες. Οι διεθνείς υπό την καθοδήγηση του Ότο
Ρεχάγκελ και του συνεργάτη του, Γιάννη Τοπαλίδη, κατά-
φεραν να ανεβάσουν τη «γαλανόλευκη» στο ψηλότερο
σκαλί του βάθρου. Με μια ξέφρενη πορεία που ξεκίνησε
από τα προκριματικά ακόμα, στα γήπεδα της Πορτογαλίας
η Εθνική ομάδα απέδειξε πως δεν είχε πάει απλά για τη…
συμμετοχή. 

Νίκησε στην πρεμιέρα την οικοδέσποινα Πορτογαλία (2-
1), πήρε τον βαθμό της ισοπαλίας από την υπερηχητική
Ισπανία (1-1), ενώ η ήττα από τη Ρωσία (1-2) αποδείχτηκε
ανώδυνη. Το επόμενο εμπόδιο ήταν η τότε εν ενεργεία
πρωταθλήτρια Ευρώπης Γαλλία του Ζιντάν και των υπόλοι-
πων σούπερ σταρ. Ο Ζαγοράκης έστειλε για… χόρτα τον
Λιζαραζού, ο Χαριστέας το «κάρφωσε» με κεφαλιά και η
Ελλάδα έφτασε στον ημιτελικό. Εκεί ήταν και το μοναδικό
παιχνίδι όπου ο αντίπαλος ήταν ανώτερος. Η Τσεχία ήταν
τρομερή για 90’, όμως, στην παράταση η Ελλάδα ήταν αυτή
που έκανε… κουμάντο. Το γκολ του Δέλλα έστειλε τη «γα-
λανόλευκη» στον τελικό, όπου πλέον όλοι πίστευαν ότι δεν
επρόκειτο να χαθεί το τρόπαιο. Και δεν χάθηκε. Κόρνερ ο
Μπασινάς στο 56’, κεφαλιά ο Χαριστέας και όλοι στον
έβδομο ουρανό. Μια ολόκληρη χώρα βγήκε στους δρό-

μους και για ημέρες συνέχισε τους πανηγυρισμούς από
άκρη σ’ άκρη.

Είχαμε, άλλωστε, πετύχει το ακατόρθωτο. Ήμασταν πια
πρωταθλητές. Το αρνητικό σε αυτά τα είκοσι χρόνια -που
μοιάζουν να ήταν χθες- από τον άθλο του Euro 2004 είναι
πως δεν ήρθαν άλλες εποχές. Το ελληνικό ποδόσφαιρο δεν
«έχτισε» πάνω σε αυτή την επιτυχία. Για μία δεκαετία η Εθνι-
κή ομάδα έμεινε σε υψηλό επίπεδο, όμως, στη συνέχεια ήρ-
θε η κατρακύλα. Απουσία από μεγάλες διοργανώσεις, ήτ-
τες-σοκ και μεγάλη πτώση και στις διασυλλογικές διοργα-
νώσεις για τα κλαμπ της χώρας, που αντί να «κερδίσει»
πράγματα από το έπος της Πορτογαλίας, με την απόσυρση
των παικτών αυτής της «χρυσής» γενιάς άρχισε να… ξεθω-
ριάζει.

Ευχή όλων είναι να καταφέρει το ελληνικό ποδόσφαιρο
να ζήσει ανάλογες στιγμές σε επίπεδο Εθνικής ομάδας. Τα
τελευταία χρόνια έχουν γίνει κάποια –μικρά- βήματα προς
τα εμπρός, όμως, ο στόχος αρχικά είναι να επιστρέψει το
αντιπροσωπευτικό συγκρότημα στις μεγάλες διοργανώ-
σεις. Αυτό θα είναι το πρώτο μεγάλο βήμα. Από εκεί και
πέρα, το έπος του 2004 θα είναι για πάντα ο οδηγός και
το… αδύνατο που έγινε δυνατό, και θα μας θυμίζει πως
μπορούμε να είμαστε κι εμείς πρωταθλητές… 

Συμπληρώθηκαν σήμερα 20 χρόνια 
από την κατάκτηση του Euro 2004 στην

Πορτογαλία, τη μεγαλύτερη επιτυχία του
ελληνικού αθλητισμού σε επίπεδο εθνικών

ομάδων και όχι μόνο

Γράφει 
o Χρήστος
Γιαννούλης

Όταν το αδύνατο έγινε δυνατό



Τα ζευγάρια 
των προημιτελικών

Αύριο ξεκινά η φάση των προημιτελικών του
Euro 2004 με τις αναμετρήσεις Ισπανία - Γερμα-
νία και Πορτογαλία - Γαλλία. Το Σάββατο θα ανα-
μετρηθούν Αγγλία - Ελβετία και Ολλανδία -
Τουρκία. Οι ημιτελικοί θα γίνουν Τρίτη 10/7 και
Τετάρτη 11/7, ενώ ο τελικός θα διεξαχθεί την Κυ-
ριακή 14 Ιουλίου, στο Βερολίνο.

Ματσάρες και 
στο Κόπα Αμέρικα

Τα ξημερώματα της Πέμπτης ξεκινούν οι προ-
ημιτελικοί και στο Κόπα Αμέρικα. Η Αργεντινή θα
αντιμετωπίσει τον Ισημερινό, ενώ μια ημέρα μετά
η Βενεζουέλα θα κοντραριστεί με τον Καναδά.
Ξημερώματα Σαββάτου θα γίνει το μεγάλο ματς
Ουρουγουάη - Βραζιλία, όπως και το Κολομβία -
Παναμάς. Όσοι… πιστοί, ξενυχτήστε! 

«Βλέπει» Κουρφαλίδη
Τον 22χρονο Χρήστο Κουρφαλίδη, που αγωνί-

ζεται στην Ιταλία και την Κάλιαρι, φέρεται να έχει
στο στόχαστρό του ο ΠΑΟΚ. Ο νεαρός μέσος από
το 2018 αγωνίζεται στη γειτονική χώρα, έχει πε-
ράσει ως δανεικός και από τη Φότζια και σύμφω-
να με δημοσιεύματα είναι στο ραντάρ του «δικε-
φάλου του Βορρά».

Άνετος ο Τσιτσιπάς
Με άνεση προκρίθηκε στον δεύτερο γύρο του

Wimbledon ο Στέφανος Τσιτσιπάς. Ο Έλληνας
σταρ του τένις μπήκε με το δεξί στο φημισμένο
τουρνουά, καθώς νίκησε 3-0 τον Τάρο Ντάμνιελ
και πέρασε στην επόμενη φάση. Ο Τσιτσιπάς πε-
ριμένει να μάθει ποιος θα είναι ο επόμενος αντί-
παλός του.

«Γκρίζος λύκος» στο Euro 2024
Μεγάλη πρόκριση για την Τουρκία, έξαλλοι πανηγυρισμοί αλλά και
σοβαρό ζήτημα με τον σκόρερ των δύο τερμάτων της ομάδας του
Μοντέλα. Ο Μερίχ Ντεμιράλ μετά το δεύτερο γκολ που σημείωσε
πανηγύρισε -όπως βλέπετε στη φωτογραφία- σχηματίζοντας το σή-
μα των Γκρίζων Λύκων. Πολλά διεθνή ΜΜΕ έσπευσαν να ζητήσουν
εξηγήσεις για αυτή την κίνηση του Τούρκου ποδοσφαιριστή, που αν
μη τι άλλο ήταν προσβλητική και προκλητική.
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Μια απόκρουση,
μια πρόκριση

Τ
ο… σίριαλ για το πού θα
αγωνίζεται τελικά τη νέα
σεζόν ο Σάσα Βεζένκοφ

καλά κρατεί. Ο 29χρονος πάουερ
φόργουορντ ανακοινώθηκε από
τους Τορόντο Ράπτορς, όμως,
δεν είναι βέβαιο πως θα παρα-
μείνει στην ομάδα του Καναδά. 

Το ΝΒΑ συνεχίζει να αποτελεί
προτεραιότητα για τον MVP της Eu-
roleague το 2023, όμως, σε περί-
πτωση που επιστρέψει στην Ευρώ-
πη, ο Ολυμπιακός είναι η ομάδα
που θέλει να τον εντάξει ξανά στο
δυναμικό του. Και το δείχνει με κά-
θε τρόπο.

Σύμφωνα με δημοσιεύματα, ο
αντιπρόεδρος της ΚΑΕ Γιώργος
Σκινδήλιας και ο sports director
Χρήστος Μπαφές φέρονται να
ταξίδεψαν στη Σόφια. Στόχος, να
συνομιλήσουν με τον Βεζένκοφ
και την οικογένειά του,  έτσι
ώστε να τον πείσουν να πει το
πολυπόθητο «ναι» για την επι-
στροφή. 

Για την ώρα, πάντως, ο Σάσα
δηλώνει παίκτης των Ράπτορς
και πως περιμένει  να δει  τ ις
προθέσεις της ομάδας για εκεί-
νον. 

Επιμέλεια:  Χρήστος Γιαννούλης 

Πολλά επεισόδια ακόμα

Ο Τούρκος τερματοφύλακας Μερτ Γκιουνόκ έκανε αδιανόητη απόκρουση 
στο τελευταίο λεπτό των καθυστερήσεων κόντρα στην Αυστρία. Ήταν
η στιγμή που η Τουρκία σφράγισε την πρόκριση στους «8» του Euro 2024.
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Grand 
opening 
ομορφιάς!

Τ
α beauty girls του ελληνικού επι-
χειρείν Γιώτα Μπουρνιώτη και
Ρούλα Δημητριάδου διοργάνω-

σαν ένα σούπερ πάρτι εγκαινίων για το
ολοκαίνουργιο κατάστημά τους «Cheri
up cosmetics», όπου υποδέχτηκαν με
χαμόγελα φίλους, συνεργάτες και εκ-
προσώπους του καλλιτεχνικού και του
δημοσιογραφικού χώρου.

Άντζυ Ανδριτσοπούλου, Μελίνα Μακρή, Πηνελόπη Αναστασοπούλου, Κατερίνα Στικούδη

Σοφία Παθέκα, Κώστας ΚοκκινάκηςΓιώργος Σκρομπόλας, Αφροδίτη Γραμμέλη Λάκης Γαβαλάς, Ιωάννα Μαλέσκου

Πηνελόπη Αναστασοπούλου, Χάρης Σιανίδης, Μαρία Αντωνά, Κωνσταντίνος Βασάλος

Μαρία Μπεκατώρου, Penny Ingilis
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Χρήστος Κούτρας, Πηνελόπη Αναστασοπούλου, Δώρα Παντέλη

Γιώργος Τσαλίκης, Γιώτα Μπουρνιώτη, Χρήστος Κούτρας, Ρούλα Δημητριάδου Κατερίνα Παπακωστοπούλου





O
σο και αν αγαπάμε τη θάλασσα, πολλά
μπορούν να συμβούν στις διακοπές. Οι
μολύνσεις είναι ένα συχνό φαινόμενο.

Αυτό συμβαίνει γιατί στις διακοπές οι συνήθειες
και ο τρόπος ζωής μας αλλάζουν. Χαλαρώνουμε
τις συνθήκες υγιεινής με αποτέλεσμα μικρές κα-
λοκαιρινές περιπέτειες που θα μπορούσαν να
αποφευχθούν.

«Ειδικά για τα παιδιά που παίζουν στην αμμου-
διά με τα κουβαδάκια φορώντας μόνο το μαγιό
τους και συχνά βρεγμένο, η άμμος είναι μια από
τις κυριότερες αιτίες πρόκλησης πολλών μολυ-
σματικών δερματοπαθειών. Το μολυσματικό κη-
ρίο, η μολυσματική τέρμινθος, οι μυρμηγκιές και
οι μυκητιάσεις είναι οι συχνότερες από αυτές»,
επισημαίνει η δερματολόγος - αφροδισιολόγος δρ
Κατερίνα Λαμπρινοπούλου, η οποία στη συνέχεια
εξηγεί τα συμπτώματα αλλά και τη θεραπευτική
αντιμετώπισή τους.

Το μολυσματικό κηρίο είναι η λοίμωξη του δέρ-
ματος που προκαλείται συχνότερα από τον χρυσί-
ζοντα σταφυλόκοκκο ή πιο σπάνια από τον πυογό-
νο στρεπτόκοκκο. Συνηθέστερα, το μολυσματικό
κηρίο εμφανίζεται στο πρόσωπο, μπορεί όμως να
εμφανιστεί και σε οποιαδήποτε άλλη περιοχή του
σώματος. Αρχικά η βλάβη έχει τη μορφή φυσαλί-
δας η οποία εξαπλώνεται και μετατρέπεται σε
εφελκίδα (σκληρό κακάδι πάνω σε πληγή). Συνο-
δά συμπτώματα, ο πόνος και ο κνησμός. Οι ήπιες
περιπτώσεις αντιμετωπίζονται επαρκώς με τοπική
εφαρμογή αντιβιοτικής κρέμας. Σε εκτεταμένη
προσβολή δίνεται συστηματικά αντιβιοτική αγω-
γή, αφού πρώτα γίνει λήψη υγρού από την περιοχή

και σταλεί για καλλιέργεια και αντιβιόγραμμα. 
Η μολυσματική τέρμινθος αποτελεί μια βλατι-

δώδη βλάβη του δέρματος που οφείλεται στον ιό
της μολυσματικής τερμίνθου (ΙΜΤ). Στα βρέφη, η
μολυσματική τέρμινθος μπορεί να εμφανιστεί σε
οποιοδήποτε σημείο του σώματος και χαρακτηρί-
ζεται από ομάδες ροδόχροων βλατίδων που φέ-
ρουν κεντρική εμβύθιση. Παιδιά με ατοπική δερ-
ματίτιδα εμφανίζουν επιρρέπεια στη λοίμωξη από
τον ιό και σε αυτές τις περιπτώσεις η μολυσματική
τέρμινθος ενδέχεται να μολύνει περιοχές προ-
σβεβλημένες από τη νόσο. Η μετάδοση είναι συ-

χνή μέσω του νερού (χρήση πισίνας) και αυξάνε-
ται σημαντικά έπειτα από τραυματισμό. Η νόσος
είναι καλοήθης και η θεραπεία δεν κρίνεται πάντα
απαραίτητη, καθώς η μολυσματική τέρμινθος φυ-
σιολογικά υποχωρεί αυτόματα. Εάν χρειαστεί θε-
ραπεία συνιστάται ελαφρά ψύξη με υγρό άζωτο ή
επιφανειακή απόξεση. Στα βρέφη, η επιλογή της
θεραπείας είναι δύσκολη και συνήθως προτιμάται
η προσεχτική αφαίρεση των βλαβών αν υπάρξει
γρήγορη εξάπλωση, αλλιώς παρακολουθείται ο
ασθενής και συχνά η νόσος αυτοϊάται.

Οι μυρμηγκιές οφείλονται στον ιό των ανθρωπί-
νων θηλωμάτων. Εμφανίζονται στα γυμνά μέρη
του σώματος κυρίως στα πέλματα και στις παλά-
μες συνήθως χωρίς πόνο, εκτός από αυτές των
πελμάτων που ο ασθενής αισθάνεται ότι έχει πα-
τήσει ξένο σώμα. Στα παιδιά, σε ένα μεγάλο ποσο-
στό αυτοθεραπεύονται, σπανίως όμως αυτές των
πελμάτων. Τις αντιμετωπίζουμε με υγρό άζωτο
που παγώνει τη βλάβη, με αποτέλεσμα αυτή να νε-
κρώνεται και να αποπίπτει. Με τη χρήση laser γί-
νεται το ίδιο αλλά με θερμότητα ή μπορεί κάποιος
να απαλλαγεί από τις μυρμηγκιές με την εφαρμο-
γή καυστικών μειγμάτων που συνταγογραφεί ο
δερματολόγος. 
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kpapakosto@yahoo.gr

Μυκητιάσεις 
και αντιμετώπιση 
Υπάρχουν τρεις ομάδες μυκήτων που προ-
σβάλλουν τον άνθρωπο, οι ανθρωπόφιλοι,
οι ζωόφιλοι και οι γεώφιλοι μύκητες, ανά-
λογα με τον ξενιστή που μεσολαβεί ώστε να
προκληθεί η μόλυνση. Η άμμος της παρα-
λίας είναι βασική πηγή πρόκλησης μυκη-
τιάσεων και ευθύνεται για μυκητιάσεις του
δέρματος και των νυχιών. Τα βρεγμένα μα-
γιό ευθύνονται για μυκητιάσεις στα γεννη-
τικά όργανα και τις παρατριμματικές πε-
ριοχές. Ανάλογα με τον μύκητα που έχει
προσβάλει το δέρμα, αντίστοιχη είναι και η
εικόνα. Θεραπευτικά συνταγογραφούνται
αντιμυκητισιακά τοπικά και από το στόμα
σε συνδυασμό με αντισηπτικά σαπούνια.

Δρ Κατερίνα 
Λαμπρινοπούλου, 
δερματολόγος - 
αφροδισιολόγος 

Στις διακοπές χαλαρώνουμε 
τις συνθήκες υγιεινής 
με αποτέλεσμα μικρές 
καλοκαιρινές  περιπέτειες 
που θα μπορούσαν να αποφευχθούν

Παιδικές μολύνσεις 
στην παραλία 
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στη Δήμητρα Δάρδα

«O
σο υπάρχουν άνθρωποι ανή-
συχοι στον κόσμο μας, υπάρ-
χει ελπίδα», έγραφε ο συγ-

γραφέας Αντώνης Σαμαράκης, γνωστός
για τις βαθιές λογοτεχνικές του συνει-
σφορές. Η Ελπίδα Διαμάντη, γενικός-οι-
κογενειακός γιατρός, διακατέχεται από
τη δύναμη του ονόματός της, ακούραστη,
ανήσυχη, αφοσιωμένη, δοτική και ως λει-
τουργός ένα διαμάντι καθαρό, πολύτιμο.
Με άριστη επιστημονική κατάρτιση, εμ-
πειρία, ανθρωπιά, ευγένεια και θετική
επίδραση στους ασθενείς της, είναι πρό-
τυπο χαρισματικού διακεκριμένου κλινι-
κού ειδικού.

Σε ποια ηλικία αποφασίσατε να γίνε-
τε γιατρός και ποιο ήταν το έναυσμα;

Από τα πέντε μου, θαρρώ, είχα δώσει τα
πρώτα δείγματα, ειδικά ο παππούς μου το
«ήξερε» από τότε! Μου άρεσε ανέκαθεν
να βοηθώ όσο μπορώ, να είμαι δοτική με
τους συνανθρώπους μου. Και τι καλύτερο
από το να κάνεις το χόμπι σου επάγγελμα
και να έχεις τα εφόδια να βοηθάς όλο και
περισσότερο. Και η ιατρική σού δίνει αυτή
την ευκαιρία.

Θυμάστε το πρώτο έκτακτο περιστα-
τικό σε εφημερία σας;

Βεβαίως, τότε μου φαινόταν κάτι μεγάλο,
τώρα πλέον έχει γίνει συνήθεια! Ήταν ένα
τροχαίο με νεαρό δικυκλιστή που έφερε
πολλαπλά κατάγματα. Διενεργήθηκαν
έλεγχος ζωτικών σημείων, κλινική εξέτα-
ση και περαιτέρω εξετάσεις. Θυμάμαι, εί-
χα ανατριχιάσει που διεκπεραίωσα ένα
τόσο σοβαρό περιστατικό και ήταν η ζωή
του στα χέρια μου. Αυτό είναι ένα γνώριμο
συναίσθημα των συναδέλφων που εργά-
ζονται στα επείγοντα μεγάλων νοσοκο-
μείων.

Μελέτες αναφέρουν πως οι ασθε-
νείς εμπιστεύονται περισσότερο τις
γυναίκες-γιατρούς...

Θα σας μιλήσω για τη δική μου εμπειρία.
Η ειδικότητά μου ως γενικού-οικογενει-
ακού γιατρού είναι ολιστική. Πέραν δηλα-
δή της σωματικής υγείας των ασθενών,
δίνουμε βάση και στην ψυχική που βοη-
θάει στην καλύτερη «σύνδεση» ιατρού-
ασθενούς. Συζητάω μαζί τους πολύ και η
εμπειρία μου έως τώρα λέει πως αρκετοί
άντρες αισθάνονται πιο άνετα να μιλή-
σουν ανοιχτά σε γυναίκα ιατρό για το τι
τους απασχολεί, πόσω μάλλον μια γυναί-
κα προς γυναίκα.

Μεγάλος αριθμός ασθενών, όταν πρό-
κειται να επισκεφτεί τον γιατρό, κυριεύε-
ται από το «σύνδρομο της λευκής ποδιάς».

Ο όρος περιγράφει την απότομη αύξη-
ση της αρτηριακής πίεσης που εμφανίζε-
ται όταν κάποιος βρίσκεται στο νοσοκο-
μείο ή στο γραφείο ενός γιατρού. Έχω αρ-
κετούς ασθενείς που στο ιατρείο μου
έχουν, πχ, ΑΠ 160/100 mm Hg, ενώ στην
οικία τους όλες οι μετρήσεις είναι φυσιο-
λογικές <130/80 mm Hg! Συνήθως δεν
υπάρχει αίτια ανησυχίας, αλλά σε ορισμέ-
νες περιπτώσεις πιθανόν να αποτελεί έν-
δειξη μιας υποκείμενης νόσου που σχετί-
ζεται με την αρτηριακή πίεση. Αυτοί οι
ασθενείς παρουσιάζουν καρδιαγγειακές
παθήσεις σε αυξημένα ποσοστά.

Πώς γίνεται η διάγνωση στη δεύτερη
περίπτωση;

Λαμβάνω αρκετές μετρήσεις οι οποίες γί-
νονται στο ιατρείο, καθώς και καταγεγραμ-
μένες από το σπίτι του ασθενούς. Η ακρι-
βής διάγνωση έχει μεγάλη σημασία στην
πρόληψη και θεραπεία της υπέρτασης.

Τις ημέρες της πανδημίας βρισκό-
σασταν στην πρώτη γραμμή;

Ναι και ήταν μια εξαιρετικά δύσκολη πε-
ρίοδος για εμάς, για το υπόλοιπο προσω-
πικό, για τους ασθενείς και τους συγγε-
νείς τους. Ήταν μέρες στέρησης πρώτων
υλών. Θυμάμαι, αγόραζα μάσκες και γάν-
τια (πάλευα για να βρω!) ώστε να πάω για
δουλειά στο νοσοκομείο όπου εργαζό-
μουν. Ημέρες στέρησης συνανθρώπων
μας λόγω των μέτρων, ημέρες στέρησης
ψυχαγωγίας, χρόνου, συνεπώς και φαγη-
τού. Ίσως και υπομονής σιγά σιγά. Γυρ-
νώντας στο σπίτι, ένα σημάδι στο μέτωπό
μου από την προσωπίδα μού θύμιζε όλα
αυτά που ήθελα να αφήσω πίσω στο νο-
σοκομείο.

Και όταν επήλθε η κανονικότητα;
Όταν τέλειωσε όλο αυτό, είχα γεμίσει με
εικόνες τραγικές, ίσως για αυτό παραιτή-
θηκα. Ήθελα να δημιουργήσω κάτι δικό
μου, κάτι που θα προστάτευα με τη δική
μου πλάτη πιο εύκολα, βάζοντας τα δικά
μου όρια, θέτοντας τους δικούς μου κα-
νόνες. Μια κουκκίδα τόση δα στην πρω-
τοβάθμια. Έναν λίθο για καλύτερη στήρι-
ξη του υγειονομικού μας συστήματος
έχοντας πλέον όλα τα μέσα που χρειαζό-
μουν. Να ζωγραφίσω σε λευκό πίνακα,
όπως πίστευα εγώ, στο δικό μου ιατρείο
πλέον.

Με άριστη επιστημονική κατάρτιση, εμπειρία, ανθρωπιά, ευγένεια
και θετική επίδραση στους ασθενείς της, αποτελεί παράδειγμα

χαρισματικού διακεκριμένου κλινικού ειδικού

Info: Ελπίδα Διαμάντη, γενικός-
οικογενειακός γιατρός-συνεργά-
της Ιατρικού Ομίλου Αθηνών (Ψυ-
χικό). Ιατρείο: Σκαλίδη 31, Ν. Ψυ-
χικό. Τηλ. 2160036536

Η γιατρός-πρότυπο
επιστήμονα

και ανθρώπου

ΕΛΠΙΔΑ ΔΙΑΜΑΝΤΗ



Γράφει
η  Αλεξάνδρα Καρτά

Oι καθημερινές προβλέψεις
www.facebook.com/alexandra.karta

astro.karta19@gmail.com - Τηλ.: 697 3232 775

Κριός
(21/3-20/4)
Σήμερα θα σας γεννηθεί μια περίεργη αί-

σθηση ότι κάτι δεν έχετε κάνει σωστά,

ακόμη και αν λειτουργούν όλα με απόλυτο

πρόγραμμα. Η Σελήνη στους Διδύμους θα

δεχτεί τη δύσκολη γωνία από Κρόνο και

Ποσειδώνα, όπου οι ανησυχίες για την

υγεία και την εργασία αυξάνονται επικίν-

δυνα.

Ταύρος
(21/4-20/5)
Η μέρα σας θα έχει αρκετό ενδιαφέρον σε θέ-

ματα μετακινήσεων και ευχάριστων μικρών τα-

ξιδιών, που μπορεί να συνδυαστούν και με ερ-

γασία. Είναι μια καλή περίοδος για να στηρίξε-

τε τους στόχους σας.

Δίδυμοι
(21/5-21/6)
Η μέρα σας θα κυλήσει με πολλές εναλλα-

γές στη διάθεσή σας. Ακόμη και σε απλές

καθημερινές ενασχολήσεις σας, θα έχετε

την τάση να τις περιπλέκετε στο μυαλό σας.

Καρκίνος
(22/6-22/7)
Όσοι έχετε γεννηθεί 11, 12 και 13 Ιουλίου σί-

γουρα θα έχετε μια πολύ καλή εξέλιξη σε

ένα συναισθηματικό ή νομικό θέμα. Μην

αμφιβάλλετε για τα συναισθήματα του αγα-

πημένου σας προσώπου αν έχετε γεννηθεί

αυτές τις ημερομηνίες.

Λέων
(23/7-22/8)
Είναι μια αρκετά πολύπλοκη μέρα με τις

κοινωνικές σας επαφές, τα φιλικά σας

πρόσωπα, αλλά και τα σχέδια που έχετε

κάνει για το μέλλον. Φροντίστε να μην

μπλέξετε σε οικονομικές συναλλαγές.

Παρθένος
(23/8-22/9)
Για εσάς τους Παρθένους, μάλλον είναι η

κατάλληλη στιγμή να φροντίσετε τον εαυτό

σας, να ξεκουραστείτε και να απαλύνετε το

άγχος σας. Μην προγραμματίσετε τίποτα

σημαντικό σήμερα.

Ζυγός
(23/9-23/10)

Οι επαγγελματικές σας υποχρεώσεις δεν

υποχωρούν και μάλλον είστε έτοιμοι να

ασχοληθείτε με κάποιες υποθέσεις σας,

που σας έχουν γεμίσει με συναισθηματική

ένταση και οικονομική ανασφάλεια.

Σκορπιός
(24/10-21/11)

Για εσάς που έχετε γεννηθεί 9, 10 και 11

Νοεμβρίου, οι εντάσεις δεν θα λείψουν

και μάλιστα θα σας κουράσουν οι απόλυ-

τες θέσεις των άλλων. Φροντίστε την υγεία

σας εσείς των πρώτων ημερών.

Τοξότης
(22/11-21/12)

Καλή μέρα για τα οικονομικά σας, αλλά

πολύ δύσκολη για να φροντίσετε τα συ-

ναισθήματά σας, όπου μάλλον κάποιος

σας δημιουργεί πολλές ανατροπές και λέ-

ει λόγια που δεν μπορείτε να αντικρούσε-

τε. Αποφύγετε τις νομικές υποθέσεις.

Αιγόκερως
(22/12-19/1)

Η κούραση που νιώθετε σήμερα δεν είναι

μόνο σωματική αλλά και ψυχική. Φροντί-

στε να απομακρυνθείτε από πρόσωπα που

σας προσθέτουν άγχος και τύψεις.

Υδροχόος
(20/1-18/2)

Αν και η Σελήνη βρίσκεται σήμερα σε

ζώδιο που λειτουργεί προς εσάς πολύ

θετικά, δυστυχώς δέχεται αρνητικές

γωνίες από Κρόνο και Ποσειδώνα, κάτι

που σας γεμίζει αμφιβολίες για ένα προ-

σωπικό σας θέμα.

Ιχθύες
(19/2-20/3)

Είναι πολύ πιθανό να ετοιμάσετε τις βαλί-

τσες σας και να βρεθείτε σε αγαπημένους

προορισμούς. Αυτές οι μέρες κρύβουν μια

ευχάριστη έκπληξη για εσάς.
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ΗΣελήνη δεν βοηθά σήμερα ιδιαίτερα την ψυχολογία
μας. Με τις δύσκολες όψεις που έχει να
αντιμετωπίσει, είναι πολύ πιθανό να έρθουμε 

σε σύγκρουση με τους άλλους ή να απογοητευτούμε 
από κάποιες πάγιες καταστάσεις και νόμους.


